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UPŘEDMLUVA 
 
 „Úvodních jedenáct kol 

UFOTO ČÍSLA 
LITOMĚŘICKÝ ANGEL KRSTEV DOPADL PO BITCE S 

MLADOBOLESLAVSKÝ RADANEM LENCEM HODNĚ ŠPATNĚ 

nabídlo spoustu zajímavých 
momentů. Největším překvapením 
jsou bezesporu výkony Berouna. 
Kvůli skvělé formě Medvědů jsme 
do tohoto čísla magazínu o 1. lize 
připravili o svěřencích trenéra 
Petra Nováka rozsáhlý profil. Na 
nováčka z Havířova se tak oproti 
plánům zaměříme až v následujícím 
vydání. 
 Krom článku o Berounu 
jsme se zaměřili i na hokejisty, 
kteří v 1. lize možná nevydrží celou 
sezónu. Než tedy utečou (pokud 
vůbec), můžou si fanoušci o jejich 
kariérách udělat obrázek. Jedná 
se o Angela Krsteva, jeho 
litoměřického spoluhráče Petera 
Jánského a Martina Faltera, 
brankáře Komety, který vypomáhá 
Horácké Slavii.  

 Obsah

 Dále jsme se ovšem 
zaměřili i na hráče, s jejichž 
službami mohou prvoligové kluby 
počítat až do konce sezóny. Těšit 
se tak můžete na profily 
kadaňského Karla Hromase, 
havířovského veterána Lubomíra 
Vosátka a jihlavského navrátilce 
Viktora Ujčíka. Krom toho se 
můžete dočíst i o 
havlíčkobrodském brankáři Petru 
Opršalovi, jenž se během letní 
přípravy proslavil šíleným kouskem. 
Více ve zmiňovaném článku. 
 V čísle plném informací se 
dozvíte mimo jiné i to, jak to 
dopadlo s některými hráči Hradce 
Králové, kteří doplatili na 
stěhování extraligy.  
 Snad se vám tedy toto 
vydání magazínu líbit. 
 
         Příjemné čtení přeje HSfan 

CITÁT ČÍSLA 
„Kdybych věděl a znal, proč jsme 

nyní na vítězné vlně, asi bych 
trénoval národní tým.“ 

 
Takto okomentoval trenér Petr 
Novák fakt, že se podceňovaný 

Beroun drží na špici tabulky. 

  PLUS 

   

 MINUS 

    

MEDVĚDI BEROUN 1933 
Tým, který jsme před sezónou tipovali na 13. pozici, zatím 
překvapuje všechny hokejové fanoušky. Skvělé umístění v tabulce 
není náhodné. Berounští hráči to zkrátka umí. Medvědi tak 
vykročili směrem k play-off hodně rázným krokem.  

NÁVŠTĚVNOST V ČESKÝCH BUDĚJOVICÍCH 
Od dob Komety Brno nebyl v 1. lize tak navštěvovaný tým, jako českobudějovický 
Motor. Jihočeští patrioti nenechali svůj milovaný klub na holičkách a v hojném 
počtu chodí i na utkání druhé nejvyšší soutěže. Průměrná návštěvnost nováčka 
soutěže se pohybuje nad hranicí 4 000 diváků. A to je skutečně fantastické číslo! 

ZRANĚNÍ VIKTORA UJČÍKA 
Jihlavský útočník je společně s Alešem Kotalíkem a Davidem 
Výborným největší osobností druhé nejvyšší soutěže. Jenže 
narozdíl od výše zmíněných hokejistů momentálně Ujčík sleduje 
své jihlavské spoluhráče pouze z tribuny. To je pochopitelně pro 
celou 1. ligu zklamání. Na led by se měl ex-reprezentační 
forvard vrátit zhruba v polovině listopadu.   

PŘESILOVKY TŘEBÍČE 
Horácká Slavia zatím hraje tak trochu za očekáváním. Loňského semifinalistu 
totiž trápí zejména velmi chabé přesilovky. Na to, jací hráči figurují na soupisce 
Třebíče (Lukáš Nahodil, Tomáš Vondráček, David Dolníček, Marek Laš, Milan 
Hruška atd.), je jediná vstřelená branka z početních výhod opravdu mizerná. 
Dvouprocentní úspěšnost přesilových her je více než výmluvná. 
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STATISTIKY 

k 15. 10. 2013 

HRÁČSKÉ STATISTIKY  
TOP 15 kan. bodování TOP 7 asistentů

 
1. David Výborný (MB)  21 bodů 
2. Tomáš Čachotský (JIH) 18 
3. Miloslav Čermák (LIT) 15 
4. Michal Broš (MB)  15 
5. Tomáš Nouza (MB)   14 
6. Adam Zeman (JIH)  13 
7. Tomáš Klimenta (MB) 13 
8. Ondřej Švaňhal (OLO) 12 
9. Roman Chlouba (KAD) 11 
10. Radim Kucharczyk (OLO) 11 
11. Denis Kindl (OLO)  11 
12. Jaroslav Hašek (LIT) 11 
13. Radek Hubáček (JIH) 10 
14. Martin Novák (LIT) 10 
15. Martin Chabada (LIT) 10 
 

TOP  7 kan. bodování (obránci) 
 
1. Milan Toman (MB)  9 bodů 
2. Aleš Holík (ŠUM)  8 
3. Petr Šenkeřík (BER)  8 
4. Angel Krstev (LIT)  6 
5. Tomáš Sedlák (ŠUM) 6 
6. Jaroslav Koma (HAV) 6 
7. Zbyněk Sklenička (UNL) 6 
 

TOP 7 střelců 
 
1. Miloslav Čermák (LIT) 9 gólů 
2. Tomáš Nouza (MB)  9  
3. Adam Zeman (JIH)  9 
4. Roman Chlouba (KAD) 9 
5. Tomáš Klimenta (MB) 7 
6. Zdeněk Kubica (BER) 7 
7. Michal Broš (MB)  6 

TOP 3 střelců (obránci) 
 

1. Aleš Holík (ŠUM)  4 góly 
2. Petr Šenkeřík (BER)  2  
3. Angel Krstev (LIT)  2  
 

 TOP 5 juniorů (bodování) 
  
1, David Výborný (MB)  16 asistencí 1. Adam Chlapík (LIT)  5 
2. Tomáš Čachotský (JIH) 13  2. Martin Procházka (LIT) 4 
3. Martin Chabada (LIT)  10 3. Aleš Jergl (OLO)  4 
4. Michal Broš (MB)   9 4. Daniel Graca (HAV)  3 
5. Milan Toman (MB)   9 5. Josef Mikyska (BNJ) 2 
6. Denis Kindl (OLO)   8 
7. Jaroslav Hašek (LIT)  8 TOP 3 cizinci (bodování)
 

 
 

TOP 3 asistentů (obránci) 1. Martin Jakúbek (HAV) 6 
 2. Jaroslav Koma (HAV) 6 

1. Milan Toman (MB)  9 asistencí 3. Oldrich Kotvan (JIH) 4 
2. Petr Šenkeřík (BER)  6  

TOP 3 gólmani (počet výher)3. Zbyněk Sklenička (UNL)  6  
  
1. Michal Valent (MB)  9 

TOP 10 hráčů s bilancí plus/minus 2. Tomáš Vošvrda (OLO) 6 
 3. Dominik Halmoši (ČB) 6 
1. Jakub Šulc (LIT)               + 11  
2. David Výborný (MB)  10 

TOP 3 gólmani (čistá konta)3. Tomáš Čachotský (JIH) 10  
 4. Jiří Dobrovolný (JIH) 10 

1. Dominik Halmoši (ČB) 3 5. Jakub Bartoň (OLO)   9 
2. Michael Petrásek (UNL) 2 6. Marek Prokš (JIH)   8 
3. dalších 10 gólmanů               1 7. Jan Knotek (OLO)   8 
 8. Ctirad Ovčačík (OLO)  8 

9. Roman Němeček (MB)  8 Úspěšnost zákroků (min. 5 záp.)
10, Tomáš Klimenta (MB)  7 

 
 

 1. Juraj Šimboch (BER)       95,64% 
 TOP 5 nejtrestanějších hráčů

zdroj statistik: hokej.cz 

 2. Michael Petrásek (UNL)  95,32% 
 3. Michal Valent (MB)         94,86% 
1. Zbyněk Sklenička (UNL)    51 TM 4. Tomáš Vošvrda (OLO)      93,64% 
2. Tomáš Drtil (MOS)     45 5. Martin Falter (TRE)         93,62% 
3. Zdeněk Tauš (MOS)     44  
4. Tomáš Protivný (MB)    40  Průměr gólů na zápas  
5. Lukáš Bohunický (MB)    39 (min. 5 záp.)
 

 
1. Michael Petrásek (UNL) 1,61 

Nejhorší +/- 2. Michal Valent (MB)  1,67 
 3. Juraj Šimboch (BER)           1,68 
368. Vítězslav Nedrda (MOS)   - 11 bodů  
367. Marek Bail (ŠUM)   - 11 Nejvíce odchytaných minut
366. Tomáš Sedlák (ŠUM)   -  9 

 
1. Michal Valent (MB)              610 

365. Dalibor Bortňák (BNJ)    -  9 2. Dominik Halmoši (ČB)          605 
364. Matěj Psota (BNJ)    -  8 3. Lukáš Daneček (HAV)    565 
  

 



 

UTÝMOVÉ STATISTIKY  
TABULKA 

TABULKA PRŮMĚRNÉ NÁVŠTĚVNOSTI P Tým Z V VP PP P Skóre B 
DOMÁCÍCH ZÁPASŮ  

 1.  BK Mladá Boleslav  11  8  1  1  1  53:22  27  
1. České Budějovice  4305 diváků 

2.  HC Berounští Medvědi  11  7  2  0  2 28:21  25  2. Mladá Boleslav  2528 
3. Havířov   1903 

3.  HC Dukla Jihlava  11  6  2  1  2 38:24  23  4. Třebíč   1728 
5. Jihlava   1631 4.  HC Olomouc  11  7  0  1  3 44:21  22  6. Olomouc   1146 
7. Litoměřice   1052 5.  HC Rebel Havlíčkův Brod  11  6  0  1  4 34:31  19  
8. Ústí n/L     994 

6.  HC Stadion Litoměřice  11  5  1  2  3 40:38  19  9. Šumperk    979 
10. Havlíčkův Brod   860 

7.  HC Motor České Budějovice  11  4  2  1  4 20:20  17  11. Most    489 
12. Beroun    399 

8.  SK Horácká Slavia Třebíč  11  5  0  2  4 26:27  17  13. Benátky n/J    320 
14. Kadaň    280 9.  HC Slovan Ústečtí Lvi  11  4  1  0  6 30:33  14  

 
10.  HC AZ Havířov 2010  11  3  1  0  7 20:29  11  VYUŽITÍ PŘESILOVÝCH HER 

 
11.  Salith Šumperk  11  2  2  1  6 31:43  11  1. Mladá Boleslav  35,71 % 

2. Beroun   22,92 
12.  SK Kadaň  11  2  1  3  5 25:37  11  3. Olomouc   20,00 

4. Šumperk   16,36 13.  HC Most  11  3  0  0  8 21:43  9  
5. Litoměřice   15,52 
6. Ústí n/L   15,15 14.  HC Benátky nad Jizerou  11  1  1  1  8 23:44  6  
7. Most    13,33 

 
8. Havířov   11,76 
9. Benátky n/J   11,32 
10. Jihlava   10,53 
11. Kadaň    10,26 
12. České Budějovice    9,84 
13. Havlíčkův Brod    7,50 
14. Třebíč     2,27 

 

ÚSPĚŠNOST OSLABENÍ 
 
1. České Budějovice  91,67 % 
2. Beroun   89,58 
3. Olomouc   88,89 
4. Ústí nad Labem  88,64 
5. Havlíčkův Brod  88,37 
6. Šumperk   87,93 
7. Havířov   86,54 
8. Kadaň    83,72 
9. Mladá Boleslav  83,61 
10. Most   82,76 
11. Benátky n/J  82,50 
12 Třebíč   82,22 
13. Jihlava   81,82 
14. Litoměřice   75,00 

 

http://www.hokej.cz/tym/89/?season=2013&competition_id=2231
http://www.hokej.cz/tym/26/?season=2013&competition_id=2231
http://www.hokej.cz/tym/16/?season=2013&competition_id=2231
http://www.hokej.cz/tym/24/?season=2013&competition_id=2231
http://www.hokej.cz/tym/124/?season=2013&competition_id=2231
http://www.hokej.cz/tym/500/?season=2013&competition_id=2231
http://www.hokej.cz/tym/1721/?season=2013&competition_id=2231
http://www.hokej.cz/tym/17/?season=2013&competition_id=2231
http://www.hokej.cz/tym/126/?season=2013&competition_id=2231
http://www.hokej.cz/tym/714/?season=2013&competition_id=2231
http://www.hokej.cz/tym/563/?season=2013&competition_id=2231
http://www.hokej.cz/tym/39/?season=2013&competition_id=2231
http://www.hokej.cz/tym/122/?season=2013&competition_id=2231
http://www.hokej.cz/tym/91/?season=2013&competition_id=2231


 TIPY NA ČLÁNKY 
1) Ústecký hokejový klub tíží dluhy. Podle iDnes.cz dokonce hráči nedostávají výplatu. O 
nešťastné situaci na severu Čech pojednává tento článek: http://hokej.idnes.cz/usti-nad-labem-
hokej-dluhy-prvni-liga-dsf-/hok_1liga.aspx?c=A130914_1977292_hok_1liga_ten 
 
2) Před startem sezóny poskytl lídr českobudějovické kabiny Aleš Kotalík první větší rozhovor. I 
když už některé pasáže nejsou aktuální, tak pokud vám toto čtivo uniklo, rozhodně nelitujte svého 
času a přečtěte si, co hráč se zkušenostmi z NHL pronesl. http://hokej.idnes.cz/rozhovor-s-
alesem-kotalikem-ceske-budejovice-fnh-/hok_1liga.aspx?c=A130911_1975800_hok_1liga_ber 
 
3) Aleš Jergl (foto), nadějný útočník Olomouce, zažívá opravdu pestrou sezónu. Působí totiž jak 
v NOEN extralize, tak i v 1. lize a v reprezentačním celku do 20 let. A vede si skvěle! 
http://www.hokej.cz/cz/mladez/reprezentace-acko-juniorka-inline-hokej-kohout-ales-jergl-citi-
pohodu-a-vali-na-vsech-frontach/ 
 
4) Beroun zažívá skutečně fantastickou sezónu. Na čem Medvědi jedou? To se dozvíte z rozhovoru 
s útočníkem Jakubem Stromkem. http://www.hokej.cz/cz/1-liga/medvedi-dal-vali-na-cem-jedou-
na-gumovych-medvidcich-a-pudinku-smeje-se-jakub-stromko/ 
 
5) O působení Daxe van den Veldena v Mladé Boleslavi jsme se již krátce zmiňovali. Holandský (!) 
reprezentant v září poskytl rozhovor serveru iDnes.cz, pro který se rozvyprávěl o svých začátcích 
a také o tom, jak skončil v českých luzích a hájích. Bohužel pro něj jeho působení v Čechách 
skončilo předčasně. Kvůli zápasové nevytíženosti totiž požádal o rozvázání smlouvy, čemuž bylo 
vyhověno. Rozhovor s tímto dnes již ex-boleslavským zadákem čtěte zde: 
http://hokej.idnes.cz/hokejista-dax-van-de-velden-v-mlade-boleslavi-f31-
/hok_1liga.aspx?c=A130919_092615_fotbal_par 
 

http://hokej.idnes.cz/usti-nad-labem-hokej-dluhy-prvni-liga-dsf-/hok_1liga.aspx?c=A130914_1977292_hok_1liga_ten
http://hokej.idnes.cz/usti-nad-labem-hokej-dluhy-prvni-liga-dsf-/hok_1liga.aspx?c=A130914_1977292_hok_1liga_ten
http://hokej.idnes.cz/rozhovor-s-alesem-kotalikem-ceske-budejovice-fnh-/hok_1liga.aspx?c=A130911_1975800_hok_1liga_ber
http://hokej.idnes.cz/rozhovor-s-alesem-kotalikem-ceske-budejovice-fnh-/hok_1liga.aspx?c=A130911_1975800_hok_1liga_ber
http://www.hokej.cz/cz/mladez/reprezentace-acko-juniorka-inline-hokej-kohout-ales-jergl-citi-pohodu-a-vali-na-vsech-frontach/
http://www.hokej.cz/cz/mladez/reprezentace-acko-juniorka-inline-hokej-kohout-ales-jergl-citi-pohodu-a-vali-na-vsech-frontach/
http://www.hokej.cz/cz/1-liga/medvedi-dal-vali-na-cem-jedou-na-gumovych-medvidcich-a-pudinku-smeje-se-jakub-stromko/
http://www.hokej.cz/cz/1-liga/medvedi-dal-vali-na-cem-jedou-na-gumovych-medvidcich-a-pudinku-smeje-se-jakub-stromko/
http://hokej.idnes.cz/hokejista-dax-van-de-velden-v-mlade-boleslavi-f31-/hok_1liga.aspx?c=A130919_092615_fotbal_par
http://hokej.idnes.cz/hokejista-dax-van-de-velden-v-mlade-boleslavi-f31-/hok_1liga.aspx?c=A130919_092615_fotbal_par


 VIDEOTÉKA 
VIKTOR UJČÍK A JEHO MÁLEM GÓLOVÁ FINTA 
https://www.youtube.com/watch?v=ngP4RK_7y0c 

 
VIKTOR UJČÍK- MOMENTY PLAY-OFF 

https://www.youtube.com/watch?v=NcdB6UirRP0 

 

https://www.youtube.com/watch?v=ngP4RK_7y0c
https://www.youtube.com/watch?v=NcdB6UirRP0


 
BK MLADÁ BOLESLAVU  

HRÁČ OBDOBÍZÁPASY OBDOBÍ  
  

Ml. Boleslav  6:1  Šumperk 
Kadaň  1:4  Ml. Boleslav 

Ml. Boleslav  7:1  Litoměřice 
Beroun  4:2  Ml. Boleslav 
Ml. Boleslav  4:0  Jihlava 

Benátky n/J  1:2sn.  Ml. Boleslav 
Ml. Boleslav  8:3  Most 

Ml. Boleslav 6:1  Ústí n/L 
Ml. Boleslav  6:3  Havířov 
Ml. Boleslav  4:2  Olomouc 

Č. Budějovice  5:4sn.  Ml. Boleslav 

MICHAL VALENT 
Vloni se tento slovenský brankář musel spokojit s rolí 
brankářské dvojky. V baráži už však Romana Willa 
vystřídal a pozici týmové jedničky si udržel i do 
následujícího ročníku. A po úvodní čtvrtině soutěže je 
jasné, že se nadějný Will do brány jen tak nedostane. 
Michal Valent totiž chytá ve skvělé formě. Málokdy 
dostane více jak jednu branku. 

HLAVNÍ UDÁLOSTI OBDOBÍ 
 * V prvním čísle magazínu o 1. lize, 
jsme vás neinformovali o některých 
odchodech týkajících se hráčů Mladé 
Boleslavi. A to o hostování Zbyňka 
Hrdela v Berouně (do 30. října) a o 
střídavých startech Martina Sejpala 
a Davida Kulicha ve 2. lize. První 
jmenovaný, mladý brankář Sejpal, 
zamířil do Kolína, obránce Kulich 
posílil zadní řady Nymburka.  
 
* Nizozemský hokejista Dax van de 
Velden (foto) své působení v Mladé 
Boleslavi předčasně ukončil. 
V soutěžních zápasech totiž oproti 
přípravě nedostal žádný prostor a 
kvůli své nevytíženosti se rozhodl 
požádat vedení klubu o rozvázání 
kontraktu, čemuž bylo vyhověno. 
Obránce z hokejové exotiky se tak 
vrátil zpět do rodného Nizozemska. 
Škoda, nejednalo se o vůbec 
špatného zadáka.  



 
MEDVĚDI BEROUNU  

HRÁČ OBDOBÍZÁPASY OBDOBÍ  
  

Benátky n/J  3:4  Beroun 
Beroun  1:0  Most 

Ústí n/L  3:4  Beroun   
Beroun  4:2  Ml. Boleslav 

Olomouc  0:2  Beroun   
Beroun  3:1  Č. Budějovice 
Havl. Brod  1:3  Beroun   

Beroun  1:3  Třebíč 
Šumperk  2:3sn.  Beroun   
Beroun  2:1sn.  Kadaň 
Litoměřice  5:1  Beroun   

 
 

 

JURAJ ŠIMBOCH 
Slovenský gólman zažívá fantastický začátek sezóny. 
Vládne dokonce statistice úspěšnosti zásahů. Nebýt 
Šimbocha a jeho kolegy Lukáše Cikánka, Medvědi by 
rozhodně čelo tabulky neopanovali. Pochopitelně bez 
podpory svých spoluhráčů by ale ani Šimboch nevládl 
brankářským statistikám. V Berouně zkrátka platí 
přísloví: „Jeden za všechny, všichni za jednoho.“ 

HLAVNÍ UDÁLOSTI OBDOBÍ 
 * Od té doby, co byl 
vydáno první číslo magazínu 
o 1. lize, potkaly 
berounskou soupisku některé 
změny. Do brány přibylo 
jméno kladenského Lukáše 
Cikánka (foto), jenž 
odchytal první tři prvoligové 
duely. Dále byl do sestavy 
Medvědů zařazen zkušený 
obránce Jan Dresler, který 
za Beroun odehrál i několik 
přípravných duelů. Ofenzivu 
Středočechů pak posílili 
mladoboleslavský Zbyněk 
Hrdel (loňský kapitán týmu), 
velezkušený Vladislav Kubeš 
či Jan Dalecký, forvard 
z Kladna, jenž se ovšem zdá 
se usadil v extralize a 
Berounu už možná vypomůže 
jen při reprezentačních 
přestávkách.  
 
 



 
HC DUKLA JIHLAVAU  

HRÁČ OBDOBÍZÁPASY OBDOBÍ  
  

Jihlava  2:1  Havířov 
Jihlava  4:1  Benátky n/J 

Most  2:5  Jihlava   
Jihlava  3:1  Ústí n/L 

Ml. Boleslav  4:0  Jihlava   
Jihlava  5:4pr.  Olomouc 

Č. Budějovice  1:0pr.  Jihlava   
Jihlava  1:3  Havl. Brod 

Třebíč  2:8  Jihlava   
Jihlava  8:4  Šumperk 
Kadaň  1:2sn.  Jihlava   

 
 

 
TOMÁŠ ČACHOTSKÝ 

Od odchodu Oldřicha Bakuse do hokejového důchodu 
se Tomáš Čachotský tak trochu hledal. V sezóně 
2010/2011 kdy ještě hrál po boku legendárního centra 
nasázel 22 branek, rok na to jeho potence klesla na 17 
gólů a loni dokonce jen na třináct. Letos se ale 
technicky zdatný útočník opět zařadil mezi ligovou 
elitu a může pomýšlet na čelní příčky v ligovém 
bodování. 

HLAVNÍ UDÁLOSTI OBDOBÍ 
 * Jihlava nadále zbrojí. Další velkou útočnou 
posilou se stal ex-chomutovský Filip Seman (foto). 
Tento vytříbený kanonýr, jenž loni nasázel 
v barvách Kadaně skvělých 22 branek, měl 
původně namířeno do mateřského Havířova, jenže 
nováčka soutěže nakonec na poslední chvíli trumfla 
Jihlava. Jedná se o opravdu velký přestup. Filip 
Seman patří k prvoligové elitě.  
 
* Duklu Jihlava však zastihla i jedna špatná 
zpráva. V týmu totiž skončil lotyšský obránce 
Janis Andersons. Třinec jako majitel jeho práv 
totiž změnil na poslední chvíli své požadavky a 
Andersons si tak musel hledat nové angažmá.  
 
* Jihlavu se musela v úvodu sezóny vyrovnávat 
s rozsáhlou marodkou. Vedení klubu tak na zaplněný 
lazaret reagovalo příchody dvou zadáků 
s extraligovými zkušenostmi. Na prozatímní měsíční 
výpomoc přišel pardubický veterán Petr Mocek a ze 
Zlína zamířil na Vysočinu nadějný bek Oldrich 
Kotvan. Ten měl původně do Dukly vyřízeny střídavé 
starty, nakonec ho ale Jihlava získala na hostování 
do konce sezóny. 



 
UHC OLOMOUC 

HRÁČ OBDOBÍZÁPASY OBDOBÍ  
  

Olomouc  3:1  Třebíč 
Šumperk  1:4  Olomouc   
Olomouc  4:1  Kadaň 

Litoměřice  4:3  Olomouc   
Olomouc  0:2  Beroun 

Jihlava  5:4pr.  Olomouc   
Olomouc  8:2  Benátky n/J 

Most  1:7  Olomouc 
Olomouc  2:0  Ústí n/L 

Ml. Boleslav  4:2  Olomouc   
Olomouc  7:0  Havířov   

TOMÁŠ VOŠVRDA 
Ex-liberecký brankář je přesně tím gólmanem, kterého 
Olomouc potřebovala. Nová posila z extraligy 
podepsala v Moře víceletou smlouvu a je tak vidět, že 
to Hanáci myslí s útokem na extraligu opravdu vážně. 
Tomáš Vošvrda je totiž brankář, jenž dokáže sám 
vyhrávat zápasy. V úvodních kolech to jen a jen 
potvrzoval.  

HLAVNÍ UDÁLOSTI OBDOBÍ 
 * Olomouc v září vydatně posílila. 
Nejvýznamnější akvizicí se stal Ctirad Ovčačík. 
Tento 28letý zadák přišel do Mory na měsíční 
hostování z Třince, kde na tohoto ex-
vítkovického obránce nezbylo odpovídající místo. 
Na 1. ligu se jedná o špičkového zadáka, což 
zatím potvrzuje i on sám svými výbornými 
výkony. Otázkou je, co bude s jeho dalším 
působením po ukončení hostování. Zůstane 
Kohoutem? 
 
* Další zvučnou posilou se stal nadějný centr 
David Ostřížek (foto). Ten byl v předcházejících 
sezónách oporou Horácké Slavie. Právě on má na 
loňské třebíčské jízdě výrazný podíl. V Olomouci 
si od něj slibují totéž jako předváděl v Třebíči. 
Otázkou však je, v kolika zápasech bude svému 
novému klubu k dispozici. Využívat ho totiž bude 
i jeho kmenový Třinec.  
 
* Příjemné překvapení úvodních kol nového ročníku 
Denis Kindl bude v Olomouci působit až do konce 
sezóny. Pro Moru je jeho setrvání výbornou 
zprávou.   



 
HAVU LÍČKŮV BROD 

HRÁČ OBDOBÍZÁPASY OBDOBÍ  
  

Č. Budějovice  0:3  Havl. Brod 
Havířov  3:2pr.  Havl. Brod   

Havl. Brod  2:4  Třebíč 
Šumperk  2:4  Havl. Brod   
Havl. Brod  5:2  Kadaň 

Litoměřice  6:2  Havl. Brod   
Havl. Brod  1:3  Beroun 
Jihlava  1:3  Havl. Brod  

Havl. Brod  5:4  Benátky n/J 
Most  4:3  Havl. Brod   

Havl. Brod  4:2  Ústí n/L 

LUKÁŠ ENDÁL 
Zkušený kapitán opět zažívá velmi povedené období. 
Stejně jako loni sbírá zhruba jeden bod na zápas a 
patří k nejproduktivnějším hráčům svého týmu. Vedle 
tohoto bojovného útočníka zažívá skvělou sezónu 
nadějný David Dvořáček, další hokejista, který zažil 
velmi zajímavou první čtvrtinu sezóny. 

HLAVNÍ UDÁLOSTI OBDOBÍ 
  * Změna ve vedení 
klubu se na kádru 
Havlíčkova Brodu 
projevila celkem jasně. 
Do Rebelu totiž 
zamířila řada bývalých 
či současných hráčů 
Hradce Králové. 
Ofenzivní řady přišel 
vyztužit zkušený 
Vladimír Říha (foto), 
bývalá opora Dukly 
Jihlava. Dalšími 
hokejisty 
z Mountfieldu, kteří 
v nedávné době odešli 
do Havlíčkova Brodu, 
jsou ex-znojemský 
brankář Ondřej Kacetl 
a obránce Bohumil 
Jank. Oba dva přišli 
na střídavý start. 
Rozhodně se jedná o 
zajímavé posily. 



 
ULITOMĚŘICE 

HRÁČ OBDOBÍZÁPASY OBDOBÍ  
  

Most  2:7  Litoměřice   
Litoměřice  5:6sn.  Ústí n/L 
Ml. Boleslav  7:1  Litoměřice   

Litoměřice  4:3  Olomouc 
Č. Budějovice  1:2  Litoměřice   
Litoměřice  6:2  Havl. Brod 

Třebíč  3:0  Litoměřice   
Litoměřice  3:4sn.  Šumperk 
Kadaň  5:6sn.  Litoměřice   
Havířov  4:1  Litoměřice   
Litoměřice  5:1  Beroun 

 

MILOSLAV ČERMÁK 
Od posily z Ústí nad Labem se před sezónou očekávalo 
hodně, ale to co Miloslav Čermák skutečně předvádí, je 
ještě vysoce nad očekávání. Je jasné, že tento ex-
havlíčkobrodský hráč se popere o korunu pro krále 
střelců. K dispozici má totiž šikovné spoluhráče, kteří 
ho zásobují přesnými pasy. Počítejte tedy s tím, že 
Čermák bude ve střeleckých hodech ještě pokračovat. 

HLAVNÍ UDÁLOSTI OBDOBÍ 
 * Litoměřice rozšířily 
svoji soupisku o další 
známé tváře. 
Z pražské Sparty 
mohou využívat služeb 
brankáře Filipa 
Novotného, obránce 
Jakuba Šulce, loňskou 
oporu Berouna, a nově 
i útočníka Zdeňka 
Bahenského (foto). 
Zejména příchod 
posledně jmenovaného 
forvarda je pro 
Stadion velmi důležitý. 
Zkušený bijec, jehož 
bývalá manželka je 
známá modelka Vlaďka 
Erbová, sice za 
Litoměřice nenastupuje 
pravidelně, ale jakmile 
naskočí, tak je jeho 
přítomnost hodně 
znát.   



 
UHC MOTOR  

HRÁČ OBDOBÍZÁPASY OBDOBÍ  
  

Č. Budějovice  0:3  Havl. Brod 
Třebíč  1:2  Č. Budějovice   
Č. Budějovice  4:0  Šumperk 
Kadaň  3:5  Č. Budějovice   

Č. Budějovice  1:2  Litoměřice 
Beroun  3:1  Č. Budějovice   

Č. Budějovice  1:0pr.  Jihlava 
Benátky n/J  1:0sn.  Č. Budějovice   

Č. Budějovice  1:0  Most 
Ústí n/L  3:0  Č. Budějovice   

Č. Budějovice  5:4sn.  Ml. Boleslav 

DOMINIK HALMOŠI 
Výkony českobudějovické jedničky jsou rozhodně 
příjemným překvapením úvodu letošního ročníku. 
Gólman, jenž v minulosti hájil barvy Jihlavy či Písku, 
byl totiž jasně nejlepším hráčem nováčka soutěže. 
V ofenzivě se totiž Motor viditelně trápil, a nebýt 
Halmošiho (3 čistá konta), kdo ví na jaké pozici by se 
České Budějovice nacházely...   

HLAVNÍ UDÁLOSTI OBDOBÍ 
 * České Budějovice 
se domluvily na 
výměně dvou hráčů. 
Do Hradce Králové 
zamířil Bohumil 
Jank, jenž měl být 
jedním ze základních 
pilířů obrany 
Motoru. Pro zadáka 
se zkušenostmi 
z KHL je však 
přestup o ligu výše 
určitě vítaný, v 1. 
lize by se jeho 
nesporný talent 
nemusel rozvíjet. 
Opačným směrem 
zamířil Roman 
Vráblík (foto), 
23letý obránce, jenž 
loni odehrál 
v extralize všechny 
zápasy základní části 
(0+6).  



 
USK HS TŘEBÍČ 

HRÁČ OBDOBÍZÁPASY OBDOBÍ  
  

Olomouc  3:1  Třebíč   
Třebíč  1:2  Č. Budějovice 
Havl. Brod  2:4  Třebíč   
Havířov  1:2  Třebíč   

Třebíč  3:4sn.  Šumperk 
Kadaň  4:3pr.  Třebíč   
Třebíč  3:0  Litoměřice 

Beroun  1:3  Třebíč   
Třebíč  2:8  Jihlava 

Benátky n/J  0:3  Třebíč   
Třebíč  1:2  Most 

 

TOMÁŠ VONDRÁČEK 
Nadějný útočník hrál opravdu ve skvělé formě. Dařilo 
se mu zejména střelecky (je nejlepším kanonýrem 
moravského celku). Svými výkony si dokonce vysloužil i 
pozvánku na několik extraligových utkání Komety Brno, 
s níž Třebíč vydatně spolupracuje. Je dost možné, že 
Tomáš Vondráček bude následovat kroky svých 
vrstevníků Viléma Buriana či Martina Dočkala a 
v extralize se časem usadí natrvalo.  

HLAVNÍ UDÁLOSTI OBDOBÍ 
 * Z partnerské Komety Brno byly do Třebíče vyřízeny střídavé 
starty několika elitním hokejistům. Za Horáckou Slavii se letos 
mohou prohánět obránce Tomáš Dujsík a útočníci Miroslav 
Holec (foto), Hynek Zohorna a Vojtěch Němec. Extraligový 
celek ale momentálně trápí marodka, takže v nejbližší době 
nemůže Třebíč s výpomocí z extraligy moc počítat. Do 
brankoviště pak čas od času může naskočit i fantom loňského 
ročníku Marek Čiliak. Kometě naopak může pomoci Tomáš 
Vondráček, jenž se zatím pyšní velmi dobrou střeleckou 
formou, či kapitán týmu a centr první formace David Dolníček. 
 
* Do Horácké Slavie se vrátil útočník Zlína Tomáš Fořt. Tento 
hokejista hrál loni ve skvělé formě a byl jedním z klíčových 
hráčů v tak úspěšném play-off. Jenže v létě se potýkal 
s vážnou nemocí (viz: ROZHOVOR) a nemohl tak zabojovat o 
místo v extraligovém celku. V Třebíči má však šanci na restart 
své kariéry, která se zdála po objevení nemoci ve vážném 
ohrožení. Hodně štěstí a hlavně pevné zdraví, Tomáši! 
 
* Druhou posilou do ofenzivy v nepříliš dobré formě hrajícího 
celku se stal mladíček Pavel Sedláček. Ten loni odehrál sedm 
zápasů v extraligovém play-off a získal tak se svým kmenovým 
celkem stříbrnou medaili. V Třebíči však bude mít přece jen 
výraznější roli.  
 

http://zlinsky.denik.cz/hokej_region/utocnik-tomas-fort-pomaha-mi-ze-me-nehodili-pres-palubu-20130803.html


 
ÚSTÍ NAD LABEMU  

HRÁČ OBDOBÍZÁPASY OBDOBÍ  
  

Ústí n/L  2:3  Kadaň 
Litoměřice  5:6sn.  Ústí n/L   

Ústí n/L  3:4  Beroun 
Jihlava  3:1  Ústí n/L   

Ústí n/L  5:2  Benátky n/J 
Most  4:5  Ústí n/L   

Ústí n/L  2:0  Havířov 
Ml. Boleslav  6:1  Ústí n/L   

Olomouc  2:0  Ústí n/L 
Ústí n/L  3:0  České Budějovice 

Havl. Brod  4:2  Ústí n/L   

JAROSLAV ROUBÍK 
Jaroslav Roubík je posledním mohykánem. Tento 
útočník je skutečně jedinou hvězdou (zvláště pak, 
když dalšího známého centra Jana Alinče trápí 
zranění) ve finančně zbídačeném Slovanu. Jedním 
z hlavních důvodů, proč by se mělo Ústí nad Labem, 
prokousat do play-off, je právě přítomnost tohoto 
špičkového středního útočníka. Nebýt jeho, vypadalo 
by to s Lvy opravdu zle. 

HLAVNÍ UDÁLOSTI OBDOBÍ 
 * Útočník 
Ondřej 
Havlíček, 
ústecký 
odchovanec, se 
uchýlil na roční 
hostování do 
nejvyšší 
soutěže, kam ho 
zlákala nabídka 
Kladna. Do 
Slovanu už se 
tak asi letos jen 
tak nepodívá, i 
když má do 
kmenového 
celku, v němž 
odehrál dva 
přípravné 
zápasy, 
vyřízeny 
střídavé starty. 
V ELH se mu 
zatím daří. 



 
UAZ HAVÍŘOV 

HRÁČ OBDOBÍZÁPASY OBDOBÍ  
  

Jihlava  2:1  Havířov   
Havířov  3:2pr. Havl. Brod 
Benátky n/J  2:3  Havířov   

Havířov  1:2  Třebíč 
Most  2:1   Havířov   

Havířov  3:1  Šumperk 
Ústí n/L  2:0  Havířov   
Havířov  1:2  Kadaň   

Ml. Boleslav  6:3  Havířov   
Havířov  4:1  Litoměřice 
Olomouc  7:0  Havířov   

LUKÁŠ DANEČEK 
Nováček soutěže se v úvodu 1. ligy hodně trápil 
v koncovce. Havířov střílel velmi málo branek a jen díky 
špičkovým výkonům brankáře Danečka skončilo tolik 
zápasů vyrovnaným skóre. Syn hlavního trenéra týmu si 
tak tuto cenu rozhodně zaslouží. Pokud mu vydrží 
forma a útočníci se rozstřílí, AZet by se měl bez 
výraznějších problémů vyhnout barážovým starostem. 
Rozstřílí se ale Danečkovi spoluhráči? 

HLAVNÍ UDÁLOSTI OBDOBÍ 
 * Spolupráce s Třincem začala nabírat na obrátkách. Do 
Havířova totiž byly vyřízeny střídavé starty hned čtyřem 
hráčům. A rozhodně se nejedná o žádná nazdárky, nýbrž o 
hráče patřící k prvoligovému nadprůměru. Obranné řady přišli 
vyztužit Jakub Kania, David Roupec a Daniel Krejčí. První 
jmenovaný už má s 1. ligou bohaté zkušenosti, i přes jeho 
nízký věk (22 let) totiž letos naskočí do páté prvoligové sezóny 
v řadě. David Roupec také nepatří k vyjukaným mladíkům. Loni 
byl dokonce nejproduktivnějším zadákem Hradce Králové. 
Daniel Krejčí je další zvučnou posilou. Produktivní obránce 
v minulosti sbíral body v Havlíčkově Brodě, Mostě a naposledy 
v Berouně. Havířov však neposiloval jen v obraně, ale i 
v útoku. Ofenzivu totiž přišel podpořit nesmírně šikovný 
Rostislav Marosz (foto), kterého prvoligoví příznivci znají 
z jeho třebíčského, olomouckého či hradeckého angažmá. 
   
* Havířov má možnost využít i služeb třineckého gólmana Šimona 
Hrubce, jenž měl loni doslova reprezentační formu. V 1. lize je 
tento brankář velmi známou postavou. V minulosti totiž trápil 
soupeře coby zeď v brankovišti Třebíče, respektive Písku.   
 
* Dalšími hráči, jejichž služby může AZ využít, jsou brankář 
Michal Gleich, obránce Michael Kolarz a útočníci Ondrej Šedivý 
s Erikem Němcem.  



 
SALITH ŠUMPERKU  

HRÁČ OBDOBÍZÁPASY OBDOBÍ  
  

Ml. Boleslav  6:1  Šumperk   
Šumperk  1:4  Olomouc 

Č. Budějovice  4:0  Šumperk   
Šumperk  2:4  Havl. Brod 
Třebíč  3:4sn.  Šumperk   
Havířov  3:1  Šumperk 
Šumperk  3:2  Kadaň 

Litoměřice  3:4sn.  Šumperk    
 Šumperk  2:3sn.  Beroun 
Jihlava  8:4  Šumperk   

Šumperk  9:3  Benátky n/J 

TOMÁŠ ŠTŮRALA 
Moc toho sice kvůli vytíženosti ve Zlíně neodchytal, ale 
když nastoupil, tak to bylo pro Šumperk opravdu 
výrazné posílení. Tomáš Štůrala totiž vychytal 
vítězství v Litoměřicích či Třebíči, což jsou místa, 
odkud se body rozhodně nevozí lehce. V úvodu sezóny 
nastupoval za Draky Libor Kašík, a nutno dodat, že 
Tomáš Štůrala působil výrazně lepším dojmem, než 
bývalá opora Olomouce. To už o lecčems svědčí. 

HLAVNÍ UDÁLOSTI OBDOBÍ 
 * Šumperk musel zareagovat na špatný vstup 
do sezóny pohyby v sestavě. Novými zvučnými 
posilami do útočných řad se stali Lukáš 
Kucsera a Petr Kolouch (foto). Oba dva hráči 
přišli do Šumperka z Vítkovic formou 
střídavých startů. První jmenovaný má za 
sebou úspěšná angažmá v Jihlavě a Třinci, 
v dračí sluji však konečně dostane důležitější 
roli a měl by být tahounem týmu. O kvalitách 
Petra Koloucha netřeba polemizovat. 
V uplynulých ročnících byl jedním z nejlepších 
forvardů Olomouce, prosadil se i do extraligy. 
Draci získali opravdu zajímavá jména, která 
jistě pomohou (už pomohla) k lepším výkonům. 
 
* Další posilou, tentokráte však do obrany, se 
stal vytáhlý zadák Martin Dudáš. Tento bijec už 
má s 1. ligou bohaté zkušenosti, pral se v barvách 
Třebíče, Litoměřic či Vrchlabí. Jeho devízou je 
tvrdá hra, jenže leckdy své zákroky přehání a 
jsou už za hranicí fair-play. Právě na 
disciplinovanosti by měl zapracovat, aby se 
zařadil mezi nadprůměrné ligové beky. 
V Šumperku k tomu bude mít jistě příležitost.  



 

 
USK KADAŇ 

HRÁČ OBDOBÍZÁPASY OBDOBÍ  
  

Ústí n/L  2:3  Kadaň   
Kadaň  1:4  Ml. Boleslav 

Olomouc  4:1  Kadaň   
Kadaň  3:5  Č. Budějovice 
Havl. Brod  5:2  Kadaň   
Kadaň  4:3pr.  Třebíč 
Šumperk  3:2  Kadaň   
Havířov  1:2  Kadaň   

Kadaň  5:6sn.  Litoměřice 
Beroun  2:1sn.  Kadaň   
Kadaň  1:2sn.  Jihlava 

 
 

ROMAN CHLOUBA 
22letý forvard zažívá průlomovou sezónu ve své 
kariéře. Zatímco v předcházejících dvou ročnících 
nasázel jen sedm, respektive šest branek, letos si 
osobní rekord v počtu tref vylepšil už po úvodních 
jedenácti kolech. Útočník se zkušenostmi 
z mládežnických reprezentací se dokonce v zápase 
s Litoměřicemi blýskl hattrickem. 

HLAVNÍ UDÁLOSTI OBDOBÍ 
 * Milana Řehoře, o jehož 
předčasném konci 
v Kazachstánu si můžete 
přečíst ZDE, si do svého 
kádru stáhl Chomutov. 
Opačným směrem pak byl 
poslán Matúš Kostúr 
(foto). Tento zkušený 
33letý brankář loni 
odchytal 31 extraligových 
duelů, zachytal si i v KHL 
a AHL. V sezóně 
2005/2006 pak vyhrál 
lotyšskou ligu.  

* V 78 letech zemřel 
dlouholetý kladenský 
trenér Zdeněk Šindler, 
jenž je podepsán pod 
jedním z největších 
úspěchů kadaňské historie. 
V roce 1998 totiž dovedl 
tento severočeský celek do 
1. ligy. Čest jeho památce! 

http://skkadan.cz/clanek.asp?id=Chybelo-mi-zapasove-tempo,-nechal-se-slyset-po-navratu-z-Kazachstanu-Milan-Rehor-2117


 
UHC MOST 

HRÁČ OBDOBÍZÁPASY OBDOBÍ  
  

Most  2:7  Litoměřice 
Beroun  1:0  Most   
Most  2:5  Jihlava 

Benátky n/J  4:1  Most   
Most  2:1  Havířov 
Most  4:5  Ústí n/L 

Ml. Boleslav  8:3  Most   
Most  1:7  Olomouc 

Č. Budějovice  1:0  Most   
Most  4:3  Havl. Brod 

Třebíč  1:2  Most 
 

 

ZDENĚK TAUŠ 
Mostu se zatím příliš nedaří, je tedy těžké vypíchnout 
jednoho hráče, který by si zasloužil minimálně 
pochvalná slova. Kapitán Zdeněk Tauš však rozhodně 
nezklamal a odváděl svému týmu cenné služby. Baník 
doufá, že se tentokrát jejich klíčovému hráči vyhnou 
zranění (jak tomu bohužel v minulosti nebylo). Jeho 
absence by totiž byla hodně citelná.   

HLAVNÍ UDÁLOSTI OBDOBÍ 
 * Do Litoměřic se 
vrátil zkušený brankář 
Martin Volke (foto). 
Tento ex-litvínovský 
gólman měl v Baníku 
působit už od začátku 
sezóny, avšak na 
podmínkách smlouvy se 
dohodl až koncem 
září. V úvodních 
zápasech na něm sice 
byla znát 
nerozehranost a 
nejistota, avšak 
v dalším průběhu 
sezóny by se měl opět 
zařadit mezi hlavní 
opory mosteckého 
celku. Stejně jako 
tomu bylo loni. Zatím 
ale plní spíše roli 
brankářské dvojky. 
Šanci dostává mladý 
Horák. 



 
UBENÁTKY N/J 

HRÁČ OBDOBÍZÁPASY OBDOBÍ  
  

Benátky n/J  3:4  Beroun 
Jihlava  4:1  Benátky n/J   
Benátky n/J  2:3  Havířov 
Benátky n/J  4:1  Most   

Ústí n/L  5:2  Benátky n/J   
Benátky n/J  1:2sn.  Ml. Boleslav 

Olomouc  8:2  Benátky n/J   
Benátky n/J  1:0sn.  Č. Budějovice 

Havl. Brod  5:4  Benátky n/J   
Benátky n/J  0:3  Třebíč 

Šumperk  9:3  Benátky n/J   

 

JAN PLODEK 
Je těžké vybrat z Benátek nad Jizerou hráče, který 
by si toto ocenění zasloužil. Jan Plodek však odváděl 
velmi solidní práci. Odehrál osm utkání, v nichž se mu 
hned čtyřikrát podařilo skórovat. Nemá ani špatnou 
bilanci +/- (-2 body), což je v pojizerském celku ještě 
velmi slušné číslo.  

HLAVNÍ UDÁLOSTI OBDOBÍ 
 * O letních změnách v sestavě Pojizeřanů a dalších 
organizačních věcech se rozhovořil na hokejbenatky.cz 
sportovní ředitel Jan Slivka. Rozhovor zde: 
http://www.hokejbenatky.cz/clanek.asp?id=1940 
 
* K benáteckému týmu se připojily další tři posily 
z extraligového Liberce. Staronovou tváří 
v pojizerském celku je Tomáš Urban, nejlepší 
střelec prvoligového ročníku 2010/2011. Vytáhlý 
útočník se zatím v Liberci moc neprosazuje, takže 
by na farmě mohl odehrát více utkání. Těžkou 
pozici má u Bílých Tygrů Marcel Melicherčík (foto), 
další nová posila Benátek nad Jizerou. Bývalý 
gólman Lva, Sparty či Litoměřic totiž dělá dvojku 
Marku Schwarzovi, jenž svého kolegu do brány 
mockrát nepustí. Třetí zmiňovanou akvizicí se stal 
obránce Lukáš Turek. Ten před svých příchodem do 
1. ligy neměl se seniorským hokejem žádné 
zkušenosti. Jak si tedy povede? 
 
* Tým Benátek nad Jizerou však potkaly i vynucené 
odchody. Do druhé ligy, konkrétně do Jablonce nad 
Nisou, byli posláni obránci Tomáš Čechura s Václavem 
Lackem a útočník Tomáš Liška.  

http://www.hokejbenatky.cz/clanek.asp?id=1940


 

UMilníky 1.–11. kola 
 

HRÁČ OBDOBÍSESTAVA OBDOBÍ  
Juraj Šimboch, Beroun MILAN TOMAN (0+9) 

 
 

 

Berounský gólman toho sice během těchto jedenácti kol 
neodehrál zrovna moc, ale jakmile dostal v brankovišti 
příležitost (konkrétně to bylo v sedmi utkáních), proměnil 
se doslova v zeď. V 1. lize nebyl lepší brankář než on. 
Slovenský hokejista, jenž loni absolvoval juniorské 
mistrovství světa, je společně s jeho kolegou Lukášem 
Cikánkem hlavním důvodem senzační berounské jízdy (bez 
poctivé práce jejich spoluhráčů by ovšem Medvědi 
takového úspěchu pochopitelně nedosáhli). 

PŘEKVAPENÍ  
OBDOBÍ 

DENIS KINDL 
 

TÝM OBDOBÍ 
MEDVĚDI BEROUN 1933 

 

ZKLAMÁNÍ OBDOBÍ 
OFENZIVA ČESKÝCH 

BUDĚJOVIC 
 

 

Po čtyřech kolech byl nejproduktivnějším 
hráčem soutěže (měl na kontě devět 
bodů), ale pak zvolnil a navíc se zranil. 

PETR ŠENKEŘÍK (2+6) 
Restart kariéry se Petru Šenkeříkovi 
daří na výbornou. Po loňské anabázi na 
Ukrajině se skvělými výkony v Berouně 
nahlas přihlásil o návrat do extraligy.  

MILOSLAV ČERMÁK (9+6) 
Litoměřický útočník zažívá parádní 
sezónu. Díky povedenému úvodu se 
zařadil mezi adepty na nejlepšího střelce. 

DAVID VÝBORNÝ (5+16) 
Mladoboleslavský veterán by si určitě 
rovněž jako Šimboch zasloužil ocenění 
pro hráče měsíce. David Výborný totiž 
prožil doslova úchvatný začátek soutěže. 

ZDENĚK KUBICA (7+2) 
Beroun se sice nespoléhá na jedince, pár 
hráčů však zazářilo. A mezi ně patří i 
zkušený Zdeněk Kubica, autor důležitých 
tref a velký bojovník. 

 

Václav Skuhravý, Aleš Kotalík, 
Zdeněk Ondřej, Antonín Melka, 
David Kuchejda, Petr Šachl, 
Miroslav Třetina... Co jméno, to 
záruka bodových hodů. Jenže 
v první čtvrtině 1. ligy se zatím 
jmenovaní hráči střelecky trápí a 
Motor patří k nejméně 
produktivním celkům 1. ligy. Je 
vidět, že přes léto nebyl čas na 

 Výběr Berouna je pochopitelně jedinou logickou 
možností. Medvědy náš magazín před startem 
sezóny odsoudil na boj o udržení, jenže 
Středočeši mají solidně nakročeno mezi osm 
nejlepších ligových celků. Beroun postupně 
porazil Benátky nad Jizerou, Most, Ústí nad 
Labem, Mladou Boleslav, Olomouc, České 
Budějovice a Havlíčkův Brod. Pak sice Medvědi 
padli v souboji s Horáckou Slavií, ale tím jejich 

Loni se tento šumperský 
odchovanec, jehož bratrem je 
známý obránce Detroitu Jakub 
Kindl, vyloženě trápil. V mateřském 
celku, kde hostoval z Třince, se 
totiž výrazněji neprosadil a putoval 
zpět do juniorky. Letos už však o 
svých schopnostech přesvědčil, 
byť v dresu největšího rivala. I 
když na ledě netrávil zrovna mnoho 
času, sbíral jeden bod za druhým. 
Může se dokonce pyšnit průměrem 
jednoho bodu na zápas. Vydrží mu 
forma i do dalších kol? 

skvostné výkony neskončily. Posléze si totiž 
středočeský celek smlsnul na Šumperku i Kadani. 
Místo otloukánka ligy se z Berouna stal jeden 
z kandidátů na play-off. Palec nahoru! 

souhru. Magazín o 1. lize však 
předpovídá, že se České Budějovice 
časem rozstřílí (už minulé kolo 
s Mladou Boleslaví přineslo jisté 
zlepšení).  

 

 

 
 



 

V sezóně 2011/2012 byl největší prvoligovou osobností zvolen 
Jiří Dopita, loni pak neméně slavný David Výborný. Už nyní je 
na 99% jasné, že letos náš magazín zvolí za největší osobnost 
tohoto ročníku navrátilce na jihlavský led Viktora Ujčíka, 
trojnásobného Mistra světa (při vší úctě k Aleši Kotalíkovi). 
-------------------------------------------- 
autor: HSfan 
foto: iSport.cz, Barbora Reichová, iDnes.cz, hcdukla.cz, Zbyněk 
Zápotočný 
zdroj: Jaroslav Tomas, iDnes.cz, Michal Bereň, Jan Salichov, 
iDnes.cz, Jaroslav Martínek, Libor Kult, hokej.cz 

UVIKTOR UJČÍK 



 

STATISTIKY 

 

 

 

 

 

JIHLAVSKÉ ZAČÁTKY 
Viktor Ujčík, rodák z krajského města Vysočiny, 

začínal s nejrychlejší kolektivní hrou v Dukle. Nechybělo 
však moc a mohli jsme ho vídat s brankářskou maskou. 
„Chtěl jsem být brankář a měl jsem doma už dokonce 
výstroj,“ přiznal.  

Už od mládí přesvědčoval své okolí, že z něho 
jednou vyroste velký hokejista. „Já ta ale nikdy neměl tak, 
že bych toužil po NHL. Já jsem vyrůstal v Jihlavě a pro mě 
byla největší tužba hrát za Duklu, protože v tý době býval 
vyprodaný stadion a vyhrával se jeden titul za druhým. 
Takže můj sen bylo nastupovat za Jihlavu. To, že jsem si 
pak zahrál i za nároďák a podobně už byly bonusy navíc.“ „Nikdy jsem netoužil po NHL. Mým 

snem bylo angažmá v Jihlavě.“ V osmnácti letech poprvé nastoupil za muže. A bylo 
to v sezóně 1990/1991, kdy Jihlava slavila svůj poslední 
(dvanáctý) československý titul. Jenže Viktor Ujčík tehdy  
 



odehrál pouze dva zápasy základní části, takže na 
tomto triumfu, upřímně řečeno, podíl nemá. „Týmu 
jsem držel palce spíš na dálku,“ zmínil útočník, jenž 
tehdy sbíral zkušenosti na hostování v Táboře.  

 
V ročníku 1991/1992 už se zabydlel v kádru 

Dukly natrvalo, zahrál si i na juniorském mistrovství 
světa, kde v sedmi zápasech pokořil soupeřovy 
brankáře hned čtyřikrát.  

Viktor Ujčík působil v mateřském oddíle až 
do sezóny 1994/1995 (včetně). V letech 1992-1995 
patřil k největším oporám týmu. Sbíral více jak jeden 
bod na zápas a ještě coby hráč Dukly již pravidelně 
nastupoval za reprezentaci. "Bylo to určitě super 
období. V národním týmu jsem začínal pod panem 
Bukačem. Ten z toho byl úplně vykulený. Soupeři nás 
přehrávali, byli lepší. My jsme se teprve dávali do 
kupy. Byli jsme parta kluků, která jezdila pohromadě 
skoro na všechny srazy. A najednou jsme se těm 
týmům začali vyrovnávat, začali jsme je porážet. A 
užívali jsme si to," vzpomíná na nelehké začátky 
národního týmu po 1. lednu 1993.  

Za necelých pět let v bývalém armádním týmu  
 

stihl za Jihlavu odehrát 159 extraligových utkání, 
v nichž nasbíral 142 kanadských bodů. Skvělé!  

 
ANGAŽMÁ VE SLAVII- 

NEJLEPŠÍM EXTRALIGOVÝM 
STŘELCEM 

 V ročníku 1994/1995 skončila Dukla 
vzhledem ke zhoršení ekonomické situace na 
sestupové příčce. Kvůli rozšíření extraligy však 
v nejvyšší soutěži setrvala až do sezóny 
1998/1999. Ale už bez Viktora Ujčíka, jenž po 
nepovedené sezóně odešel za štěstím do pražské 
Slavie.  
 Nevysoký útočník udělal parádní 
rozhodnutí, v hlavním městě naší republiky se totiž 
těšil z důvěry trenéra a stal se jednou z hvězd 
soutěže. Hned v premiérovém ročníku mezi 
Slávisty se stal nejlepším ligovým kanonýrem. 
Korunu pro krále střelců si vysloužil díky 
fantastickým 37 brankám (ty stihl nastřádat 
v pouhých 39 utkáních). V play-off pak přidal 
v sedmi zápasech dalších osm. V samostatné éře 
naší nejvyšší soutěže dali více gólů už jen David 
Moravec a loni Martin Růžička. Nikdo z nich ale 
neměl tak dobrý průměr branek na zápas. „Co se 
týče gólů a bodů, tak nejvíce určitě vzpomínám 
právě na tuto sezonu. Dal jsem 45 gólů ve 46  

 HRÁČSKÉ INFO 
24. 5. 1972 
179cm, 91kg 

hůl levá 
útočník 

2Z, 1G, 2A,  
+3 +/-, 2 TM 

„Najednou jsme se hokejovým velmocím 
začali vyrovnávat a začali je i porážet.“ 



zápasech. Hrál jsem s Vláďou Růžičkou a Ivo Prorokem,“ sdělil pro 
čtenáře MF Dnes. „Člověk byl mladý, hrálo se na tři lajny a ještě se mi 
zdálo, že je to moc. Teď jsem už rád, že se hraje na čtyři. Ale zase to byl 
jiný hokej. Bylo to pomalejší, míň kontaktů, takže to člověku nebralo tolik 

 
sil. Tahle sezona byla individuálně asi nejlepší. Na druhou stranu jsme zase 
neudělali žádný velký výsledek,“ dodal v rozhovoru s Jaroslavem Tomasem.   

UKDO TAKÉ CHYBĚL V NAGANU? 
VÁCLAV PROSPAL 

Nominaci měl jistou, dva týdny před odletem si 
však zlomil kotník. Neúčast na ZOH obrečel.  

Díky báječné formě pochopitelně po skončení životního ročníku 
zamířil na Mistrovství světa 1996. Viktor tak byl u prvního zlata 
v samostatné éře českého hokeje. Forvard měřící 179 centimetrů tehdy 
v sedmi zápasech úspěšného vídeňského turnaje dva góly dal a na dalších 
třech se podílel asistencí. Na třiadvacetiletého hráče to byla opravdu 
skvělá vizitka.  

 
VLADIMÍR VŮJTEK 

Stabilní člen reprezentace přišel o celý ročník 
kvůli vzácné virové chorobě. I po zbytek 
kariéry jeho tělo vzdorovalo. 

 V nadcházejícím ročníku sice ze svých výkonů trochu slevil, ale i 
tak bylo šestadvacet tref parádním výkonem. Viktor Ujčík, známý svými 
technickými finesami, tak podruhé v řadě cestoval na světový šampionát. I 
tehdy se do své vlasti vrátil s medailí. Tentokráte však „jen“ s bronzovou.  
  

PŘIŠEL O NAGANO 
Následující sezóna byla olympijská. Viktor Ujčík se tak chtěl o 

nominaci na turnaj století minimálně poprat. A dařilo se mu to. Start do 
ročníku 1997/1998 měl totiž parádní. Po 17 zápasech měl na svém kontě 
hned 12 tref. V průběhu této sezóny však měnil působiště. Ze Slavie 
zamířil do Třince, který tehdy hrál na špici extraligové tabulky. Novému 
zaměstnavateli tehdy pomohl až do finále play-off, jenže už tam začala 
jeho smolná extraligová bilance. Oceláři totiž souboj o titul nezvládli. 

 
PETR NEDVĚD 

Na Olympiádu se připravoval, ale na turnaj 
nakonec letět nemohl. V minulosti totiž oblékal 
dres Kanady a porušil by tak pravidla. 

Trochu paradoxně mu tato změna angažmá možná zhatila účast na 
olympijských hrách, přestože i v barvách Ocelářů jeho špičková výkonnost 
neklesla. Na Moravě ovšem nebyl tolik na očích. V Naganu tedy Ujčík 
chyběl, čímž tak přišel o největší úspěch českého hokeje v celé historii, 
jež je sama o sobě napěchována fantastickými úspěchy. "Když tam člověk  

 
ROBERT HOLÍK 

 Hvězda NHL hrála za Česko ještě na Světovém 
poháru 1996, jenže v témže roce přijala 
americké občanství, takže se reprezentace 
musela budovat bez ní. 

 
RADEK BONK 

Šikovný útočník byl lídrem Ottawy, avšak na 
MS 1996 nezapadl do party a od té doby se 
trenéři jeho nominace báli.  

 
FRANTIŠEK KABERLE 

Jedna z reprezentačních legend v sezóně 
1997/1998 zažívala krušné časy. Kvůli slabé 
výkonnosti o turnaj přišel.  

 



 
cítil hrozně. Ale to je prostě život,“ dodal v interview 
s Michaelem Bereňem. Zatímco Ujčík se s neúčastí na ZOH 
1998 smířil, tehdejšího trenéra Třince Aloise Hadamczika 
konečná nominace hodně rozlítila. "Proč není v nominaci z 
Třince jediný hráč? Proč tam není Viktor Ujčík? Chápu to 
dobře, že kdyby Ujčík hrál ještě ve Slavii, měl by nominaci 
jistou? Sever Moravy, kde se hraje nejlepší hokej v extralize, 
berete v Praze jako periferii,“ říkal tehdy do novin současný 
kouč národního týmu.  

není, tak se samozřejmě vzpomíná jinak, než když tam je. Ale 
nemrzí mě to. Tak to mělo být a tak to bylo. Člověk s tím nic 
nenadělá,“ uvedl pro idnes.cz nekonfliktní hokejista. „Když 
jsem se však dozvěděl, že jsem jenom náhradník, tak jsem se 

blýskl šesti brankami a byl tak nejlepším střelcem týmu) ke 
zlatu z MS 1999, kdy byl položen stavební kámen k tzv. 
zlatému hattricku.  
 Tehdy už dvojnásobný mistr světa zahájil ročník 
1999/2000 opět v Třinci, avšak jeho forma reprezentační 
trenéry nepřesvědčila a MS 2000 bylo bez jihlavského 
odchovance.  

Ani úvod nadcházející sezóny se Ujčíkovi nepodařil. 
Po jednatřiceti zápasech měl na svém kontě pouze 20 bodů a 
Oceláři sáhli ke změně. Trápící se hvězdu poslali zpět do 
Slavie, kde šikovný křídelník před lety zažíval skvělé časy. 
Jeho odchod byl zapříčiněn zejména kvůli rozporům 
s trenérem Hadamczikem. 

Angažmá v Praze jeho vadnoucí kariéru restartovalo. 
Ve Slavii stihl do konce sezóny odehrát ještě 30 utkání 
(včetně play-off), v nichž nastřádal 34 bodů a bylo tak 
jasné, že je Ujčík zpět v reprezentační formě.  

Viktor Ujčík se navíc v roce 1998 nepodíval ani na 
mistrovství světa. Úspěchů s reprezentací se však ještě 
dočkal. Ale nepředbíhejme... 

 
Trenéři tak na něj už nezapomněli a zařadili ho do 

slavného výběru pro MS 2001. Na tomto světovém 
šampionátu hrál Viktor Ujčík jednu z ústředních rolí. Jistě si 
pamatujete na jeho proměněný nájezd v semifinále proti 
silnému Švédsku. „Byl to nejdůležitější gól mé kariéry. 
Rozhodlo se vlastně o postupu do finále.“ Pro připomenutí  

TROJNÁSOBNÝM MISTREM SVĚTA 
 V Třinci působil i v sezóně 1998/1999. V základní části 
nasbíral 43 bodů a s Oceláři to dotáhl opět k medaili. A to 
bronzové. Další úspěch pak přidal na poli reprezentačním. 
Národnímu týmu pomohl báječnými výkony (v 10 zápasech se  

 

„Když jsem se dozvěděl, že jsem jenom náhradník, tak jsem se cítil hrozně.“ 



 

zde:https://www.youtube.com/watch?feature=player_
detailpage&v=6r5-Cm2aZPg#t=203s. Nebyl to ale jeho 
jediný hvězdný okamžik, byť rozhodně ten 
nejslavnější. V devíti zápasech vrcholného turnaje 
totiž rozvlnil síťku za zády soupeřova brankáře hned 
šestkrát.  

Zlatá éra českého hokeje však tímto 
šampionátem bohužel skončila. „Sehraná parta byla 
jedna z podmínek úspěchu, ale určitě ne rozhodující,“ 
pustil se do hodnocení pro idnes.cz. "Parta může být 
super, ale výsledky to přinést nemusí. Je to spíš o té 
klice. Bez toho to nejde,“ přidal poznatek. "Mistrovství 
světa je krátkodobá záležitost. Když člověk při těch 
čtrnácti dnech nemá kliku a formu, dobrý výsledek 
nikdy neudělá. Musí se podařit dát gól v pravý okamžik, 
gólman vás v pravý okamžik podržet. Jsou tam vždy 
minimálně další tři čtyři týmy, které jsou na stejné 
úrovni jako vy. A my někdy porazili i ty, kteří byli 
papírově lepší,“ dodal v rozhovoru s Janem Salichovem. 

 
SLAVIA DOSTALA PŘEDNOST PŘED 

MONTREALEM 
 Po nepovedené první polovině sezóny 
2000/2001 byl Slavii hodně vděčný, že mu dala šanci a 
dala mu nový impuls. Kdyby z Třince neodešel, zřejmě 
by na MS 2001 kvůli výkonnostním důvodům chyběl. Ale 

kdo ví...  
 V létě 2001 prošel Viktor Ujčík 
draftem. Vybral si ho Montreal, který o 
jeho služby hodně stál. "Bylo vidět, že měli 
opravdu zájem. Dávali mi jednocestnou 
smlouvu," poodhalil.  
 Jenže Viktor Ujčík tehdy ukázal 
své lidské kvality. Vladimíru Růžičkovi, 
svému bývalému spoluhráči a v té době 
jeho trenérovi, totiž slíbil, že ve Slavii 
zůstane. A svůj slib dodržel. Do NHL 
neodešel. „Zachoval jsem se podle svého 
vědomí a svědomí. Slavie si mě předtím 
vzala z Třince, kde se mi moc nedařilo. Ve 
Slávce se to pak otočilo,“ uvedl pro 
idnes.cz. "Slavii hrozně záleželo na tom, 
abych zůstal. Kvůli sponzorům i kvůli lidem. 
A já jí dal přednost před Montrealem. Cítil 
jsem to jako morální povinnost. Že to Slavii 
a Vláďovi Růžičkovi musím vrátit,“ sdělil 
vynikající levý křídelník. "Abych Montreal 
nemusel odříct naplno, tak jsem si řekl o 
ještě více peněz. To jsem si říkal, že už mi 
nedají. Do dvou dní však přišla odpověď: ok, 
dáváme to. Přesto jsem musel říct, že ne, i 
když jsem věděl, že si tím definitivně 
zabouchnu dveře do NHL.“ 
 Dnes svého rozhodnutí lituje a 
uznává, že tehdy udělal chybu. "Měl jsem 
se rozhodnout jinak, měl jsem být větší 
sobec a NHL zkusit,“ netajil se v rozhovoru 
s Janem Salichovem. „Mistrovství světa bývají hodně o štěstí.“ 

 

„Měl jsem být větší sobec a NHL zkusit.“ 

https://www.youtube.com/watch?feature=player_detailpage&v=6r5-Cm2aZPg#t=203s
https://www.youtube.com/watch?feature=player_detailpage&v=6r5-Cm2aZPg#t=203s


 

TRPKÝ ODCHOD ZE SLAVIE 
 Místo kluziště v Bell Centre tak Viktor 
Ujčík brázdil na edenském ledě. V sezóně 
2001/2002 bylo ještě vše v naprostém pořádku. 
Slavii pomohl k postupu do play-off pětadvaceti 
brankami a s Pražany pak dokráčel až do 
semifinále ELH. Navíc si opět zahrál na MS, avšak 
v roce 2002 Češi skončili už ve čtvrtfinále.  
 Zato nadcházející ročník byl pro Ujčíka 
zklamáním. Slavia, kvůli níž dal Ujčík košem 
nejslavnějšímu klubu planety, totiž po pouhých 
třinácti zápasech sezóny 2002/2003 klíčového 
hokejisty poslala na hostování do Plzně. Opačným 
směrem zamířili Aleš Krátoška a Radek Duda. 

Tento trejd byl tehdy prvotřídní senzací. 
„Bylo to pro mě velké zklamání. V první chvíli to pro 
mě bylo jako studená sprcha,“ smutnil útočník, 
který plánoval v klubu, který mu přirostl k srdci, 
působit až do konce kariéry.  

V jeho odchodu však neměl prsty jeho 
kamarád a v té době i nadřízený Vladimír Růžička. 
„Když mi to oznamoval, bylo vidět, že on sám je 
z toho přepadlý. Došlo mi, že to asi není z jeho 
hlavy,“ uvedl pro Jaroslava Martínka.  

PŘESTUP DO SPARTY, 
ODCHOD DO ŠVÉDSKA 
ZHATIL UJČÍKŮV PES 
V Plzni, kde se Ujčíkovi nedařilo podle 

jeho představ (12 tref z 23 zápasů) však 
sezónu nedokončil. Před přestupovou uzávěrkou 
byl totiž vyměněn do pražské Sparty. „Ze 
Slavie jsem neodešel z vlastní vůle. To, že jsem 
se tehdy staral o sebe, mi nemohl mít nikdo za 
zlé.“ 

V ní chytil druhý dech a zařadil se mezi 
tahouny týmu. Jenže v play-off skončila cesta 
holešovického klubu na Slavii, která svého 
rivala vyřadila po šestizápasové sérii. Bývalý 
Ujčíkův klub pak uspěl i ve finále. Pro 
jihlavského rodáka to musela být hodně trpká 
zkušenost. U toho, po čem tolik toužil, nebyl.  

V téže sezóně rovněž naposledy oblékl 
reprezentační dres. Jeho bilance v národním 
týmu se tak uzavřela na 165 utkáních, v nichž 
dal 55 branek. 

Ve Spartě byla jedna z ikon zlaté éry 
našeho hokeje pouze na hostování, do Slavie se 
však Ujčík po předchozí zkušenosti vrátit 
nechtěl. Před startem ročníku 2003/2004 si 
tak hledal nové angažmá. Měl namířeno do 
švédské Luley, avšak jeho odchod do 
Skandinávie zhatila jedna kuriózní okolnost. A 
to přísná veterinární pravidla Švédska. Do 
země tří korunek by totiž musel odcestovat 
bez svého psa, což však nechtěl podstoupit. 
"Vypadá to jako nejhorší výmluva na světě, ale 
výmluva to není,“ řekl pro ČTK. „Předpisy pro 
dovoz psů z České republiky do Švédska jsou  

„V první chvíli pro mě byl odchod 
ze Slavie jako studená sprcha.“ 



nesmírně přísné. Nejprve jde o čtyřměsíční karanténu, později 
o dvouměsíční 'samotku', takže majitel je od svého psa 
odloučen celkem půl roku,“ dodal. 

Další nabídka přistála z bohatého Dynama Moskva. 

 

UHVĚZDY DOMA- VIKTOR UJČÍK 
HThttps://www.youtube.com/watch?v=NhVh8imqnz8T 

 
Podívejte se na záběry a nejdůležitější okamžiky 

z Ujčíkovy kariéry. Rozhodně je na co se dívat. Navíc 
hvězda Jihlavy prozradí i něco o své velké vášni- zbraních. 

„Rodina tam ale se mnou nechtěla odcestovat a nakonec jsem 
nabídku odmítl. Vím, že třeba nebudu jezdit mercedesu, ale v 
oktávce, ale člověk potom zváží priority. Je mi jasné, že v 
Rusku bych vydělal peníze, které tady nevydělám do konce 
života, ale rozhodoval jsem se podle rodinné situace,“ netajil 
se hokejista s velkým H, ale také charakterní člověk. 
 

HAVÁRIE NA MOTORCE 
Viktor Ujčík tak nakonec upřednostnil angažmá 

v extralize, kde o něj opět projevila zájem Sparta.  
Jenže sezóna 2003/2004 byla snad ještě 

nepovedenější než ta předchozí. V létě se totiž Viktor Ujčík 
zranil, během rekonvalescence pak navíc vážně havaroval na 
motorce.  

Jeho láska k rychlosti se mu málem stala osudným. 
Nezvládl zatáčku, vyjel do protisměru a narazil do Škody 
Favorit. Protijedoucí řidič vyvázl bez vážnějších zranění. „Jel   
 

„Raději než peníze, jsem upřednostnil rodinnou situaci.“ 



 

jsem po silnici, ne moc rychle. Asi tak padesát kilometrů v hodině. A ještě jsem si 
říkal: Je tu listí, musíš být opatrný, aby tě to nevyhodilo. A najednou ostrá 
zatáčka a náraz a byl jsem v lese. Měl jsem štěstí, že jsem se sklouzl po boku,“ 
popsal karambol. 

UHRÁČI S TŘEMI A VÍCE 
ZLATY Z MS 

 
Viktor Ujčík utrpěl otřes mozku a několik pohmožděnin. Po nehodě upadl 

do bezvědomí. „Po probuzení jsem si na nic nepamatoval. Hučelo mi v hlavě. Ale 
musím být spokojený. Mohlo to dopadnout hůř. Když manželka viděla, co zbylo z 
motorky, byla hlavně ráda, že to takhle dopadlo. Řekla mi, že se o motorce už se 
mnou nebude nikdy bavit. Oba to máme vyřešené,“ uvedl trojnásobný mistr světa. 
„Končím se všemi adrenalinovými sporty. Musel bych být hloupý, kdybych to zase 
porušil. Příště už bych nemusel slyšet ani to hučení,“ pokračoval v rozhovoru 
s Jaroslavem Martínkem. „Nesmím už dělat další kraviny. Mám před sebou ještě 
hodně práce, abych si všechny ty nápady na blbiny dostal z hlavy. Bude záležet 
jenom na mě, jestli otevřu nějakou novou životní kapitolu bez průšvihů,“ dodal. 
„Obrovsky mě sice lákají rychlá auta, třeba Subaru Impreza STI nebo Mitsubishi 
EVO, ale když na jednu stranu postavím rodinu a na druhou riziko, které je s tím 
spojené, tak není co řešit. Když má člověk rychlé auto, tak nemůže jezdit pomalu. 
Já si radši koupil Mercedes Viano, takový rodinný autobus, kam naložím celou 
rodinu a jedeme tak nějak přiměřeně. Adrenalinu už jsem si užil v životě dost.“ 

TOMÁŠ VLASÁK (3x) 

 
RADEK DVOŘÁK (3x) 

PAVEL KUBINA (3x) 
První zápasy extraligového ročníku 2003/2004 tak zaznamenal až 

v prosinci. Před návratem do Sparty se pak rozehrával v mateřské Dukle. Jeho 
návrat do Jihlavy byl velkou událostí, nutno dodat, že Ujčík natěšené příznivce 
nezklamal. Ve 4 prvoligových zápasech dal čtyři branky a předvedl i nespočet oku 
lahodících fint.  

Postupem času se všestranný útočník dostával do solidní formy, základní 
část ELH uzavřel 11 brankami z 19 zápasů. Jenže v play-off vyhořel, ve 13 
zápasech nedal ani branku a Sparta brala pouze bronz. MARTIN RUČINSKÝ (3x) 

 

 
PETR ČAJÁNEK (3x) 

JAROSLAV ŠPAČEK (3x) 

 
ROBERT REICHEL (3x) 

„Nesmím už dělat další kraviny.“  



 

FINSKÉ ANGAŽMÁ- KONEČNĚ TITUL 
 Po bídných výkonech ve vyřazovací části se Sparta s Ujčíkem rozloučila. 
Jeden z nejlepších exekutorů samostatných nájezdů v republice se tak poprvé 
v kariéře vydal na zahraniční angažmá. Upsal se finskému Kärpetu Oulu. "Když 

UHRÁČI S TŘEMI A VÍCE 
ZLATY Z MS 

 
MILAN HNILIČKA (3x) nemůžu pokračovat ve Spartě, tak raději půjdu ven, řekl jsem si. Mám dojíždět po 

republice, nebo být venku? To vyjde nastejno. Když se naskytla nabídka z Oulu, 
zlákalo mě to,“ přiznal. 
 Ve Finsku strávil krásné tři roky. Po slabším začátku se nakonec v Oulu 
chytil a zařadil se mezi opory týmu. V jedné lajně nastupoval s dnes již 
mladoboleslavským Michalem Brošem a Jannem Pesonenem, oporou finské 
reprezentace. Celkem v SM-lize odehrál (včetně play-off) 161 utkání, v nichž 
nasbíral dohromady 99 kanadských bodů.  

JIŘÍ DOPITA (3x) Úspěchů však dosáhl zejména na týmovém poli. V zemi tisíce jezer totiž 
slavil hned dva tituly (2005, 2007), které se mu v naší extralize vyhýbaly jako 
čert kříži. „Oslavy? To si těžko někdo dovede představit. Pro lidi v Oulu je hokej 
otázkou osobní cti. lidi si to neskutečně užívali. Na party konané necelý týden po 
posledním finále přišlo na pláž nedaleko náměstí kolem pětadvaceti tisíc lidí, kteří 
tam stáli i pět šest hodin dopředu, aby měli nejlepší místa,” prozradil pro hokej.cz.  
 Po třech letech však Skandinávii řekl sbohem. Rozhodly rodinné důvody. 
„Všem se nám tam ale hrozně líbilo. Za ty tři roky jsme tam poznali spoustu 
skvělých lidí, které nebylo jednoduché opustit. Mně osobně budou chybět některé 
vlastnosti Finů. Jsou takoví slušnější. Ať přijdete na úřad nebo kamkoliv jinam, 
hned pozdraví. Zeptají se, jak se daří. Nicméně věřím, že i u nás se někdy 
dostaneme na stejnou úroveň,” uvedl v rozhovoru s Liborem Kultem.  

ROMAN ČECHMÁNEK (3x) 

PAVEL PATERA (4x) 

 
MARTIN PROCHÁZKA (4x) 

 
DAVID VÝBORNÝ (5x) 

 
FRANTIŠEK KABERLE (5x) 

 



 

NÁVRAT DO JIHLAVY 
 I přes šest let skvěle odvedené práce nedostal 
Viktor Ujčík nabídku na prodloužení smlouvy. 
Ostravané dali překvapivě přednost perspektivnějším 

získal titul dvakrát, takže to beru tak, že to tak 
mělo být. Tam jsem si to užil. Ale vyhrát titul 
doma, to by pro mě bylo jakoby o stupínek výš,“ 
dodal pro idnes.cz.  

hokejistům. Určitou roli v jeho odchodu jistě nese i 
jeho zranění, nevědělo se totiž, v jaké kondici by pro 
případný extraligový ročník 2013/2014 byl. „Bavil jsem 
se s panem Husičkou (manažerem Vítkovic, pozn. 
HSfana) a neměl mi co nabídnout. Přesto říkal, že se mi 
ozve a zajdeme na kafe, ale už se neozval,“ prozradil 
pro hokej.cz.  

Už od té doby, co bylo jasné, že ve Vítkovicích 
pokračovat nebude, se nejvíce skloňovalo v souvislosti 
s jeho budoucím působištěm jméno mateřského klubu 
Dukly Jihlava. Sny jihlavských fanoušků se nakonec 
naplnily. V červnu totiž ikona českého hokeje oznámila 
návrat na jihlavský led, v srpnu už se začal 
s prvoligovou Duklou i připravovat. Jediné, co mohlo 
jeho angažmá v rodném městě zhatit, bylo jeho 
nevyzpytatelné tělo. Jenže to nakonec tréninkovou 
zátěž vydrželo a Viktor Ujčík tak k velké úlevě 
místních fanoušků podepsal kontrakt do konce letošní 
sezóny. „Ještě nějakou nabídku jsem sice měl, ale já 
vůbec nechci řešit kdo, co a jak. Já jsem jasně řekl, že 
jako prioritu mám Jihlavu,“ uvedl pro iDnes.cz. „Co si 
budeme povídat, já si chci už hokej opravdu užít. 
Člověk nikdy neví, kdy hraje naposled. Takže je 
vždycky lepší hrát někde, kde o vás mají velký zájem, 
než někde, kde by se člověk necítil dobře,“ dodal 
v rozhovoru s Janem Salichovem.  
 V mladém kádru Dukly, který v létě přišli 
vyztužit i další dva slavní odchovanci (Michal Důras a 
Lukáš Sáblík), technicky zručný útočník pochopitelně  

ŠESTILETKA VE VÍTKOVICÍCH 
 Po finském angažmá se tedy opět vrátil 
domů. Ne však do Sparty, ale do Vítkovic. „Zaprvé 
byla nabídka Vítkovic lukrativnější. Hokej mě živí, 
šel jsem za lepšími podmínkami. Zadruhé jsem 
dostal dlouhodobější kontrakt,“ netajil se. 
 V Ostravě strávil dlouhých šest let a stal 
se jednou z legend klubu. Za Vítkovice odehrál 329 
utkání, v nichž nastřádal na své konto solidních 221 
bodů.  
 Moc toužil po titulu, avšak extraligový 
triumf je pro něj asi zakletý. Hned dvakrát sice 
dokráčel se svým bývalým týmem až do finále, 
avšak pokaždé odešel jako smutný poražený. Viktor 
Ujčík tak má sice ve své sbírce šest medailí 
z českého play-off, ale žádnou zlatou. Tedy pokud 
nebudeme počítat titul Dukly Jihlavy v ročníku 
1990/1991, na kterém Ujčík v podstatě neměl 
žádný podíl. "Samozřejmě bych hrozně rád během 
své kariéry ten pohár nad hlavu zvedl. Ale bohužel. 
Někdo to vyhraje, někdo ne. A zrovna mně se to 
nepovedlo,“ uvedl. „Ve Finsku jsem za tři roky 

„Samozřejmě bych hrozně rád zvedl 
extraligový pohár nad hlavu. Ale 
bohužel. Někdo to vyhraje, někdo ne. 
A zrovna mně se to nepovedlo.“ 



 

(cena Viktora Ujčíka byla 314 000 Kč). Nakonec se 
vybralo opravdu hodně peněz (v řádech desetitisíců). 
"Hrozně moc děkuji lidem za projevenou podporu. Ať už 
slovní, nebo dokonce finanční," řekl hlavní aktér Ujčík. 
"Protože vím, jaká je doba. Že si lidé dokážou něco 
odříct a poslat na to, abych tady mohl hrát, za to jsme 
jim strašně vděční," dodal pro hokej.idnes.cz. "Je vidět, 
že to mělo svůj smysl. Že tady fanoušci Viktora chtějí a 
jsou ochotní pro to něco udělat. Ne jen mluvit, ale i 
nějakým činem - v tomto případě posláním nějaké 
finanční podpory - podpořit jeho příchod do Dukly 
Jihlava," doplnil Lubomír Böhm, viceprezident Fan Clubu.  
 Jednání o jeho angažmá však nebylo 
bezproblémové. Komplikace totiž nastaly ze strany 
Vítkovic. Těm se nelíbilo, že Viktor Ujčík bez jejich 
svolení nastoupil do přípravného zápasu v dresu jihlavské 
Dukly, aniž by tým z Vysočiny zaplatil tabulkové 
odstupné. Jenže Jihlava stále nevěděla, jak na tom bude 
Viktor Ujčík po zdravotní stránce. Zaplacení práv před 
oficiálním stanoviskem ohledně jeho pokračování by tak 
bylo obrovským riskem. „Každý mi snad dá za pravdu, že 
nemohu platit za práva na hráče už v den, kdy s námi 
začne trénovat. Aby mi pak koncem srpna řekl, že kvůli 
zdravotním potížím končí s kariérou? Já mám 
zodpovědnost ke klubu, na to nemohu přistoupit. A ani 
jsem se s tím ještě nesetkal,“ uvedl jednatel Jihlavy 
Bedřich Ščerban.    
 Nakonec se však i tento problém zdárně vyřešil a 
nic nebránilo tomu, aby Viktor Ujčík završil svou kariéru 
na ledě, kde se hokejovému řemeslu vyučil. 1. liga tak 
získala další výraznou osobnost, byť je momentálně 
Viktor Ujčík po operaci a Dukle bude chybět až do 
listopadu. Brzké uzdravení, Viktore! 

převzal roli učitele svých nadějných spoluhráčů, 
jimž by v některých případech mohl dělat i otce. 
„Když jsem hrál za Duklu a vrátili se do ní kluci 
jako Petr Vlk, Libor Dolana, Jarda Benák nebo 
Olda Válek, tak jsem z toho byl úplně unešenej," 
řekl pro čtenáře MF Dnes. „Byl jsem moc rád, že 
jsem si s nimi mohl zahrát. Snažil jsem se dívat, co 
dělají, jak hrají, a vzít si od nich to dobré. A tohle 
bych rád předal klukům, kteří v Jihlavě hrají 
dnes," dodal 41letý veterán, od kterého fanoušci 
ihned začali očekávat velké věci. „Obavy z toho, 
abych fanoušky nezklamal, samozřejmě jsou. 
Člověk nechce zklamat nikdy nikoho. A to, že jdete 
domů, o to je to více specifické,“ sdělil. „Hokej je 
týmový sport a v jedenačtyřiceti letech už nebudu 
tým táhnout. Doufám, že to lidi taky tak pochopí. 
Budu dělat maximum pro to, když tam budu hrát, 
aby se to lidem líbilo a byli spokojení,“ pokračoval. 
„Nakonec jsem si ale stejně řekl - kurňa, přece se 
z toho nepo… Hraju na nějaké úrovni, góly dávám, 
takže nároky jsou všude,“ uzavřel.  
 

SBÍRKA NA LEGENDU 
 Jihlavští fanoušci se po letech čekání opět 
dočkali svého miláčka. Své nadšení dali najevo tím, 
že udělali sbírku na odkup jeho hráčských práv  

„Hokej je týmový sport a v jedenačtyřiceti 
letech už nebudu tým táhnout.“ 



 

Největší outsider letošního prvoligového 
ročníku šokuje veřejnost 1. hokejové ligy. 
Místo otloukánka soutěže je totiž Beroun 
postrachem favoritů. Medvědi už totiž 
rozcupovali například Ústí nad Labem, 
Olomouc či Mladou Boleslav. 
----------------------------------- 
autor: HSfan 
foto: Miroslav Rosendorf (hcusti.cz), Stanislav 
Souček (medvediberoun.cz) 
zdroj: deník Sport (František Suchan), 
hokej.cz (Adam Bagar) 

UMEDVĚDI BEROUN 



 

SOUPISKA 
# jméno narozen věk výška váha hůl 

2 Lukáš Cikánek 9.1.1988 25 let 186 cm 86 kg L 
90 Tomáš Mastík 12.3.1992 21 let 196 cm 90 kg P 
31 Juraj Šimboch 30.1.1992 21 let 183 cm 89 kg L 

Obránci 

# jméno narozen věk výška váha hůl 
6 Lukáš Chalupa 28.12.1993 19 let 186 cm 82 kg L 
12 Jiří Jebavý 17.3.1989 24 let 183 cm 90 kg L 
17 Václav Kolářík 20.9.1993 20 let 183 cm 77 kg L 
5 Lukáš Kužel 22.7.1991 22 let 186 cm 83 kg L 
96 David Sklenička 8.9.1996 17 let 180 cm 72 kg L 
3 Petr Šenkeřík 13.3.1991 22 let 183 cm 85 kg L 
4 Lukáš Špelda 6.1.1985 28 let 182 cm 86 kg L 
7 Dominik Šteiner 15.9.1993 20 let 179 cm 71 kg L 

Útočníci 

# jméno narozen věk výška váha hůl 
9 Jakub Babka 5.9.1992 21 let 181 cm 75 kg P 
27 Jan Dalecký 10.3.1990 23 let 188 cm 80 kg P 
10 Jan Divíšek 4.1.1986 27 let 182 cm 84 kg L 
50 Zbyněk Hrdel 19.8.1985 28 let 192 cm 95 kg P 
20 David Jonáš 28.4.1986 27 let 179 cm 76 kg L 
55 Vladislav Kubeš 31.10.1978 34 let 174 cm 88 kg L 
71 Zdeněk Kubica 8.8.1986 27 let 188 cm 88 kg L 
30 Pavel Malý 18.11.1993 19 let 188 cm 94 kg L 
8 Jakub Marek 22.6.1991 22 let 178 cm 80 kg L 
14 Jan Matějka 12.12.1988 24 let 188 cm 88 kg P 
11 Martin Ondráček 8.10.1987 25 let 185 cm 84 kg L 
19 Aleš Půlpán 10.3.1992 21 let 177 cm 74 kg L 
66 Tomáš Půlpán 6.8.1994 19 let 182 cm 75 kg P 
16 Jakub Stromko 31.3.1987 26 let 182 cm 75 kg L 
85 Daniel Vrdlovec 13.4.1989 24 let 180 cm 72 kg L 

 Největší překvapení dosavadního 
průběhu 1. ligy? Jednoznačně výsledky 
Medvědů Beroun. Tým, který jsme v průvodci 
sezónou nespravedlivě odsoudili k boji o 

SPRÁVNÝ VÝBĚR HRÁČŮ 
 V minulé sezóně měl Beroun 
podprůměrný kádr, a navíc s problémovými 
hráči. O nepohodě v kabině se Petr Novák  

LUKÁŠ DANEČEK 

udržení, se totiž po povedeném úvodu druhé 
nejvyšší soutěže drží na špici tabulky. Přitom 
se tento středočeský klub loni potýkal 
s vážnými existenčními problémy, a to i přes 
to, že před startem ročníku s datováním 
2012/2013 se změnil majitel nejdéle 
nepřetržitě působícího celku v 1. lize. V čem 
tkví dosavadní úspěch Berouna, jenž se loni 
musel zachraňovat až v baráži? 
 

TRENÉR PETR NOVÁK 
 Zaprvé na lavičce Berouna vládne 
nekompromisní Petr Novák. Ten má za sebou 
úspěšné angažmá v Havlíčkově Brodě a 
zkušenosti sbíral i v extralize, kde koučoval 
Mladou Boleslav, s níž se mu však nepovedlo 
zachránit. V Berouně, který letos slaví 
desáté výročí od historického vítězství 
v základní části druhé nejvyšší soutěže, 
působí od prosince roku 2012. Starší bratr 
současného zadáka Motoru Jana Nováka 
tehdy (po 33 odehraných kolech) nahradil 
odvolaného Aleše Tottera.  

JAKUB MAREK 

Jeho mise nakonec skončila 
úspěchem. I když se Medvědi nevyhnuli 
baráži, se záchranou nakonec nemuseli mít 
kdovíjak velké starosti. Beroun loni uhájil 
prvoligovou příslušnost jistě i zásluhou 
kontroverzního trenéra, jenž na tiskových 
konferencích rád šokuje zúčastněné novináře 
a funkcionáře soupeře.  
 Petr Novák i přes některé nepatřičné 
výroky rozhodně patří ke trenérské špičce 1. 
ligy. „Je to spíše takový pohodář, ale když je 
potřeba zakřičet, tak to umí velmi dobře,“ 
sdělil na adresu trenéra Daniel Vrdlovec, 
největší hvězda týmu.  
 Havlíčkobrodský kouč se dokáže 
s hráči ztotožnit, nepovyšuje se nad ně. A 
umí velmi dobře poradit. „Jeden náš hráč 
v zápase s Mladou Boleslaví (toto utkání 4. 
kola vyhrál Beroun 4:2, pozn. HSfana) 
párkrát zbytečně ztratil puk, tak jsem se ho 
ptal, jestli ví, jaký je rozdíl mezi ním a 
boleslavskými hráči. Tak jsem mu řekl: David 
Výborný byl dvanáctkrát na mistrovství 
světa a ty hraješ pátý zápas v první lize, tak 
se jim nesnaž vyrovnat hokejově. Bojujte, 
hrajte jednoduše...“ sdělil pro iSport.cz 
„hokejový Mourinho“. 
 

 

http://www.medvediberoun.cz/soupiska.asp?s=1&sezona=2014&kategorie=MUZ&typ=&fotosoupiska=0
http://www.medvediberoun.cz/soupiska.asp?s=3&sezona=2014&kategorie=MUZ&typ=&fotosoupiska=0
http://www.medvediberoun.cz/soupiska.asp?s=4&sezona=2014&kategorie=MUZ&typ=&fotosoupiska=0
http://www.medvediberoun.cz/soupiska.asp?s=4&sezona=2014&kategorie=MUZ&typ=&fotosoupiska=0
http://www.medvediberoun.cz/soupiska.asp?s=5&sezona=2014&kategorie=MUZ&typ=&fotosoupiska=0
http://www.medvediberoun.cz/soupiska.asp?s=6&sezona=2014&kategorie=MUZ&typ=&fotosoupiska=0
http://www.medvediberoun.cz/soupiska.asp?s=7&sezona=2014&kategorie=MUZ&typ=&fotosoupiska=0
http://www.medvediberoun.cz/soupiska.asp?s=1&sezona=2014&kategorie=MUZ&typ=&fotosoupiska=0
http://www.medvediberoun.cz/soupiska.asp?s=3&sezona=2014&kategorie=MUZ&typ=&fotosoupiska=0
http://www.medvediberoun.cz/soupiska.asp?s=4&sezona=2014&kategorie=MUZ&typ=&fotosoupiska=0
http://www.medvediberoun.cz/soupiska.asp?s=4&sezona=2014&kategorie=MUZ&typ=&fotosoupiska=0
http://www.medvediberoun.cz/soupiska.asp?s=5&sezona=2014&kategorie=MUZ&typ=&fotosoupiska=0
http://www.medvediberoun.cz/soupiska.asp?s=6&sezona=2014&kategorie=MUZ&typ=&fotosoupiska=0
http://www.medvediberoun.cz/soupiska.asp?s=7&sezona=2014&kategorie=MUZ&typ=&fotosoupiska=0
http://www.medvediberoun.cz/soupiska.asp?s=1&sezona=2014&kategorie=MUZ&typ=&fotosoupiska=0
http://www.medvediberoun.cz/soupiska.asp?s=3&sezona=2014&kategorie=MUZ&typ=&fotosoupiska=0
http://www.medvediberoun.cz/soupiska.asp?s=4&sezona=2014&kategorie=MUZ&typ=&fotosoupiska=0
http://www.medvediberoun.cz/soupiska.asp?s=4&sezona=2014&kategorie=MUZ&typ=&fotosoupiska=0
http://www.medvediberoun.cz/soupiska.asp?s=5&sezona=2014&kategorie=MUZ&typ=&fotosoupiska=0
http://www.medvediberoun.cz/soupiska.asp?s=6&sezona=2014&kategorie=MUZ&typ=&fotosoupiska=0
http://www.medvediberoun.cz/soupiska.asp?s=7&sezona=2014&kategorie=MUZ&typ=&fotosoupiska=0


 

LUKÁŠ ŠPELDA nahlas rozhovořil na jaře loňského roku. „Kdo 
dělal problémy? Například Jiří Bárta. Mně z 
neznámých důvodů si tento 19 letý „hokejista“ 
jednu lednovou sobotu, po ranním rozbruslení a 

z uplynulého ročníku (například Jiří Jebavý či 
Jakub Stromko), více jak 90% současných 
hokejistů tvoří nové posily. „Když jsme loni byli 
poslední, museli jsme s tím něco udělat. Hráči,  

tréninku s juniorkou, za kterou měl druhý den 
nastoupit, v šatně sbalil hokejovou výstroj a už 
nepřišel. Asi mu bylo málo v 19 letech být v 
týmu první ligy dospělých. V neděli „hrdina“ 
poslal sms zprávu, že je nemocný (ale výstroj si 
pravděpodobně preventivně odnesl den předem 
domů). Dále Jan Trojan, který, aby byl 
maximálně vytížen, a sbíral hráčské zkušenosti 
v utkáních, měl nastupovat na střídavý start za 
Klatovy (toto využívali hráči Kůdela a Čurda). 
On ale jedno lednové pondělí toto odmítl ještě 
s doprovodným komentářem, že případnou 
baráž stejně hrát za Beroun nebude. Obratem 
poslal sms zprávu, že je nemocen. Za týden 
přijel s tím, že už je zdravý a že jde na 
trénink. Hráče s takovým charakterem opravdu 
v týmu nepotřebujeme,“ uvedl pro 
medvediberoun.cz Petr Novák. „Potom Jiří 
Kopec – útočník, který přišel v prosinci z ruské 
3.ligy, kde ve svých, hokejově vyzrálých 19 
letech, v 22 zápasech nasbíral neskutečných 0 
kanadských bodů. Tři týdny trvalo, než mu byl 
potvrzen transfer. Za jeho působení u 
Medvědů byl nemocen i zraněn, aby stihl 
požadovaný počet 26 startů v klubu, tak chodil 
na všechna utkání juniorů a všechna utkání 
mužů. Ve čtvrtek měl povolené tréninkové 
volno, protože 2 měsíce měl týdně absolvovat 4 
zápasy. A tento „talentovaný“ hokejista, který 
v týmu mužů zabíral místo jiným hráčům, kteří 
třeba nemuseli hrát na střídavý start v 
Klatovech, odmítl startovat v baráži. Takto se 
odvděčil, takto jim to vrátil, hráčům, vedle 
kterých seděl v šatně,kteří mu nedobrovolně, 
na můj příkaz, uvolňovali místo v sestavě v 
utkáních I.ligy mužů,“ pokračoval v rozhovoru 
s Petrou Skopcovou. „Trénoval jsem hodně 
mladých „hokejistů“ i HOKEJISTŮ, ale s 
takovýmto přístupem jsem se nesetkal ani u 
jednoho. Ani v tom nejhorším hokejovém snu by 
mě nenapadlo, čeho jsou někteří „rádoby“ 
hokejisté a jejich tatínkové schopni. S 
výjimkou pana Trojana, ten vedení týmu 
zbytečnými rozhovory, SMS zprávami, 
telefonáty a e-maily nezdržoval a 
neobtěžoval,“ uzavřel rozverný trenér. 
 Letos už si mohl Petr Novák sestavit 
mužstvo sám. A rozhodl se jej vybudovat nejen 
na základě hokejových dovedností, ale i 
morálních vlastností. Během okurkové sezóny 
tak začal ex-havlíčkobrodský kouč úřadovat. 
V kádru zůstalo jen minimum hráčů 

NEJVĚTŠÍ OFENZIVNÍ HVĚZDY 
DANIEL VRDLOVEC 

Odchovanec vsetínského hokeje je jasně největší 
hvězdou současného kádru berounských 
Medvědů. Ještě před třemi sezónami přitom hrál 
2. ligu v barvách Nového Jičína. Jenže přechod o 
soutěž výše se mu podařil a stal se klíčovým 
forvardem Šumperka. Po odchodu do Slavie však 
změnil skvělý penaltový exekutor i prvoligové 
působiště.  

ZDENĚK KUBICA 
Bojovný útočník doplatil na stěhování 
Mountfieldu a překvapivě se nevešel ani na 
soupisku nově vzniklého Motoru. V Berouně svými 
výkony ukazuje, že mu měly České Budějovice 
dát větší šanci. Má totiž skvělou formu.  
 

  

ZBYNĚK HRDEL 
Loňský kapitán Berouna se nevešel do sestavy 
Mladé Boleslavi a opět tak zamířil do medvědího 
brlohu. Zbyněk Hrdel patří k nejzkušenějším 
hráčům týmu. Má za sebou mimo jiné angažmá 
v pražské Spartě. 



 

NEJVĚTŠÍ DEFENZIVNÍ HVĚZDY 
LUKÁŠ ŠPELDA 

28letý obránce byl letos po svém návratu z Ústí 
nad Labem jmenován kapitánem týmu. Lukáš 
Špelda patří k nadprůměrným ligovým zadákům, 
jehož touhou je pochopitelně návrat do 
extraligy, kde už si v minulosti odkroutil několik 
zápasů v barvách pražské Slavie.  

PETR ŠENKEŘÍK 
Petr Šenkeřík toho má za sebou už celkem dost, 
a to i přes to, že je mu teprve 22 let. Zlínský 
odchovanec si totiž vyzkoušel tempo zámořské 
juniorské soutěže a v ročníku 2011/2012 byl 
dokonce pilířem zadních řad v ukrajinském 
Kyjevě. V Berouně chce tak trochu restartovat 
svou kariéru a vrátit se do extraligy. 

LUKÁŠ CIKÁNEK 
25letý brankář má v Kladně velmi těžkou pozici. 
Neotřesitelnou jedničkou je totiž Jan Chábera a 
talentovaný gólman tak moc příležitostí 
nedostává. V 1. lize však dokazuje, že by si šanci 
určitě zasloužil. Je oporou berounského týmu. 

MĚSTO 
 
 

Beroun je okresní město ve Středočeském 
kraji. Obec leží na soutoku Berounky a 
Litavky, asi 30 km jihozápadně od Prahy. Žije 
zde zhruba 20 000 obyvatel. Z památek jsou 
významné zbytky berounského hradebního 
opevnění. Osobnosti, které jsou spjaty 
s tímto městem, jsou například obrozenec 
Josef Jungmann, dirigent Václav Talich, 
spisovatel František Nepil či moderátor Leoš 
Mareš. 

kteří dostávali hodně prostoru ve skupině o udržení, 
na to asi výkonnostně neměli. Za květen a červen se 
hokej hrát nenaučí,“ uvedl Petr Novák.   
 Nově příchozí hráči skutečně splnili to, co od 
nich trenér očekával. Vytvořila se skutečně dobrá 
parta, a to i přes to, že řada hráčů do Berouna pouze 
dojíždí a netrénuje zde. „Trenéři nás dokázali 
přesvědčit o svém systému a taky se tu sešla dobrá 
parta, kde si nikdo na nic nehraje. Uvědomujeme si, 
že si musíme vystačit se skromnými podmínkami,“ 
uvedl v rozhovoru pro deník Sport Zbyněk Hrdel, 
zástupce kapitána Lukáše Špeldy. „Spousta z nás je 
navíc ráda, že může v 1. lize vůbec hrát,“ dodal 
v interview s Františkem Suchanem.   
 Zápasy v úvodní čtvrtině zatím jasně ukazují, 
že tým je odhodlaný uspět. Hráči bojují jeden za 
druhého. Právě soudržnost je faktorem berounských 
úspěchů. „Pan trenér Novák nehledal nějaká velká 
jména, ale typy hráčů, které potřebuje,“ uvedl Daniel 
Vrdlovec, posila z pražské Slavie. „Někdy je srdce 
více než sestava plná hvězd. Dokazuje to i spousta 
klubů v extralize, které nemají peníze na zkušenější 
hráče a hrají to v podstatě jen na mladší kluky,“ 
dodal ex-šumperský kanonýr. „Snažíme se dodržovat 
nějaký systém, abychom nehráli vyloženě hurá hokej. 
Možná máme i nakloněno štěstí na naší stranu,“ 
uzavřel nájezdový specialista.  
 Na pohodě v kabině má vliv i zlepšené zázemí 
klubu. Zatímco loni byli berounští hráči v tak trochu 
jiném světě, letos už tamější prostředí konečně 
připomíná vybavení profesionálního klubu. „Že se to 
tu pozvedlo i v tomhle směru má taky na svědomí 
trenér Novák, který na vedení trochu zatlačil. 
Oproti loňsku se třeba předělala kabina, dbá se víc 
na naše vybavení a už to vypadá jako někde, kde se  PETR NOVÁK 



hraje profesionální hokej. Loni to tu totiž občas připomínalo hobby 
mančaft,“ prozradil Zbyněk Hrdel, jenž je v Berouně na hostování z Mladé 
Boleslavi. „Zázemí? To je nebe a dudy, máme novou šatnu a všechno zkrátka 
funguje, jak má. Pak se to odráží i na výsledcích,“ uvedl Jakub Stromko, 

USLAVNÍ ODCHOVANCI 
 
 
 

 
jeden ze zkušených v jinak mladém berounském celku. „Na čem jedeme? Na 
gumových medvídcích! Ty si dopřáváme po každém zápase,“ smál se 
v interview s Adamem Bagarem 26letý forvard. „Ne vážně, všichni táhneme 
za jeden provaz a to nás zdobí. Každý maká na sto procent a když někdo 
udělá chybu, tak ten druhý se to za něj snaží napravit. Hrajeme výborně 
v obraně a drží nás gólmani. Samozřejmě k tomu výrazně přispívá i trenér 
Novák, který umí zkrotit mladé kluky, kteří tady jsou,“ uvedl Stromko pro 
hokej.cz. 

 
 
 
 Z Berounských odchovanců to nejdále dotáhl 
Jiří Fischer (na fotce), jenž v dresu Detroitu 
dobyl Stanleyův pohár, který v rámci oslav 
přijel ukázat i fanouškům Medvědům. Bohužel 
jeho kariéru utnul srdeční kolaps. Z aktivních 
hráčů je tak nejslavnějším odchovancem 
Martin Růžička, Mistr světa z roku 2010. 
Daleko to může dotáhnout i Radko Gudas, 
jenž už se uchytil i v NHL. Z dalších místních 
hokejistů jmenujme ex-kladenského Radka 
Gardoně či kadaňského Karla Hromase.  

 

JAKPAK SI MEDVĚDI POVEDOU DÁL? 
 Beroun, jenž se dokonce relativně dlouho držel na skvělé první 
pozici, tak může směle pomýšlet na play-off. Hráčům je ale pochopitelně 
jasné, že šňůra povedených zápasů nemůže trvat věčně. „Budeme rádi za 
klidný střed tabulky, protože poslední dva roky jsme hráli baráž. Nemůžeme 
myslet na přední příčky jen proto, že se nám povedl start, v soutěži je 
několik lepších mančaftů,“ uvědomuje si Daniel Vrdlovec, jenž by se 
z Berouna rád odrazil zpět do extraligy. „I pro nás je to obrovské 
překvapení, že jsme vstoupili do sezony tak dobře a budeme jen rádi, když 
nezůstane jen u začátku a budeme v tom pokračovat,“ uzavřela hlavní opora 
středočeského celku.  

FANOUŠCI 
 

 Výkony svého mateřského celku bedlivě sleduje i Radko Gudas, 
vycházející naděje českého hokeje. Důrazný obránce Tampy Bay Lighting 
poslal ze zámoří jasný a výstižný vzkaz: „Jsem moc rád, že se Medvědům 
daří. Doufám, že tyto výkony budou pokračovat. Je to skvělé, že po pár 
letech je můj domovský tým opět na špici.“ 
 Jak dlouho se ale na oné špici Beroun udrží? Uvidíme. Je ale jasné, 
že současné výkony rozhodně nejsou náhodné a Medvědí sen o play-off je 
více než reálný. Zvláště když budou brankáři Středočechů pokračovat ve 
fantastických výkonech. Juraj Šimboch i Lukáš Cikánek totiž patří 
k nejlepším hráčům soutěže.  

Skalní fanoušci Berouna jsou věrní a za svým 
týmem často jezdí i na stadiony soupeřů. A 
to v poměrně solidních počtech. Na domácích 
zápasech se jich však neschází o moc více 
než na venkovních mačích, Beroun tak patří 
k nejméně navštěvovaným klubům v 1. lize. 
Avšak zato hrstka kotelníků nemůže, hokej 
zkrátka v tomto městě příliš netáhne. 

 

STADION 
 

 

Beroun má opravdu malinký stadion, jeho 
kapacita je totiž pouhých 2300 diváků (270 
míst k sezení). Zimák, na něhož 
bezprostředně navazuje hotel Na Ostrově a 
také plavecký areál, byl zbudovaný v roce 
1950, Nepříliš komfortní stadion může být 
jedním z důvodů nízké návštěvnosti, i když i 
ta se vzhledem k povedeným výkonům zvedá. 

JAKUB STROMKO 



 

Angel Krstev je jednou z největších osobností 
současného prvoligového ročníku. Zkušený bek 
s bohatými reprezentačními zkušenostmi totiž 
momentálně hájí barvy Litoměřic, kde čeká na 
nabídku z renomovanějších soutěží. Dočká se? 
-------------------------------------- 
autor: HSfan 
foto: Michaela Luňáčková (hclitomerice.cz), Jan 
Beneš (hc-sparta.cz), Ivo Dostál (hc-kometa.cz), 
Tomáš Kulhánek, Vladimír Jína (hcbilitygri.cz) 
zdroj: hcbilitygri.cz, hokej.cz, hokejcb.cz, 
Miroslav Votava, Václav Jáchim, iSport.cz, 
iDnes.cz, Petr Bílek, hcusti.cz, Zdeněk Kamínek ml.  

UANGEL KRSTEV 



 

  Hokejový obránce Angel Krstev se narodil 15. 
prosince 1980 a své hokejové začátky spojil s pražskou 
Konstruktivou. K nejrychlejšímu kolektivnímu sportu ho 

PRVNÍ HOKEJOVÉ KRŮČKY 

přivedli rodiče, i když mu z počátku příliš nevěřili. 
„Začínal jsem pozdě, až v osmi letech. Starší brácha 
Ivan hrál taky hokej, ale dlouho u ničeho nevydržel a 
rodiče se obávali, že se mnou to bude stejné. Pro mě 
však byl hokej vždy na prvním místě. Dnes jsou rodiče 
rádi, že se jejich černé myšlenky nesplnily a já můžu 
hrát na nejvyšší úrovni," řekl pro hcbilitygri.cz. „Hokej 
se mi líbil pořád víc, tak jsem si ho vydupal,“ dodal.   
 Když byl v Konstruktivě, dostal se do výtečného 
ročníku. „Sparta před námi v žákovské lize utekla do jiné 
skupiny,“ těší ho dodnes. „Liberec, Slavia, to byly celky, 
kterým jsme dávaly devítky.“    
 V ranných hokejových letech ho to táhlo do 
brány. „Z počátku jsem chtěl být brankář, ale trenéři 
mě dali nejdříve do útoku. Střílel jsem pořád góly, ale 
protože jsem byl stále takový robustní - tlustý a malý,  

„Rodiče se obávali, že u hokeje 
moc dlouho nevydržím.“ 

STATISTIKY 

 



 

 HRÁČSKÉ INFO 
25.12.1980 

180 cm  
102 kg 
hůl levá 

10Z, 2G, 4A,  
+1 +/-, 33 TM 

dali mě trenéři asi ve čtvrté třídě do obrany.“ 
 Vzorem téměř stokilového beka byl a stále 
je Jiří Šlégr. „Líbil se mi, protože byl nařachanej - 
hrál tvrdě a nikoho se nebál. Takové typy mám rád. 

seděl. Slavia totiž prohrávala a tak sázela 
na starší hráče.“   
 Mladý bek tak byl „uklizen“ do 
prvoligového Chomutova. „Byl jsem docela

Dříve se kluci báli Kanaďanů a Američanů a on byl 
jeden z mála, který se jich nebál,“ prozradil důvod 
svých sympatií vůči litvínovské legendě. 
     
 
BULHARSKÝ PŮVOD, ALE ČESKÉ 

SRDCE 
Zajímavé je, že Angel Krstev je původem 

Bulhar. „Stal jsem se Čechem, abych mohl hrát za 
národní tým,“ řekl o změně občanství před účastí 
na juniorském šampionátu. "České občanství jsem 
získal krátce před šampionátem osmnáctek. Jelo se 
tehdy do Švédska a já doklady dostal opravdu v 
poslední chvíli," vzpomíná. Jeho volba prý byla 
jasná. "Chci v hokeji něčeho dosáhnout. Jak jsem 
řekl - rád bych neustále stoupal vzhůru. Kdybych 
hrál za Bulharsko, nikdy bych velkých úspěchů 
dosáhnout nemohl," řekl tehdy pro čtenáře 
serveru hokej.cz čtyřnásobný mistr naší juniorské 
extraligy se Slavií Praha.    
 Angelovi se v mládežnických letech 
nadmíru dařilo a nechyběl snad na žádné významné 
reprezentační akci. Zahrál si jak na MS U18, U19 i 
U20 (na něm se českému výběru v roce 2000 
dokonce podařilo vybojovat titul). „Když jsme 
vyhráli MS „dvacítek“ nikdo s námi nepočítal, my 
jsme však hráli jako tým. Všichni jsme hráli 
dozadu, žádné individuality nechtěly vyniknout, 
táhli jsme prostě všichni za jeden provaz. Bylo to i 
hodně o štěstí, zdraví a takové celkové pohodě,“ 
poodhalil příčiny úspěšného tažení pro Tomáše 
Pavlíčka. Ve zlatém mužstvu tehdy byli například 
Josef Vašíček, Zbyněk Irgl, Tomáš Duba, Martin 
Havlát, Milan Kraft či Václav Nedorost.  

„Kdybych hrál za Bulharsko, nikdy bych 
velkých úspěchů dosáhnout nemohl.“ 

Prvního startu za seniorský tým 
Slavie se důrazný bek dočkal v sezoně, 
která končila vydařeným juniorským 
mistrovstvím světa (tedy 1999/2000). A 
právě po již zmiňovaném úspěchu odjel jako 
mnoho jeho spoluhráčů za zkušenostmi do 
Kanady.     
 Ve Western Hockey League 
nastupoval tři měsíce v dresu Lethbridge. 
Do zámoří měl v následující sezóně odejít 
znovu, ale na radu Vladimíra Růžičky ve 
Slavii zůstal. „Říkal mi, že budu hrát určitě 
v áčku a tak jsem ve Slavii zůstal. Hrál 
jsem začátek sezóny - září a říjen, poté 
jsem přestával hrát a nakonec jsem jen 

ZÁMOŘSKÁ ANABÁZE, 
EXTRALIGOVÉ ZAČÁTKY 

„Na MSJ 2000 jsme všichni 
táhli za jeden provaz.“   

 



 

naštvaný, protože si myslím, že jsem ten rok 
nehrál špatně. Měl jsem odehráno asi 16 zápasů 
a v nich jsem měl čtyři nebo pět kanadských 
bodů, což tam tehdy neměl zdaleka nikdo. I 
proto jsem byl trošku rozčarovaný. V 
Chomutově jsem však dostal nový náboj, zase 
jsem se dostal do té správné pohody. Hrál 
jsem, dávali jsme góly a nakonec vyhráli celou 
soutěž. O to větší bylo zklamání, protože jsem 
v baráži nemohl hrát. Skončil jsem v 
Chomutově a v play off už jsem hrál za Slavii 
proti Znojmu.“      
 Ovšem po tomto krátkém návratu do 
Edenu se Angel opět musel stěhovat pryč. 
„Vrátil jsem se na konci léta z dovolené a řekli 
mi, že mě chtějí prodat. Ozval se Liberec, 
jehož nabídka byla seriózní a korektní, a tak 
jsem tam šel.“ 

jedním z klíčových beků. „Měl jsem obrovskou 
fazónu, dařilo se mi i bodově a dá se říct, že to 
vzadu stálo na mně. Měl jsem i solidní 
produktivitu.“  

DLOUHÁ LÉTA V LIBERCI 
V Liberci, který hrál tehdy (psal se rok 

2001) ještě druhou nejvyšší soutěž, se poměrně 
rychle zabydlel. Byl hodně využíván a stal se 

V sezóně, kterou Bílí Tygři završili 
postupem do extreligy, si Krstev připsal na 
obránce více než slušných 43 bodů z 53 
odehraných zápasů (včetně play-off a baráže). 
 Své ofenzivní choutky pak výmluvně 
předvedl krásným gólem v bojích o účast v nejvyšší 
soutěži. Otočil se v jízdě zády ke gólmanovi a 
bekhendem vstřelil branku. "Je to můj styl. 
Vždycky se za mě vrací poslední útočník. Musím 
věřit spoluhráčům, že když vyjedu, tak mě 
zastoupí. Chce to jen najít tu správnou chvíli, kdy 
má smysl útočit." řekl. „Já jsem prostě ten typ 
hráče, který útočí, a i když se to hodně lidí 
pokusilo změnit, i já sám jsem se o to snažil, ale 
prostě já kdybych se změnil, tak pak už asi 
nehraju to, co bych měl hrát," dodal tehdy v 
interview s Tomášem Kučerou.   
 Stabilně hrál i v první extraligové sezóně 
(ve 49 zápasech získal 15 bodů za 8 gólů a 7 
asistencí). Další ročník (2003/2004) již však tak 
úspěšný nebyl a Krstev se v její půlce stěhoval na 
hostování do Litvínova. V sezóně 2004/2005, 
kterou poznamenala výluka v NHL, pak opět změnil 
klub. I když sezónu odstartoval v extraligovém 
Liberci, ve druhé polovině zmíněného ročníku 
zamířil do Českých Budějovic. Ty tehdy stejně jako 
v současnosti mohutně posilovaly v boji o návrat do 
extraligy. „Odchod z Liberce byl po vzájemné 
dohodě. Byl jsem rád, že na jih Čech jdu. Chtěl 
jsem hrát za každou cenu, a tak jsem rozhodně 
nebyl naštvaný, že odcházím.“   

„V Chomutově jsem dostal nový náboj.“ 



 

Postup se Motoru bez větších 
problémů povedl. „TV Budějovicích jsem 
zažil povedenou sezonu. Samozřejmě na to 
vzpomínám rád, postoupili jsme a pak si to 

T

jsem tomu věřit, bylo to samozřejmě skvělé. Měl 
jsem ohromnou radost," řekl pro Václava Jáchima o 
účinkování v seniorském národním týmu. V tomto 
zmiňovaném ročníku, ve kterém to Liberec dotáhl do  

pořádně užili. Také jsem měl možnost 
poznat blíž hvězdy jako Prospal, Dvořák a 
další. Mohl jsem se něčemu přiučit, bylo to 
fajn," zavzpomínal si pro hokej.cz. Angel 
Krstev tak zažil v kariéře již druhý postup 
z 1. ligy do nejvyšší soutěže.   
 Na adresu „básníka ze Sofie“ tehdy 
chodily do Liberce jen samé kladné 
reference.  Jediným negativem snad bylo 
to, že technické kousky někdy až moc 
přeháněl. „Měl bych víc střílet než 
nahrávat," řekl pro hokejcb.cz. „Jsem rád 
za ty nahrávky a body, ale někdy to prostě 
přeháním. Pořád to chci nahrávat někomu 
do prázdné branky... v zápase, kde hodně 
vedeme, tak to se nic neděje, ale ve 
vyrovnaném zápase, když někdo kotouč 
zachytí, tak to je potom veliká hrubka," 
uvědomoval si.    
 Bílí Tygři i přes tuto vlastnost v 
dalším ročníku juniorského mistra světa už 
nikam nepustili a nasadili ho do všech 
pětapadesáti utkání. Statný Krstev se 
vyrovnal i se změnami pravidel, které 
zaručily přísnější posuzování hry tělem. 
"Musím říct, že s hrou do těla nemám 
problémy. Snažím se hrát pořád tvrdě. 
Když mi rozhodčí písknou faul, tak je to 
většinou proto, že mi nestačí nohy," usmívá 
se. "Přísnější metr je dobrý, pokud se ho  

„Od Dvořáka či Prospala jsem měl možnost se 
mnohé naučit.“ 

rozhodčí drží. Potom si na to můžou všichni zvyknout. 
Ale nedělá dobrotu, když pískají jinak a v jednom 
utkání prochází to, co v jiném ne," řekl pro Miroslava 
Votavu.      
 Svou pevnou pozici v týmu potvrdil i v další 
sezoně (2006/2007), kdy se mu podařilo odehrát 
všech dvaapadesát zápasů základní části a také 
dvanáct nadstavbových duelů v play-off. V tomto 
období se ale obránci s útočnými sklony bodově příliš 
nedařilo, základní část 2006/2007 dokončil s 
pouhými osmi body. Tehdy totiž tak trochu změnil 
svůj herní styl. Zapracoval na defenzivě a zařadil se 
mezi nadprůměrné ligové beky ve všech činnostech.
 V sezóně 2007/2008 nastupoval Krstev ve 
druhé obranné formaci s Jiřím Hunkesem. A dařilo 
se mu na jedničku. Bodoval, srážel se a nechyboval. 
Jeho formy si všimli i kouči národního týmu a Angel 
tak měl po osmi letech možnost navázat na svá 
úspěšná působení v mládežnických reprezentacích. 
Byl totiž nominován na Švédské hokejové hry, kde si 
tak splnil jeden ze svých hokejových snů. "Nechtěl 

 



 

semifinále play-off, odehrál Angel Krstev 
dohromady hned čtrnáct reprezentačních 
utkání. Stal se tak nedílnou součástí národního 
týmu. Nicméně účast na mistrovství světa mu 
to nezaručilo.  
 

ODCHOD DO VÍTKOVIC 
 Po skončení sezóny 2007/2008 v tygří 
smečce překvapivě skončil. V přípravě totiž 
nepřesvědčil, že by si zasloužil místo v prvních 
dvou obranných párech. Liberec zkrátka vsadil 
na jiné hokejisty- Tomáše Haranta a zejména 
na Jaroslava Modrého. „Jsem profesionál, 
člověk musí s něčím takovým počítat. Podobné 
věci k hokeji patří, s klubem se určitě 
nerozcházím ve zlém,“ uvedl zadák 
s bulharským původem. „Pochopitelně mě ale 
odchod zamrzel. Ale jak já říkám, vybírat jsem 
si nemohl,“ dodal konstruktivní bek. 
 Jako nové působiště si nakonec vybral 
Vítkovice, které jako jediné byly ochotni svou 
posilu uvolnit v případě lukrativní nabídky 
z Ruska. Žádné návrhy smluv z východu ovšem 
Angel Krstev nedostal a v Ostravě působil až 
do konce sezóny. I na opačném konci republiky 
pokračoval ve výborných výkonech a pravidelně 
reprezentoval. Odehrál všech dvanáct utkání 
na Euro Hockey Tour a bojoval o účast na 
mistrovství světa ve Švýcarsku. Potkalo ho 
však zranění a Krstev musel reprezentační 
výběr opustit těsně před odletem na světový 
šampionát a svou premiérovou účast na této  

akci tak musel oželet.  
 

MÍSTO KOMETY KHL 
 Po této úspěšné sezóně byl Angel 
Krstev překvapivě prodán do Komety 
Brno- zbrojícího nováčka soutěže. A to 
bez jeho vědomí. „Jen mi v telefonu 
řekli, že to je hotové, to je asi tak 
všechno,“ popsal minimálně neslušné 
chování svého bývalého zaměstnavatele.  
 Jenže dva týdny po přesunu na 
jih Moravy hlásil další změnu angažmá. 
Angel Krstev totiž uplatil svoji výstupní 
klauzuli a vyjednal si atraktivní angažmá 
v Rusku, kam ho zlákala nabídka Torpeda 
Nižného Novgorodu. „Rusko mě moc 
lákalo. Chtěl jsem tam odejít už když 
jsem hrál za Vítkovice. Ale až tehdy 
přišla nabídka. Rozhodně to nebylo v tom, 
že bych nechtěl hrát v Kometě. Kdybych 
zůstal v extralize, rád bych tam působil,“ 
uvedl statný zadák.  
 V Torpedu se ihned zařadil mezi 
opory a dařilo se mu i v produktivitě. 
Jenže zničehonic upadl v nemilost 
trenérů a v prosinci tři týdny sledoval  

„Odchod z Liberce zamrzel. 
Ale vybírat jsem si nemohl.“ 



 
období, i v ruských médiích se psalo, že to 
mají někteří legionáři nahnuté. Hodně se měl 
údajně rozzlobit tamní gubernátor. „Všechno 
bylo v pořádku, než začaly změny trenérů. 
Původního odvolali, přišel nový. Začal jsem 
hrát méně a méně, pak se mi vyloženě 
nepovedl zápas, kdy jsem byl u tří gólů a šel 
jsem na tribunu. Načež se původní trenér 
vrátil, ale já už nehrál. I když se mančaftu 
nedařilo, nedali mě tam. Šel jsem se zeptat, 
načež mi trenér řekl, že je na tyhle věci malý 
pán. Došlo mi, že to je shora, na 
devětadevadesát procent to bylo rozhodnutí 
gubernátora. Ten dal příkaz, aby se mě 
zbavili. Jeden ale sváděl vinu na druhého, 
nikdo se k tomu nepostavil čelem, neřekl mi, 
na čem jsem, to mě hodně zklamalo,“ odhalil 
prozradil pro iSport.cz. „Byl jsem toho 
názoru, že když hraješ dobře, nechají tě být 
a máš klid a místo. Moji výkonnost ukazovaly i 
výsledky, hrál jsem pětadvacet minut za 
zápas, hodnocení jsem měl plusové. Diváci se 
na internetu dotazovali, proč nehraji, když 
jsem jeden z nejlepších obránců. Ale hráč 
může hrát dobře a stejně ho vyhodí. Z toho 
jsem byl smutný,“ uvedl pro Jiřího 
Punčocháře. „Ubíjelo mě to. Když to řeknu 
ošklivě, bylo hrozné se dívat z hlediště na ty, 
kteří hráli a přitom byli horší než já," řekl 
otevřeně v interview s Václavem Jáchimem.  

své spoluhráče jen z tribuny. „Nevím, co se 
přesně stalo, nikdo mi nic nevysvětloval,“ 
sdělil pro hokej.cz.  

Torpedo tehdy prožívalo slabší 

evropskou soutěž. „Jiná věc je, že se tam 
proti mně otočila politika klubu. To nebyla 
sportovní záležitost. Já hraju hokej a šel 
bych za hokejem, ne tam dělat nějaké 
di

 „Jsem vždycky pro, ať se věci řeknou přímo. 
Nechcete mě? Sbalím se, učiníme dohodu a 
já půjdu jinam,“ pokračoval. „Rusové říkají, 
že se nebojí nic říct a hned to vypálí ven, ale 
se mnou se tam vůbec nikdo nebavil. A když 
jsem se zeptal já, tak nevěděl nikdo nic. 
Nikdo se mnou nekomunikoval,“ dodal. „V 
Rusku jsem si akorát potvrdil, že tam není 
nikdy nic jistého. Hodně mě to překvapilo,“ 
řekl podsaditý obránce.   

I přes to, že se v Nižném Novgorodu 
ocitl v nezáviděníhodné situaci, 
reprezentační trenéři na něj sázeli i tak. Aby 
nezazdil celou sezónu, rozhodl se koncem 
prosince k odchodu. Torpedo ho uvolnilo a 
Angel Krstev se tak vrátil do extraligy, kde 
ho zpět ve svých řadách uvítala brněnská 
Kometa. „I když to pro mě v Rusku skončilo 
špatně, tak jsem tam byl spokojený. Cítil 
jsem, že mi to něco dává. Kvůli tomu bych se 
tam klidně vrátil,“ nezanevřel na nejlepší 

„Trenér řekl, že je na 
sestavování sestavy malý pán.“ plomatické představení,“ uzavřel. 



 

ANGEL KRSTEV MÁLEM MISTREM 
SVĚTA 

V Kometě Brno však důrazný obránce příliš dlouho 

uvedl. „Byl jsem ale samozřejmě rád, že jsem měl možnost 
být s týmem v Mannheimu. Užíval jsem si skvělou partu. Byla 
to pro mě další zkušenost, samozřejmě bych se rád na 
šampionátu představil, ale nedá se nic dělat,“ dodal.  

nevydržel. Konkrétně jen osm utkání. Odchovanec pražské 
Slavie totiž před koncem přestupového období zamířil do 
švédské Elitserien. Ve Färjestadu si konečně spravil chuť. 
„Tím, že jsem se třikrát stěhoval, to byla zvláštní sezóna. Nic 
příjemného to nebylo, ale zase na druhou stranu jsem na konci 
šel do Färjastadu, kde jsem byl mile překvapený. To byla 
zkušenost, kterou bych nikde jinde nezažil," uvedl pro 
hokej.cz.  

Češi tehdy šokovali svými výkony hokejovou 
veřejnost. Tým bez velkých hvězd, zato se skvělým Tomášem 
Vokonem v bráně a sestavou plnou bojovníků, totiž postupně  
vyřadil silné Finy, Švédy a ve finále si smlsnul i na favoritovi 
turnaje ruské sborné.  

Angel Krstev mohl být u toho, avšak vytáhl si 
pomyslného černého Petra a byl posledním obráncem, který 
se nevešel do sestavy. „Zamrzelo to, určitě. Bylo to těžké. 
Ale kluci si titul vybojovali, patří jim zaslouženě," uvedl pro 
hokej.cz. „Nikomu z nich to nezávidím. Vím, co museli pro 
úspěch udělat. Samozřejmě mě ale bylo líto, že jsem se na 
šampionát nedostal,“ dodal.  

I přes velmi rozpačitou sezónu nakonec Angel Krstev 
odcestoval na světový šampionát, který se později pro Čechy 
stal zlatým. Jenže zkušený obránce nakonec do hry nezasáhl. 
Reprezentační mužstvo opustil před osmifinálovou skupinou. 
Příležitost tehdy dostali Ondřej Němec a Tomáš Mojžíš. 
Naopak domů do Čech se museli vrátit krom Krsteva i Jan 
Kovář s Milanem Gulašem. „Zklamání bylo samozřejmě 
velikánské, myslím, že jsem měl dobrou formu, že mi šla 
nahoru. Ale co naděláte. Cítil jsem se dobře a věřil, že by to 
mohlo se šampionátem vyjít. Že bych mohl být týmu platný,“  

 

ROK V JEKATĚRINBURGU 
 V létě 2010 se Angel Krstev znovu stěhoval. Znovu 
zamířil na zahraniční štaci. Tentokráte se upsal ruskému 
Jekatěrinburgu, kde se potkal například s Tomášem  

 



 

Slovákem či Michalem Sersenem.  
V tomto podprůměrném týmu KHL byl 

jednou z hvězd defenzivních řad a odehrál 
43 utkání, v nichž nasbíral třináct 

celky, jenže žádný klub zatím nebyl ochoten 
přistoupit na vysoké tabulkové odstupné, a 
tak byl Krstev, jenž se přes léto připravoval 
s chomutovskými juniory, poslán do 

kanadských bodů. V Avtomobilistu však 
vydržel pouze jeden ročník. 
 

TRÁPENÍ VE SPARTĚ 
 Před startem sezóny 2011/2012 se 
totiž upsal ambiciózní Spartě, kam si ho 
přivedl Josef Jandač, jenž v současnosti 
32letého beka moc dobře znal z angažmá 
v Českých Budějovicích, respektive Liberci. 
„Musím říct, že Angel si toho se mnou při 
dřívějších společných působeních užil dost. 
Sám dobře ví, že jsem jej nikdy nešetřil a 
vždy mu vytknul jeho nedostatky, které jsem 
na jeho hře viděl. Pokaždé je však vzal 
pozitivně, snažil se je přijmout a zapracovat 
na jejich odstranění. Nejen v případě 
hokejisty se jedná o velice cennou vlastnost,“ 
uvedl Josef Jandač, talentovaný trenér 
s reprezentační budoucností.  
 Ve Spartě se měl slávistický 
odchovanec stát lídrem a defenzivním 
pilířem. Jenže to se mu bohužel pro něj  i 
celý tým nepodařilo. A to kvůli častým 
zraněním, díky nimž toho v sezóně 2011/2012 
moc nenahrál (konkrétně jen 24 zápasů). 
Jeho dlouhá absence se promítla v jeho 
fyzické kondici a zvýšené tělesné hmotnosti. 
180 centimetrů vysoký obránce dokonce 
putoval na rozehrání do Písku, kde nastoupil 
ke třem prvoligovým duelům.  
 Závratné zlepšení nepřišlo ani 
v nadcházejícím ročníku. I v něm totiž přišel 
o podstatnou část sezóny, konkrétně o 
čtrnáct zápasů. Ve zbylých osmatřiceti 
duelech se však Krstevovi poměrně dařilo, 
nasbíral v nich totiž solidních třináct bodů. I 
tak mu však slušné výkony místo v sestavě 
pražské Sparty pro letošní ročník nezaručily. 
Pražané totiž notně posílily (například o Karla 
Kubáta či Jana Piskáčka) a na Krsteva 
nezbylo i vzhledem k novému pravidlu o 
nasazování juniorů odpovídající místo. „Na 
Spartu však vzpomínám rád, byly tam dobré 
časy. Jen mě poznamenalo, že jsem první i 
druhý rok byl dlouhodobě zraněný. Ale stalo 
se a štace nebyla taková, jak bych si 
představoval,“ sdělil pro MF Dnes.  
 

Josef Jandač: „Angel všechny moje připomínky 
brával pozitivně, snažil se je přijmout a 

PŘESUN DO LITOMĚŘIC 
 O Angela Krsteva by logicky mohly 
mít zájem ostatní extraligové či zahraniční 

zapracovat na jejich odstranění. Nejen v případě 
hokejisty se jedná o velice cennou vlastnost.“ 

 



partnerských Litoměřic. „Stadion je něco jako béčko Sparty 
Praha. Mohl jsem jít pouze tam, protože Sparta by mě do 
jiného klubu nepustila. Na Spartě smlouvu nemám, ale hráčská 
práva na mě vlastní Sparta. Proto padla volba na Litoměřice," 

je dusno, že se pořád musí. Zato v Litoměřicích je to 
uvolněnější, domácí klima. A já jsem rád, že se tady můžu  
rozehrát,“ sdělil pro Petra Bílka. „Neberu první ligu pro mě 
jako něco podřadného a považuji ji za dobrou soutěž. Kdo 
chce první ligu hrát, tak k tomu musí mít trochu respekt a 
ten já mám. Nevadí mi, že zde hraji," prozradil. „Já mám 
motivaci každý zápas. Nerad prohrávám a ani neumím 
prohrávat. V krajském přeboru i v extralize,“ netajil se.  

 
uvedl Krstev pro Zdeňka Kamínka mladšího. „Chci hrát nejvyšší 
soutěž, jak dlouho to půjde. Jenže to je teď ve hvězdách. 
V hledání nového angažmá mě brzdí moje vysoká tabulková 
hodnota pro českou extraligu. Kdo mě bude chtít, musí ji 
zaplatit. Bude mi 33 let a měla by být kolem 1,5 až 1,8 milionu 
korun, snad neříkám nějaký blábol. Nejhorší na tom je, že 
příští rok moje cena spadne jen na 300 tisíc, to je velký skok, 
který hraje proti mně. Na druhou stranu si je Sparta vědomá, 
že už za mě tolik nedostane, když moje hodnota brzy klesne. 
Takže záleží i na domluvě klubů,“ uvedl pro Petra Bílka, 
redaktora iDnes.cz.  

 

JAK TO S NÍM BUDE DÁL? 
 V Litoměřicích se Krstevovi zatím daří a podle 
očekávání patří k lídrům černého koně soutěže. Bek 
s bohatými reprezentačními zkušenostmi v deseti dosud 
odehraných zápasech nasbíral šest kanadských bodů (2+4). 
Jeho forma tedy letí nahoru a je tak možné, že se v brzké 
době se Stadionem rozloučí a zamíří na další hokejovou 
štaci. Kdypak, a jestli to vůbec takto dopadne, je ale 
v nedohlednu. Nechme se tedy překvapit, jak dlouho ještě 
bude Angel Krstev pilířem zadních řad ambiciózního HCS. 

 Angel Krstev však za každou cenu z 1. ligy utíkat 
nechce. V Litoměřicích je nadmíru spokojen a hokej si užívá. 
„Cítím se tady jako doma! Je to trošku jednodušší díky 
nadlehčené atmosféře, která tu oproti extralize panuje. Tam  
  

„V Litoměřicích se cítím jako doma.“ 



 

FOTO: Karolina Martinková 

UMICHAL VODNÝ 



 Mladičký útočník loni zažil průlomovou sezónu. Ač hráč 
čtvrté formace, nasbíral v základní části uplynulého ročníku 
solidních devatenáct bodů. Důležitou součástkou Mory byl i 
v play-off a následné baráži. 

nebavilo a vyhodili mě. Jednou bych se chtěl naučit na 
kytaru, ale bojím se, že opravdu nemám talent. 
 
Chtěl bych se zeptat jak vypadá zápasový den... 
Když hrajeme doma, tak se vzbudím po osmé hodině, 
posnídám a jdu na rozbruslení. Odtud po jedenácté hodině 
na oběd a pak jde drtivá většina kluků spát, ale já nemůžu, 
protože bych byl pak rozlámaný. Jen si lehnu a podívám se 
na nějaké seriály nebo sitcomy. Potom jdu na zápas, po něm 
se protáhnu, osprchuji, doma povečeřím a minimálně do 
půlnoci se dívám na TV, protože dřív neusnu. Když jedeme 
ven, tak hned po rozbruslení nasedáme do autobusu a 
obědváme po cestě. Jinak je to to samé. 

 
  Letos bojovného forvarda nečeká lehký úkol. Bude 
totiž obhajovat pozice, které si v minulé sezóně tvrdě 
vypracoval (zatím se mu to ovšem daří). O tomto nadějném 
hokejistovi se více můžete dozvědět z následujících odpovědí. 
Michal Vodný byl totiž hostem off-line rozhovoru na webu hc-
olomouc.cz. Některé pasáže náš magazín převzal a nabízí je i 
čtenářům, jimž tento off-line unikl.  
 
Slyšel jsem, že v Olomouci hraješ jen kvůli studiu na VŠ. 
Je to pravda?  

Máš už nějakou představu, co budeš dělat až jednou 
skončíš s hokejem? 

Ano, je. Kdybych tu nestudoval, tak by mě sem Zlín na 
hostování neuvolnil. Předloni bych tam tak musel hrát za 
juniorku na výjimku. Jestli školu vůbec dokončím, tak bych tu 
však rád zůstal. Město se mi hrozně líbí a jsem tu spokojený. 

Přesnou představu ještě nemám, ale chtěl bych si dodělat 
titul Bc. a pak by se snad už něco našlo. Buď učitel 
tělocviku, trenér, masér, nebo něco podobného. Určitě 
mám větší strach ze školy, i když ani ta mě nijak žíly 
netrhá :-) 

 
Jaké místo byste někdy chtěl navštívit? 
Rád bych se jednou podíval na rockový festival do Ria, ale to 
až v době, kdy nebudu vědět, co s penězi. Minimálně dalších 
deset let to nehrozí :-) 

 
Chtěl si někdy s hokejem skončit? 

 Jo, a hned dvakrát. Jednou v dorostu a jednou v juniorce. 
Vždy kvůli jednomu a tomu samému trenérovi, který mě 
dokázal úplně neskutečně rozebrat. Už jsem si fakt říkal,  

Umíš hrát na nějaký hudební nástroj? 
V první třídě jsem se učil na klávesy, ale to mě opravdu  

MICHAL VODNÝ 
12. 6. 1991 
183cm, 83kg 

hůl pravá 
útočník 

11Z, 3G, 4A, 
+1 +/-, 2 TM 



že mi to za to nestojí. 
 
Proč na zádech nosíš právě číslo 4? 
Ke čtverce jsem se dostal náhodou v 5. třídě a 

 
dařilo se mi s ní. Vloni mi Janys (pozn. HSfana: 
Martin Janáček) ukradl čtrnáctku, se kterou 
hrával můj děda, a na přípravácích se ke mě zase 
nějak dostala čtverka, se kterou se mi začalo 
trošku dařit. Není důvod ji měnit. 
 
Jaké máš oblíbené jídlo? Umíš vařit? 
Já jsem masový, takže řízky, steaky všeho druhu 
a k tomu Coca Colu nebo pivo. Jelikož jsem bydlel 
na střední na intru a teď bydlím sám, tak 
samozřejmě vařit umím. Sice se nepouštím do 
žádných velkých akcí, ale základní omáčky, masa 
a tak dál umím. 
 
Jak zvládáš skloubit vysokou školu a hokej? 
Samozřejmě základem je individuál a pak musíš 
mít ještě dobré kamarádky, které ti s učením 
pomůžou.  
 
Jaký styl oblékání preferuješ? 
Jsem kluk z vesnice, takže v jednoduchosti je 
síla. Tenisky, tepláky, tričko a mikina. Rifle si 
obleču maximálně buď do kina nebo do akce :D 
Oblíbené značky mám Adidas a Reebok. 

Jaká je tvoje oblíbená muzika? 
Mám rád rock všeho druhu. Nejoblíbenější 
jsou System of a Down, Metallica, 
Offspring, Iron Maiden a z českých klasika 
Kabáti, Vypsaná fixa a Tři sestry. 
 
Kdo má podle tebe v kabině nejlepší 
smysl pro humor? Děláte si někdy nějáké 
schválnosti? 
Určitě Ríša Diviš. Samozřejmě, že si 
děláme schválnosti, potažmo si nakládáme 
jeden druhému. Naštěstí v kabině není 
nikdo nějak zvlášť urážlivý. Ty schválnosti 
by však měly zůstat v kabině.  
 
Jak na ledě vnímáš přítomnost známých 
hráčů (např. Davida Výborného či Aleše 
Kotalíka)? Dáváš si pak větší pozor? 
Na soupeře moc nehledím. Myslím, že i 
kdyby proti mně hrál Jarda Jágr, tak po 
zápase ani nevím, jestli hrál dobře, nebo 
špatně. Maximálně když jdu do oslabení, 
tak se podívám na beka, jestli je pravák 
nebo levák, abych mu mohl lépe blokovat 
střely, potažmo když vím, že David 
Výborný všechny přesilovky rozehrává, tak 
se k němu snažím přistupovat rychleji, 
abych mu to znepříjemnil. 

Váš největší hokejový zážitek? Vítězství 
v juniorské extralize a Univerziáda.  



 

Nová posila Horácké Slavie má za sebou několik 
zajímavých štací. Byla jedničkou českého týmu 
na juniorském mistrovství světa, dlouhá léta 
chytala ve slovenské nejvyšší soutěži a okusila i 
atmosféru KHL. Nyní se pokouší přes Třebíč 
prokousat zpět mezi elitu.  
----------------------------------- 
autor: HSfan 
foto: Jiří Mokrý (hstrebic.cz), Hana Vítková (hc-
olomouc.cz), Michal Polák (empefoto.cz) 
zdroj: iDnes.cz, Richard Valoušek, Jan Salichov, 
hc-kometa.cz 

UMARTIN FALTER 



OSTRAVSKÉ ZAČÁTKY 
 Zkušený gólman se brankářskému řemeslu vyučil 
ve Vítkovicích. V té prošel všemi mládežnickými 
kategoriemi (jen na rok si odskočil do pražské Slavie). 

 
Martin Falter se dostal do silné generace. Ostravský 
mládežnický hokej byl totiž v té době plný talentovaných 
hráčů. S brzy již 30letým brankářem tehdy v juniorech 
nastupovali takoví hokejisté jako Tomáš Fleischmann, 
Rostislav Olesz, Petr Pohl, Lukáš Krenželok, Ctirad 
Ovčačík či Jan Dresler.  
  

JEDNIČKOU NA MSJ 
Síla týmu se projevovala i na Falterových 

výkonech, který patřil k nejlepším gólmanům svého 
ročníku. O tom svědčí i fakt, že se mu nevyhýbaly 
pozvánky na různé mládežnické turnaje. Jedním 
z vrcholů jeho kariéry pak byla účast na juniorském 
mistrovství světa 2003, kam odcestoval už jako brankář 
s extraligovými zkušenostmi.  

Na výborně obsazeném světovém šampionátu plnil 
182 centimetrů vysoký brankář roli týmové jedničky. 
Pozici jeho kolegy tehdy zastával známý Lukáš Mensator.   

STATISTIKA 

 



 

UDOTAZNÍK MARTINA 
FALTERA 

zdroj: hc-kometa.cz 

 Trenér naší dvacítky Jaroslav Holík měl v Kanadě k dispozici skutečně 
skvělý tým, z něhož několik hráčů později prorazilo i v nejprestižnější hokejové 
lize světa- NHL. Jenže hvězdně obsazený tým na turnaji vyhořel a skončil až 
šestý (zlato tehdy brala ruská sborná s Alexandrem Ovečkinem v sestavě). 
K lepšímu umístění nepomohla ani přítomnost Lukáše Krajíčka, Petra Tatíčka, 
Milana Michálka, Jiřího Hudlera, Jakuba Klepiše, Tomáše Fleischmanna či Jiřího 
Novotného. Na takové pozice tehdy hokejoví fanoušci v naší zemi nebyli zvyklí, 
jednalo se o velké zklamání, i když prohra ve čtvrtfinále se Spojenými státy byla 
hodně smolná. V současnosti už je však úspěchem i samotný postup ze skupiny. 
„Bojím se, že výkonnostní rozdíl mezi námi a jinými hokejovými velmocemi stále 
vzrůstá v náš neprospěch. Vždyť my tehdy neměli pouze na Rusy, ostatním týmům 
jsme byli vyrovnaným soupeřem. Nižší kvalita se takřka každoročně negativně 
projevuje na draftu, kde moc Čechů nebývá,“  zhodnotil pro iDnes.cz.  

 
Přezdívka v kabině: různé 

 
Oblíbené číslo dresu: 83 

 
Oblíbený nápoj: víno 

 
Oblíbené jídlo: steaky a grilování 

 
 Martin Falter byl oporou svého výběru, avšak oproti několika jeho 
tehdejším parťákům se do NHL ani nepřiblížil. „Proč to nevyšlo? Protože jsem 
nebyl draftovaný, to je jednoduché. Možná stačilo projít tehdy přes čtvrtfinále, 
ve kterém jsme smolně prohráli s USA 3:4. Pak by si mě možná všimli. Agent asi 
taky mohl více zapracovat. (smích),“ uvedl pro Richarda Valouška s odstupem 
několika let ostřílený gólman.  

Neoblíbený soupeř (stadion): Plzeň 
 

Nejlepší hokejový zážitek: 
mistrovství světa do 20 let v Halifaxu 

 
Oblíbená hudba: rock, metal 

  

DLOUHÁ LÉTA NA SLOVENSKU Koníčky: dobré jídlo a pití 
  I když patřil k velkým talentům, mezi muži Martin Falter moc příležitostí 

nedostával. Už v 21 letech se tak vydal na první zahraniční štaci. Ostravu vyměnil 
za slovenské Košice.  

Svobodný X ženatý: ženatý 

„Výkonnostní rozdíl mezi námi a jinými hokejovými 
velmocemi stále vzrůstá v náš neprospěch.“ 



 

 

 

HRÁČSKÉ INFO 
27. 11. 1983 

182cm 
81kg 

brankář 
hůl levá 

8 Z, 2.05 G/Z, 93,62% 

 Sezónu 2004/2005 sice opravdu zahájil 
v Košicích, ale ještě v průběhu téhož ročníku zamířil 
do Liptovského Mikuláše. V tomto průměrném klubu 
slovenské nejvyšší soutěže vydržel až do sezóny 
s datováním 2008/2009. „Rozdíl mezi naší a 
slovenskou extraligou je především v zázemí, ve 
stadionech, které nejsou dostatečně vybavené,“ řekl 
pro iDnes.cz. „Navíc je pravda, že na rozdíl od 
českých týmů na Slovensku hodně hráčů čeká na 
výplatu třeba i několik měsíců. To u nás nehrozí, tady 
kluby platí včas. Pak se to odráží ve všem,“ dodal 
v rozhovoru s Richardem Valouškem. „Já mám však na 
Slovensko jen ty nejlepší vzpomínky. V Mikuláši jsem  

doslova našel druhý domov,“ uzavřel.   
Na Slovensku si Martin Falter udělal 

dobré jméno, v Čechách už se na něj tehdy 
však tak trochu pozapomnělo. Nebylo ale všem 
dnům konec...  
 

EPIZODKA V KHL 
Do hokejového povědomí se totiž opět 

dostal v ročníku 2009/2010. Po úspěšné sezóně  
s Liptovským Mikulášem totiž obdržel pozvánku 
na testy do Nižného Novgorodu.  

Na zkoušce sice zprvu neuspěl a vrátil 
se zpět na Slovensko (upsal se Skalici), jenže 
nakonec bylo vše jinak a k Martinovi Falterovi 
se přiklonilo štěstí. Týmu, ve kterém se v létě 
neúspěšně pokoušel o podpis smlouvy, se totiž 
zranil brankář a vítkovický odchovanec byl 
zástupci Torpeda opět osloven. „Ozvali se, 
jestli by mě Skalica nepustila,“ uvedl pro 
iDnes.cz. „Skalica mě nakonec prodala a já mohl 
podepsat smlouvu,“ dodal pro Jana Salichova.  

V Nižném Novgorodě se tak Martin 
Falter mohl potkat s několika známými jmény. 
V jedné kabině seděl s Jaroslavem Bednářem, 
Pavlem Brendlem či Angelem Krstevem. 
Torpedo se nakonec ve zmíněné sezóně do 
play-off nepodívalo, ostudu však rozhodně 
neudělalo (15. místo).  

Nicméně i přes solidní umístění Martin 
Falter v klubu skončil. Moc toho totiž 
neodchytal (jen 6 zápasů) a Rusové vsadili na 
jeho konkurenty. „Nakonec tedy tohle angažmá 
nevyšlo úplně podle mých představ,“ sdělil 
čtenářům MF Dnes. „Byla to pro mě obrovská 
šance, ale asi mě to nezastihlo v úplně 
nejlepším rozpoložení,“ pokračoval. „Ale i tak 
to byla obrovská zkušenost. Měl jsem možnost 
zachytat si jednu z nejlepších lig, které na  

„Na Slovensku hodně hráčů čeká 
na výplatu třeba i několik měsíců.“ 

 



 

světě jsou. Zjistit, jak se tam trénuje. A 
určitě to nebylo špatné ani z finančního 
hlediska,“ řekl. „Na můj vkus však angažmá 
v KHL bylo zbytečně krátké (s úsměvem),“ 
pokračoval. „Zázemí, hokej i podmínky sice 
byly na špičkové úrovni. Horší už to však bylo s 
životním stylem a Ruskem jako zemí,“ dodal. 
 

MÍSTO KHL EXTRALIGA 
 Martinu Falterovi se však před startem 
sezóny 2010/2011 naskytla možnost, jak 
v elitní evropské soutěži setrvat. V létě toho 
roku to totiž vypadalo, že by mohl KHL rozšířit 
Hradec Králové. Lev už se dokonce začal 
připravovat na sezónu, a to i s Falterem 
v bráně.  

Každopádně start Lva v zahraniční 
soutěži neposvětil Český svaz ledního hokeje, a 
sen o KHL v Hradci Králové se tak rozplynul. 
Za Lva, který dočasně vedl Radim Rulík, mohli 
nastupovat taková jména jako Alexandr Salák, 
Pavel Brendl, Jaroslav Bednář, Miloslav Hořava,  
Róbert Petrovický, Petr Sýkora (myšlen bývalý 
hráč New Jersey), Zbyněk Irgl, Žigmund 
Pálffy či tehdejší chomutovské trio Duda-
Kraft-Hruška.  
 Martin Falter se tak na konci prázdnin 
musel po angažmá poohlédnout jinde. Nakonec  

se dohodl s Kladnem. Tam sice vykonával post 
brankářské jedničky, ale hodně příležitostí 
dostal i jeho kolega Lukáš Cikánek. Tato sezóna 
se však Středočechům nepovedla. Kladno totiž 
skončilo až na třináctém místě.  

Baráž se navíc Rytířům vyhnula snad 
jen díky aféře ohledně odebrání bodů, kterou 
nejvíce odnesl konkurent z Mladé Boleslavi. 
Bruslařský klub tehdy kvůli administrativní 
chybě ztratil hned dvaadvacet bodů.  
 

PREZIDENTSKÝ POHÁR SE 
SPARTOU PRAHA 

 Kladenská angažmá mělo pouze jepičí 
život. Hned po skončení sezóny 2010/2011 se 
totiž Martin Falter dohodl na kontraktu 
s ambiciózní Spartou Praha, přestože věděl o 
velké konkurenci v podobě Tomáše Pöpperleho. 
Tento brankář opravdu Faltera do moc zápasů 
nepustil. Vítkovický odchovanec tak čas od 
času vypomohl prvoligovým celkům z Písku, 
respektive Ústí nad Labem. V extralize 
naskočil pouze do 6 utkání.  
 Holešovický celek však dosáhl ve 
zmiňovaném ročníku velkého úspěchu. Sparta 
totiž opanovala základní část a získala 
takzvaný Prezidentský pohár. Jenže v play-off 
přišlo kruté vystřízlivění. Hořký konec sezóny 
nastal už ve čtvrtfinále, ve kterém Pražany 
zaskočila bojovně hrající Kometa.  

„Horší to bylo s životním 
stylem a Ruskem jako zemí.“ 

   



BRNĚNSKÉ ANGAŽMÁ 
 Jak je u Martina Faltera v poslední době zvykem, po jedné sezóně ve 
Spartě opět měnil působiště. „Odchod ze Sparty byl rychlý, jako naše vyřazení 
z play-off,“ uvedl s hořkým úsměvem.  

US KÝM SI ZAHRÁL  
UNA MSJ 2013? 
MILAN MICHÁLEK 

 
 Tentokráte zamířil na Moravu. Do brankářského tandemu se zkušeným 
Jiřím Trvajem si ho totiž vyhlédla brněnská Kometa. „Rozhodovalo i to, že je 
v Brně hokejový boom. Návštěvnost a hlad po hokeji je důležitá,“ řekl v off-
line rozhovoru na stránkách hc-kometa.cz.  
 V minulé sezóně dostal Martin Falter poměrně dost příležitostí. 
Naskočil totiž do 15 zápasů. Jenže v Třebíči mu mezitím vyrůstala velká 
konkurence v podobě Marka Čiliaka. Právě tento slovenský gólman v letošním 
extraligovém ročníku zaujal Falterovo místo.  

 
 

JIŘÍ HUDLER   

PŮSOBENÍ V TŘEBÍČI 
29letý brankář se zkušenostmi z KHL tak byl v úvodu letošního ročníku 

poslán do partnerské Třebíče, aby pokračoval ve šlépějích Pavla Francouze, 
Šimona Hrubce a Marka Čiliaka. Nicméně zatímco tito tři jmenovaní gólmani 
Horácké Slavie v 1. lize sbírali cenné zkušenosti, pro Martina Faltera je 
angažmá ve druhé nejvyšší soutěži pochopitelně úplně jiné. Jeho cílem je se 
v této lize rozchytat a zabojovat o návrat do brněnského brankoviště. „Jako 
degradaci přesun o soutěž níže rozhodně neberu. Takové okamžiky v hokejové 
kariéře zkrátka prostě někdy nastanou. Mně se něco podobného stalo poprvé, 
ale určitě se s tím poperu a budu se snažit odvádět maximum,“ sdělil pro 
čtenáře iDnes.cz. „V Třebíči se mi líbí, všechno je v pohodě. Mohu říci, že ze 
všech prvoligových klubů, kterými jsem prošel, z toho mám nejlepší pocit. A 
není to rozhodně žádná fráze,“ uvedl v rozhovoru pro hokej.cz.  

 
 

TOMÁŠ FLEISCHMANN 

Je možné, že Kometa tohoto gólmana uvolní do jiného týmu. Zájem by 
o zkušeného brankáře mohl být i v zahraničí. Každopádně v současnosti stále 
hájí svatyni Třebíče, kde se mu daří na jedničku.   

Jak dlouho ale v 1. lize setrvá? Na tuto otázku nezná odpověď ani 
samotný Martin Falter. „Přesný časový limit, jak dlouho tu budu, zatím určen 
nebyl. Ale co mám za informace, tak to určitě nebude celou sezonu,“ uzavřel 
svůj profil ve druhém čísle magazínu o 1. lize.  

 
JAKUB KLEPIŠ 

   

 
 

LUKÁŠ KRAJÍČEK 

 
 

JIŘÍ NOVOTNÝ 

„Jako degradaci přesun o soutěž níže 
rozhodně neberu. Takové okamžiky v hokejové 
kariéře zkrátka prostě někdy nastanou.“  



 

Úvodní foto: Eva Streichsbierová (hcrebel.cz) 

UTOP 15 JUNIORŮ 



 

 

 

  
U13. JIŘÍ KURKA  

   10. ALEŠ JERGL 
Ú, 18. 4. 1994, OLOMOUC 

 
Aleš Jergl má letos hodně napilno. 
Nastupuje totiž za olomouckou 
juniorku, tamější áčko a dokonce i 
reprezentační dvacítku. A daří se mu 
na všech frontách. V NOEN extralize 
juniorů patří k nejproduktivnějším 
hráčům, v A-týmu Mory také sbírá 
body na počkání. Roste z něj opravdu 
velký talent.  

 

11. DAVID 
SKLENIČKA 

O, 8. 9. 1996, BEROUN 
 
Od tohoto zadáka se to vzhledem 
k jeho nízkému věku zas tolik 
neočekávalo. Kmenový hráč Kladna 
však v obrovské konkurenci na letním 
kempu Berouna uspěl a získal si místo 
v sestavě. V 17 letech tak brázdí 
prvoligové stadiony a sbírá velmi 
cenné zkušenosti. Ty se mu 
v budoucnu budou jen a jen hodit.  

12. TOMÁŠ PROKOP 
O, 30. 1. 1994,  

ČESKÉ BUDĚJOVICE 
 
Bek, jenž prošel jak reprezentační 
šestnáctkou, tak i sedmnáctkou, 
osmnáctkou a devatenáctkou, měl 
letos působit v Mostě. Jenže 
vzhledem k přesunu extraligy se 
nakonec uchýlil do nově vzniklého 
Motoru. V Baníku by si sice určitě 
více zahrál, v Českých Budějovicích si 
však i tak nemůže na nic stěžovat. 

 

 
O, 31. 3. 1994,  

MLADÁ BOLESLAV 
 
Vzhledem k nově zavedenému 
pravidlu dostal tento bek pár šancí už 
letos, přestože je v obraně Mladé 
Boleslavi velká konkurence. Jiří Kurka 
se osvědčil a ukázal, že se s ním do 
budoucnosti může počítat. Šikovný 
bek, jenž loni vypomáhal 
druholigovému Nymburku, má na 
svém kontě starty i za reprezentační 
sedmnáctku.   

14. FILIP DUNDÁČEK 15. PAVEL SEDLÁČEK
O, 24. 4. 1995, JIHLAVA 

 
Ú, 19. 3. 1994, TŘEBÍČ  

 
Tento útočník toho letos v 1. lize 
ještě moc neodehrál. Do Třebíče 
totiž přišel až v říjnu. Nicméně své 
kvality na seniorské úrovni prokázal 
už v loňské sezóně, kdy naskočil 
k sedmi utkáním extraligového play-
off. Už v tak brzkém hokejovém věku 
se tak může pyšnit stříbrnou medailí, 
kterou loni se Zlínem vybojoval.  

Nadějný zadák byl klenotem 
Havlíčkova Brodu. Jenže 
talentovaného zadáka, jenž v 1. lize 
debutoval už v šestnácti letech 
(historický rekord Rebelu), nakonec 
do svých řad přetáhla Jihlava. Filip 
Dundáček, jenž má zkušenosti 
z reprezentační osmnáctky, bude 
v budoucnu jistě patřit k pilířům 
defenzivních řad slavné Dukly.  



 

 

 

 
 

 7. JOSEF MIKYSKA 
Ú, 12. 7. 1994, BENÁTKY  

 

 

Nadějný útočník Liberce má stejně 
jako spousta hráčů z tohoto žebříčku 
zkušenosti z mládežnických 
reprezentací. Forvard, jenž okusil i 
juniorskou MHL, nastřádal přes 
dvacet reprezentačních startů. 
Nabité zkušenosti se snaží 
zužitkovat v Benátkách nad Jizerou, 
kde letos zahájil svou první sezónu 
mezi muži. Zatím si vede solidně.  

 

 

9. RADEK HAVEL 
O, 30. 5. 1994, KADAŇ  

 

8. JIŘÍ FRONK 
Ú, 7. 2. 1994, KADAŇ  

 
Chomutovská mládež patří 
k nejlepším v republice. Hodně hráčů 
zamířilo na sever Čech z klubů po 
celé republice, Radek Havel je však 
místním odchovancem. Stejně jako 
řada jeho spoluhráčů z pirátské 
akademie si vyzkoušel atmosféru 
reprezentačních akcí. Roste z něj 
opravdu kvalitní bek, který jednou 
bude brázdit extraligové stadiony. 

O jeho kvalitách se asi nejvíce 
přesvědčíte, když se podíváte na 
loňské statistiky z reprezentační 
devatenáctky. Chomutovská naděje 
totiž v národním týmu nastoupil 
k osmi zápasům, v nichž hned 
šestkrát prostřelil soupeřova 
gólmana. To už o lecčems vypovídá. 
V Kadani ovšem zatím jeho střelný 
prach leží ladem.    

   4. FILIP PYROCHTA 
O, 24. 6. 1996, BENÁTKY  

 

 

Filip Pyrochta je druhým nejmladším 
hráčem v tomto žebříčku, i tak ale 
obsadil čtvrtou příčku. Odchovanec 
Horácké Slavie měl loni hodně 
zajímavou sezónu. Hrál za libereckou 
juniorku, tamější starší dorost, 1. ligu 
ve farmářských Benátkách nad 
Jizerou a také oblékal dres 
reprezentační osmnáctky, respektive 
devatenáctky. Letos by měl zažít o 
něco poklidnější sezónu.  

 

6. ALEX RAŠNER 
O, 12. 2. 1996, OLOMOUC  

 

5. ADAM CHLAPÍK 
Ú, 4. 2. 1994, LITOMĚŘICE 
 Velký talent olomouckého hokeje 

debutoval v 1. lize už loni. Došlo tak 
k jednomu velkému paradoxu. Na ledě 
se totiž proháněli 16letý Rašner a 
44letý Jiří Dopita. Zadák 
s reprezentačními zkušenostmi loni 
dokonce v pěti zápasech okusil i 
atmosféru baráže o ELH. Parádní 
start jeho kariéry, která může být 
hodně úspěšná.  

Mladý útočník, který strávil tři 
sezóny v amerických univerzitních 
soutěžích, v létě hodně překvapivě 
změnil svou hokejovou adresu. Místo 
Benátek nad Jizerou, kde loni zazářil 
díky deseti bodům ze 17 utkání, totiž 
letos obléká barvy Litoměřic. I přes 
svůj věk patří k nadprůměrným 
útočníkům severočeského celku.  



 

  

3. MARTIN PROCHÁZKA 
Ú, 1. 3. 1994, LITOMĚŘICE 

 
Jmenovec jednoho z nejslavnějších hráčů české 
hokejové historie je opravdovým klenotem. Martin 
Procházka prošel všemi mládežnickými reprezentacemi a 
vážně může pomýšlet na účast na letošním juniorském 
mistrovství světa. Přechod mezi muže totiž zvládl na 
výbornou a i přes svůj věkový handicap patří k oporám 
Stadionu. Vytáhlý útočník by v Litoměřicích určitě 
dostal šanci i bez jakéhokoliv nařízení od svazu. Jeho 
talent totiž zkrátka nelze přehlédnout. Bedlivě ho 
sledujte, může to dotáhnout daleko.  

 

1. DANIEL DOLEJŠ 
B, 4. 7. 1994, HAVLÍČKŮV BROD 

 
Pokud má někdo z prvoligových hráčů šanci dostat se 

na juniorské mistrovství světa, které je cílem a snem snad 
všech teenagerů na celé planetě, tak je jím právě Daniel 
Dolejš. Podle našeho magazínu ale nebude sám, kdo bude 
v zahraničí reprezentovat druhou nejvyšší soutěž.  

Jeho nominace sice pochopitelně ještě není jisté, ale 
bylo by opravdu podivné, kdyby ho pozvánka minula. Však už 
loni byl Daniel Dolejš vyhlášen naším magazínem nejlepším 
juniorem sezóny. I letos je úhlavním kandidátem na 
obhajobu. 

2. DOMINIK SIMON 
Ú, 8. 8. 1994, LITOMĚŘICE Havlíčkobrodský supertalent už ale ví, jaké to je i 

v seniorské reprezentaci. Loni byl totiž Aloisem 
Hadamczikem pozván na reprezentační kemp. Sice „jen“ kvůli 
tomu, že A-tým nutně potřeboval druhého brankáře do 
tréninků, ale i tak to svědčí o tom, že o schopnostech 
Daniela Dolejše se ví a ódy na něj nepěje jen tento magazín. 
Od Jakuba Kováře, kterému tehdy dělal sparing partnera, 
jistě pochytil řadu poznatků a nabyl nových zkušeností.  

 
Už v 18 letech byl jednou z ústředních opor svého týmu. 
Loni se Simonovi v Litoměřicích opravdu dařilo. Ve 25 
zápasech totiž nasbíral na svůj věk obdivuhodných 
devatenáct bodů. Nestává se moc často, aby takto mladý 
hráč táhl diváky do ochozů. V Simonově případě to tak 
ovšem je. Jakmile tento nadějný útočník pražské Sparty 
vypomůže Stadionu, diváci jsou z jeho přítomnosti 
nadšení a věnují mu zvýšenou pozornost. Moc dobře totiž 
vědí, že se právě dívají na budoucí hvězdu extraligy. 

Sečteno podtrženo, Daniel Dolejš patří k největším 
talentům, které v poslední době vzešly z prvoligových celků. 
Přejme mu dlouhou a úspěšnou kariéru. Našlápnuto má dobře. 



 

Peter Jánský je hráč, který v 1. lize nemá co 
dělat. Jeho kvality totiž druhou nejvyšší soutěž 
značně převyšují. Jenže hokejista se slovenským 
jménem zatím čeká na nabídky marně. Dočká se 
vůbec? 
-------------------------------------- 
autor: HSfan 
foto: Michaela Luňáčková (hclitomerice.cz), Jan 
Beneš (hc-sparta.cz) 
zdroj: hokej.cz, iDnes.cz, Miroslav Votava, Petr 
Bílek, Libor Kult 

UPETER JÁNSKÝ 



MOSTECKÉ ZAČÁTKY 
 Mládežnické počátky Petera Jánského nejsou 
v současné době moc obvyklé. V mateřském klubu totiž 
vydržel až do seniorské kategorie. A to i přes to, že ho 

 
odchoval provinční Most, odkud každým rokem 
odcházely desítky hráčů do nedalekého a materiálně 
lépe zajištěného Litvínova. Nakonec se však Jánskému 
tak trochu riskantní krok vyplatil a zařadil se tak po 
bok Jana Hranáče, Vladimíra Gýny, Kamila Piroše, 
Marka Židlického, Tomáše Divíška či Lukáše Bednaříka, 
dalších známých hokejistů, kteří své první hokejové 
krůčky udělali na ledě severočeského Baníku. 
 

PŮVOD JEHO SLOVENSKÉHO 
KŘESTNÍHO JMÉNA 

 V  hokejové kariéře Jánského vydatně 
podporoval jeho otec, velký hokejový nadšenec. Právě 
jeho tatínek dal svému synovi v Čechách hodně 
neobvyklé jméno Peter. Nebylo to kvůli slovenskému 
původu, nýbrž proto, že Jánského otec zbožňoval 
slavného útočníka Petera Šťastného. Kvůli křestnímu 
jménu však mosteckého rodáka mnoho neznalých fandů 
považovala za slovenského forvarda.  

Útrum těmto mylným řečem udělaly až 
reprezentační starty tohoto 191 centimetrů vysokého 
útočníka. „Táta Petera Šťastného obdivoval, hodně mi 
o něm vyprávěl. Doma o něm má plno věcí,“ uvedl pro 
hokej.cz. „Nikdy mi nevadilo, že jsem dostal takové  

„Táta Petera Šťastného obdivoval, 
hodně mi o něm vyprávěl.“ 

STATISTIKY 

 



 

 HRÁČSKÉ INFO 
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191cm, 101kg 
hůl levá 
útočník 

6Z, 1G, 4A, 
0 +/-, 4 TM 

jméno. A že mě měli ze začátku za Slováka? 
Nedělal jsem si z toho moc velkou hlavu. Věděl 
jsem, že se všichni jednou dozvědí pravdu," dodal 
v rozhovoru s Miroslavem Votavou. "Akorát když 

V nadcházejícím ročníku Peter Jánský 
vyletěl jako kometa. Zažil skvělý začátek 
sezóny, kdy sázel jednu branku za druhou. Už 
na konci října měl na svém kontě sedm tref.  

jsem byl malý kluk, smáli se mi děti na základce. 
Že tady nemám co dělat, že jsem Slovák," 
vyprávěl pro iDnes.cz. "I v novinách někdy psali, 
že jsem slovenský odchovanec. A když jsem dal 
gól, tak na slovenské televizi TA3 hlásili, že 
jejich krajan skóroval za Litvínov," uzavřel.  
  

PŘESUN DO LITVÍNOVA 
Už od šestnácti let hrál Peter Jánský za 

mosteckou juniorku, v osmnácti pak debutoval i 
v áčku, které tehdy hrálo třetí nejvyšší soutěž. 
V ročníku 2004/2005 změnil adresu. Jeho 
talentu si totiž všimli zástupci Litvínova. Hned 
v této zmíněné sezóně si připsal první 
extraligové starty. Mezitím nastupoval za 
mateřský Most. Už tehdy to nebyl vyjukaný 
mladík, ale hokejista, na jehož schopnostech 
Baník stavěl.  

Na výraznější extraligovou šanci si však  
musel počkat do nadcházejícího ročníku 

s datováním 2005/2006. V něm už se totiž 
trvale zabydlel v litvínovské sestavě a na své 
konto si připsal i první kanadské body 
v nejvyšší soutěži.  Poprvé v kariéře si tehdy 
vyzkoušel i tempo 1. ligy, v níž vypomáhal 
Chomutovu, jehož juniorce v minulosti 
několikrát vypomohl.  
 

POSTUP S MOSTEM 
 V sezóně 2006/2007 si v dresu Chezy 
vybojoval ještě lepší pozici, o čemž svědčí jeho 
jedenáct vstřelených branek. V závěru tohoto 
ročníku pak bojoval za mateřský Most, 
kterému skvělými výkony (v 10 zápasech 
nasbíral shodný počet bodů) pomohl 
k historickému úspěchu- postupu do druhé 
nejvyšší soutěže. Nebýt jeho výpomoci, kdo ví, 
jak by to s Baníkem dopadlo. Peter Jánský tak 
tehdy splatil vůči svému mateřskému klubu 
dluh.  „Když jsem byl malý kluk, 

smáli se mi děti na 
 

REPREZENTAČNÍ PREMIÉRA 

základce. Že tady nemám 
co dělat, že jsem Slovák." 



 

Trochu neobvykle mu však tehdy v kolonce 
asistencí svítila nula. "Jsem typ hráče, který má 
tah na branku. Hraju přímočaře a také hodně do 
těla," nastínil svůj herní styl, jenž přímo souvisí 
s jeho metrákovou hmotností "Jsem spíš na góly, 
nahrávač moc ne. Nějaká mozkovna lajny, to určitě 
nejsem. Když ale vidím spoluhráče v lepší pozici, 
snažím se nahrát. Nejsem nějaký chrt. Když je ale 
šance vystřelit, vystřelím," dodal v rozhovoru 
s Petrem Bílkem.   

Ve zbývajícím průběhu sezóny už sice nebyl 
tak produktivní, nicméně ani tak jeho výkony 
neunikly reprezentačním trenérům, kteří Jánského 
využili v šesti zápasech Euro Hockey Tour a 
v dalších čtyřech přípravných utkáních. 
"Nejprve jsem tomu nechtěl uvěřit,“ zavzpomínal 
na únor 2008, kdy v národním týmu debutoval. 
„Největší radost z toho měl určitě táta. Smál se a 
říkal mi, že to snad není možné. Musím říct, že byl 
opravdu hodně šťastný. Jsem jediný sportovec v 
rodině, takže to byl velký úspěch,“ dodal.  

V reprezentační sezóně 2007/2008 
nasbíral celkově pět kanadských bodů, jež vznikly 
součtem dvou branek a tří asistencí. Kariéra 
průbojného forvarda tak nabrala ty správné 
obrátky. Peter Jánský dokonce bojoval i o účast na 
Mistrovství světa v Kanadě, kolébce ledního 
hokeje. „Kemp jsem si užíval. Byla to nová 
zkušenost. Prohlédl jsem si zblízka hráče, které  

jsem dosud znal jen z televize,“ řekl čtenářům 
hokej.cz.  

I přes poctivé výkony nakonec hráč 
s tahem na branku za moře neletěl. Pozvánka 
ho minula. „Trochu mě to vzalo,“ přiznal. „Čekal 
jsem sice, že nepojedu, ale pořád jsem věřil, že 
bych mohl. Bylo to tak půl na půl,“ popsal pro 
hokej.cz. „Oči mi otevřelo až to, když jsem 
viděl naší soupisku plnou hvězd. Asi jsem byl 
trochu naivní,“ připustil v interview s Liborem 
Kultem.  
 

ZBYTEK LITVÍNOVSKÉHO 
ANGAŽMÁ 

 Peter Jánský působil v Cheze až do 
sezóny 2010/2011. Mezitím odehrál dalších 
dvanáct reprezentačních utkání. V tomto 
období si vytvořil i osobní extraligové rekordy. 
V ročníku 2009/2010 nasbíral třicet 
kanadských bodů, rok nato nasázel více než 
solidních dvacet branek. Definitivně se tak 
zařadil mezi elitní extraligové hráče.  
 Jenže Peter Jánský chtěl něco víc. 
Toužil po lukrativním zahraničním angažmá. A 
tak pro něj byla sezóna 2010/2011 dosud 
poslední v barvách Litvínova. "Hrálo se mi tam 
výborně, ale strávil jsem tam mnoho let, už 
jsem potřeboval změnu," prozradil důvod svého 
odchodu.  

„Největší radost z nominace do 
nároďáku měl určitě táta. Musím 
říct, že byl opravdu hodně šťastný.“ 

 Nicméně vytáhlý křídelník nabídky ze  

„Jsem typ hráče, který má tah 
na branku. Hraju přímočaře.“ 



 
zlákala ambiciózní Sparta, která zahájila přestavbu a výrazně 
obměnila kádr. S litvínovskými fanoušky se však rozloučil 
stylově. A to reprezentační trefou na tamějším Stadionu 
Ivana Hlinky. Sladká tečka... 

Skandinávie, Švýcarska či Ruska neobdržel (i když se nějaké 
rýsovaly, nicméně Peter Jánský nechtěl příliš dlouho čekat a 
tím pádem riskovat svou budoucnost), a nakonec se tak musel 
poohlédnout po působení v extralize. Do svých řad ho nakonec 

 

TRÁPENÍ VE SPARTĚ 
 Od Jánského se vzhledem k tomu, že se jednalo o 
útočníka národního týmu, očekávaly velké věci. Jenže 
mostecký rodák nedokázal navázat na výkony z Litvínova a ve 
Spartě, kde na hráče působí enormní tlak, se vyloženě trápil 
(jistou roli v tom hrálo zranění, kvůli němuž přišel o část letní 
přípravy i o velký hokejový svátek- zápas s New York 
Rangers).   
 Sparta chtěla nemastného neslaného Jánského oživit. 
Zvolila tak hostování v Pardubicích. „Ta zpráva mě překvapila. 
Nečekal jsem to, ani jsem si nepomyslel, že by se něco 
takového mohlo stát,“ uvedl. Ve městě dostih a perníku však 
skutečně nabyl ztraceného sebevědomí. Jenže poté, co se 
vrátil zpět do holešovického celku, jeho produktivita opět 
klesla.  
 Ani loni to nebyl ten starý dobrý Peter Jánský. V 50 
utkáních nastřádal pouze 16 bodů. Před startem letošního 
extraligového ročníku tak na Petera Jánského nezbylo 
v nabité sestavě místo.  
 

PŮSOBENÍ V LITOMĚŘICÍCH 
 Vzhledem k jeho vysoké tabulkové ceně se o Jánského 
v letním přestupovém období příliš velký boj nekonal. Nakonec 
zůstal bez angažmá. Sparta tak ex-reprezentačního forvarda 
poslala do partnerských Litoměřic. Těm má pomoci do play-off. 
Otázkou však je, jak dlouho ve Stadionu setrvá. Hledání 
nového angažmá mu však znovu zkomplikovalo zranění. Zdá se 
tak, že Jánský nějaký ten pátek v 1. lize ještě pobude.   

KDO JE PETER ŠŤASTNÝ?  
Jeden z nejslavnějších slovenských útočníků se narodil 

v září roku 1956. Bratislavský rodák spojil svou evropskou 
kariéru s mateřským Slovanem, s nímž v roce 1979 vyhrál 
československou ligu. O velký úspěch tohoto tradičního klubu 
se postaralo právě trio bratrů Šťastných. Peter, Marián a 
Anton. To jsou jména členů nejslavnější bratrské trojice všech 
dob (při vší úctě k rodině Staalových).  

Všichni tři se rozhodli na začátku 80. let k odchodu do 
zámořské NHL. Peter Šťastný se ihned zařadil mezi největší 
hvězdy slavné soutěže. Sbíral pravidelně přes 100 kanadských 
bodů. V 80. letech už byl produktivnější pouze edmontonský 
Wayne Gretzky. Výraznějšího týmové úspěchu se ale v NHL 
nedočkal, přestože si vyzkoušel i angažmá v St. Louis Blues a 
New Jersey Devils.  

Co nedokázal na klubové scéně, si vynahradil 
v reprezentaci. Dvakrát vyhrál MS a jednou Kanadský pohár 
(to už ale hájil barvy javorového listu). Jen pro zajímavost, 
Peter Šťastný je jediným hokejistou historie, který si zahrál 
ve třech různých národních týmech (Československo, Kanada a 
po roce 1993 i Slovensko). Jedním slovem: LEGENDA! 



 

KAM VEDLY KROKY 
KRÁLOVSKÝCH LVŮ? 



 

Už to vypadalo, že velký hradecký 
patriot ukončí kariéru. K tomuto 
bolestnému rozhodnutí však nakonec 
nedošlo, Filip Luňák se totiž uchýlil do 
druholigového Vrchlabí. Ve třetí 
nejvyšší soutěži není moc lepších 
brankářů než tento ex-třebíčský 
gólman, což je vidět i na jeho solidních 
statistikách. Krom toho Filip Luňák 
trénuje i hradeckou mládež. 

Vladislav Koutský je stále bez 
angažmá! To je rozhodně jedno 
z největších překvapení 
týkajících se ex-hradeckých 
hokejistů. Zkušený brankář by 
byl vítanou posilou pro řadu 
týmů, co ale vázne v hledání 
jeho nového působiště je 
záhadou. Zůstane v Česku, nebo 
zamíří za hranice? 

FILIP LUŇÁK VLADISLAV KOUTSKÝ 

Tento statný obránce byl opravdu velkým hradeckým patriotem. V týmu 
z východu Čech strávil 13 sezón, zažil dokonce i druholigové časy. Jenže 
v posledních letech se na něm projevoval jeho vysoký věk, bylo jasné, že 
do extraligy Lvy následovat nebude. Nejprve se ucházel o místo 
v Českých Budějovicích, a to v obou Motorech. Nakonec však neuspěl a 
rozhodl se ukončit svou dlouholetou kariéru. 

JIŘÍ HENDRICH 



 

DAVID ROUPEC 

Mladý, teprve 21letý zadák byl loni 
nejlepším obráncem Královských 
lvů. Hradecký klub nakonec opustil 
nezávisle na ukončení prvoligové 
éry klubu. Davida Roupce si totiž 
stáhl extraligový Třinec. V něm 
sice moc příležitostí nedostává, ale 
jeho čas určitě ještě přijde. Občas 
vypomáhá nováčkovi z Havířova. 

Bývalý kapitán hradeckého celku se ucházel o 
místo v extraligovém manšaftu, avšak neúspěšně. 
Však ani v loňském prvoligovém ročníku nepatřil 
ke kdovíjakým oporám Hradce Králové. Kvůli 
nejasné situaci ohledně dvou klubů v Českých 
Budějovicích se nakonec rozhodl pro zcela jiné 
angažmá. Zlákala ho nabídka z Havlíčkova Brodu, 
který přes léto totálně překopal defenzivní šiky.  

MARTIN VÁGNER 

Lukáš Chmelíř patří bez větších sporů 
k nadprůměrným prvoligovým zadákům. 
Jenže na extraligu jeho kvality zkrátka 
nestačily. Bývalý obránce Chomutova či 
Vrchlabí tak nakonec zakotvil v Českých 
Budějovicích. Vyzkoušel si dokonce 
působení v obou dvou Motorech. Nelehká 
letní situace pro něj nakonec dopadla 
šťastně. Po boku Aleše Kotalíka či Václava 
Skuhravého může bojovat o účast v baráži. LUKÁŠ CHMELÍŘ 



 

Michal Tvrdík je doslova 
mohykánem. Jako jediný 
Královský lev se totiž 
probojoval do extraligového 
Mountfieldu. Upřímně 
řečeno, jeho setrvání 
v extralize se očekávalo. 
Bývalý kanonýr Plzně totiž 
platil za elitního prvoligového 
forvarda. Návrat do nejvyšší 
soutěže ex-pardubický 
hokejista jistě uvítal. Ještě 
totiž rozhodně neřekl 
poslední slovo.  

MICHAL TVRDÍK 

Šikovný útočník opustil Královské 
lvy a vydal se do jiné smečky- 
mezi Ústecké Lvy. Jeho odchod 
proběhl nezávisle na přesunu 
extraligy z Českých Budějovic do 
Hradce Králové. Jeho přestup do 
mateřského klubu se totiž urodil 
už na jaře. Ve Slovanu převzal 
jednu z vůdčích rolí. Už není jen 

Příběh mladého beka je hodně zajímavý. Mistr 
bodyčeků Zdeněk Čáp je odchovancem 
hradeckého hokeje, ale v současnosti působí 
v Pardubicích. A to i přes to, že jeho mateřský 
klub po dvaceti letech zamířil mezi elitu. 
Následovník Oldřicha Machače tak zažil hodně 

vyjukaným mladíkem.  rozporuplné východočeské derby.  

ZDENĚK ČÁP VÍT BUDÍNSKÝ 



 

VÁCLAV ČÍŽEK 

Václav Čížek opustil královskou 
smečku nehledě na přesunu licence. 
Spolehlivý zadák totiž zamířil zpět 
do Mladé Boleslavi, kde v minulosti 
působil. Jenže do kádru Bruslařského 
klubu se neprobojoval, a tak šel zase 
o dům dál. Nakonec zakotvil trochu 
překvapivě na farmě Litvínova- tedy 
v týmu severočeského Mostu. Tam 
pochopitelně plní roli defenzivního 
tahouna. 

Bývalá opora Berouna dostala šanci 
zabojovat o místo v extraligovém 
Mountfieldu. Jenže nakonec tomu 
bylo úplně jinak. David Švagrovský 
se totiž zranil a veškeré naděje 
uhasly. Udatný bijec nakonec 
zakotvil v sílících Litoměřicích. 
Stadion tak získal opravdu velkou 
posilu, která bude chtít 
Severočechy dotáhnout do 
vytouženého play-off.   

DAVID ŠVAGROVSKÝ 

Elitní prvoligový útočník patřil 
v Hradci Králové mezi opory, avšak 
místo v nejvyšší soutěži mu to 
nevyneslo. Bývalý hokejista brněnské 
Komety si tak hledal nové angažmá. 
Nakonec si překvapivě vybral 
Šumperk, průměrný tým 1. ligy. 
V dračí sluji tento zkušený hokejista 
pochopitelně patří mezi největší 

Petr Haluza na letní dění hodně 
doplatil. Zkušený útočník patřil 
k absolutní prvoligové elitě, toužil po 
extralize. Kvůli přesunu licence se  však 
dostal do problémů. Místo lukrativních 
angažmá nakonec musel přijmout 
nabídku z polské nejvyšší soutěže 
(Sanok). Není to sice žádná pralesní 
liga, ale Petr Haluza by si rozhodně hrozby. Jeho příchodem Šumperk 

opravdu hodně posílil. zasloužil lepší angažmá.  

PATRIK MOSKAL PETR HALUZA 



 

Loňská sezóna se tvořivému 
útočníkovi vůbec nepovedla. Měl 
být lídrem Havlíčkova Brodu, 
kvůli zranění však vyhořel. 
Nepomohlo mu ani hostování 
v Hradci Králové. Narozdíl od 
ostatních Miroslav Třetina na 
letní změně adresy dá se říci 
vydělal. V Českých Budějovicích, 
kde se uvedl gólem ala Granlund, 
totiž dostal druhou šanci. Je 
v týmu, který pomýšlí na nejvyšší 
příčku, navíc má v Motoru 
poměrně důležitou roli.  

MIROSLAV TŘETINA 

V Hradci Králové se tomuto hokejovému 
buldokovi nadmíru dařilo. Dokonce se občas 
objevil i v extralize. Jenže do kádru Motoru 
se  překvapivě neprobojoval a hledal si tak 
nové angažmá. Zkušeného bojovníka nakonec 
ve svém brlohu uvítali Medvědi z Berouna. 
Pro Středočechy je takto kvalitní hokejista 

33letý útočník je jedním ze čtyřech 
bývalých hradeckých hráčů, který po 
sezóně našel zaměstnání v Havlíčkově 
Brodě. Bývalý hokejista Jihlavy či Znojma, 
jehož osobním rekordem v 1. lize je 20 
vstřelených branek, patří k nadprůměrným 
ligovým hokejistům. Zvládá jak ofenzivní, 

doslova tak i defenzivní úkolpožehnáním.  y.  

ZDENĚK KUBICA VLADIMÍR ŘÍHA 



 

V posledních dvou 
prvoligových sezónách 
nastřádal tento 24letý 
útočník celkem 32 
bodů, což rozhodně není 
špatné číslo. I proto ho 
ve svém týmu velmi rádi 
uvítali zástupci 
Havlíčkova Brodu. 
V Rebelu se tomuto 
drobnému šikulovi daří 
nad očekávání dobře. JAN BERGER 

Zkušený útočník, jenž v minulosti oblékal 
dres Ufy či Pardubic, v létě trénoval 
s Horáckou Slávií, ale nad příchodem do 
mateřského klubu neuvažoval. Nyní je ale 
polovina října a Michal Mikeska si stále 
hledá nové angažmá. Vrátí se tedy do 
Třebíče, nebo se vydá po stopách Romana 

Velký hokejový cestovatel a skvělý 
inlinista ukončil stejně jako Jiří 
Hendrich kariéru. Tentokráte už 
zřejmě definitivně. Rodina je pro 
šikovného centra zkrátka na prvním 
místě. Erata do zahraničí?  

LUDĚK BROŽ MICHAL MIKESKA 



 

Karel Hromas, kmenový hráč Chomutova, 
momentálně působí na farmě v Kadani. Pro 
Sportovní klub je to velmi cenná posila. Však 
má tento bojovný útočník výborné renomé, 
které si vybudoval během dlouholetého 
působení v pražské Spartě, s níž dokonce 
slavil i extraligový titul. Popišme si nyní 
kariéru tohoto hokejového buldoka. 
----------------------------------- 
autor: HSfan 
foto: Jan Pidrman (piratichomutov.cz) 
zdroj: hs-sparta.cz, hokej.cz, Václav Jáchim, 
Libor Kult, piratichomutov.cz 

UKAREL HROMAS 



 BEROUNSKÉ ZAČÁTKY 
 Karel Hromas, 27letý útočník Kadaně, začal 
s nejrychlejší kolektivní hrou na berounském 
zimáčku. „Asi ve čtyřech letech jsme náhodou na 

 
městě potkali mého budoucího trenéra, který dělal 
nábor. Oslovil nás a já začal. Krom toho jsem do 
dvanácti let dělal i atletiku,“ uvedl ke svým 
hokejovým začátkům. „Naše rodina byla sportovně 
založená, ale s hokejem jsem u nás začal až já. Táta 
kdysi hrával fotbal v Berouně, dokonce měl jít i do 
Slavie. Naštěstí nešel. Jakmile jsem totiž začal hrát 
hokej, tak s fotbalem skončil. Musel mi zavazovat 
tkaničky a všechno kolem toho,“ uvedl v rozhovoru 
pro hs-sparta.cz hokejista, jenž má v hokejovém 
prostředí přezdívku Houba. „Všichni to spojují s 
jídlem a alkoholem, ale vůbec to tak není. Jde o to, 
že mám dva druhy vlasů. Když jsem byl malý, tak 
jsem byl blonďatý a na straně jsem měl vlasy černé. 
A ty právě rostly do tvaru hříbku. Přezdívka vznikla 
někdy v 5. třídě na Spartě. Spoluhráči mě častovali 
mnoha názvy, jako třeba Skvrnka, Pigment, Piggy, až 
spoluhráč přišel s Houbou. V Americe mě kvůli tomu 
chvíli říkali Mushroom,“ poodhalil s úsměvem 
tajemství jeho přízviska.  „Spoluhráči mě častovali mnoha názvy, 

jako třeba Skvrnka, Pigment, Piggy,“ 
 Berounský hokej zažíval na přelomu tisíciletí 
boom, což se odrazilo i na mládežnických kategoriích. 
Medvědi vychovali takové hráče jako Jiřího Fischera  
 STATISTIKY 

 



 či Martina Růžičku. Právě druhý jmenovaný byl 
Hromasovým spoluhráčem v mládežnických 
výběrech.  
 Oba dva pak společně svůj mateřský klub 

 
opustili. Talentovaní útočníci totiž coby mladší 
žáci přesedlali do Sparty, kde mohl jejich um 
nadále růst.  
  

TALENT K POHLEDÁNÍ 
V holešovickém celku působil Karel 

Hromas až do roku 2004. Mezitím odehrál za 
muže hned patnáct extraligových utkání a 
reprezentoval mládežnické výběry na několika 
reprezentačních akcích. 
 V ročníku 2003/2004 si dokonce střihl 
hned dva vrcholové šampionáty. Byl totiž 
nominován jak na MS hráčů do 18 let, tak i na 
turnaj dvacítek. Hrát na těchto dvou 
mistrovstvích světa v jednom roce se přitom 
podaří jen málokomu.  

V Minsku, kde se konal turnaj osmnáctek, 
obsadila Česká republika výborné třetí místo. 
Není divu, Hromasova generace byla totiž 
rozhodně jedna z nejsilnějších za poslední roky. 
V jedné kabině v běloruské metropoli se totiž 
sešly hvězdy typu Davida Krejčího, Michaela 
Frolíka, Ladislava Šmída, Romana Poláka, Marka 
Schwarze, Vladimíra Sobotky, Radka Smoleňáka 
či Michala Birnera. Ve Finsku, kde se konalo MS 
U-20, skončil výběr trenéra Hadamczika na 
čtvrtém místě. V semifinále totiž Češi 
s Ondřejem Němcem, Ladislavem Šmídem, Jiřím 
Hudlerem, Rostislavem Oleszem, Tomášem 
Fleischmannem či Jakubem Klepišem v sestavě 
nestačili na Kanadu, kterou táhl hvězdný Sidney  

„Odchod do Ameriky probíhal v době, 
kdy to byl tak trochu trend.“ 

 
HRÁČSKÉ INFO  

27. 1. 1986 
186cm, 100kg 

hůl levá 
útočník 

6Z, 2G, 2A, 
+1 +/-, 2 TM  

Crosby, kontroverzní útočník Pittsburghu. 

 
SEVEROAMERICKÉ ANGAŽMÁ 

 Karel Hromas šel ve šlépějích Martina 
Růžičky i v následujících letech. Stejně jako on 
se totiž vydal na zámořskou štaci. A oba dva si 
vybrali stejný klub! Everett Silvertips z WHL. 
Jenže zatímco o rok starší Růžička se vydal do 
Kanady už před sezónou 2003/2004, Karel 
Hromas počkal na odchod ještě jeden rok. A 
mezitím už současný kanonýr Třince z Everettu 
odešel. „Moje zámořské angažmá přišlo v době, 
kdy naši junioři začali hodně chodit do Ameriky, 
a stal se z toho takový trend. Ostatní si to moc 
vychvalovali, že jde hlavně o jiný hokejový styl.  



 Všichni odsud měli navíc blíže ke svému dětskému snu, kterým ve většině 
případů bylo zahrát si NHL,“ uvedl Hromas. „Já jsem tenkrát přemýšlel, zda 
zůstat ve Spartě nebo odejít za moře. Doma byla malá šance, že se prosadím 
do kádru, tak jsem zvolil variantu odchodu,“ dodal.  

 
Očekávalo se, že by Karel Hromas mohl prorazit i do NHL. Za sebou 

měl totiž zkušenosti z extraligy a úspěchy s mládežnickými reprezentacemi. 
Navíc buldočí styl, který berounský odchovanec vyznává, je v NHL vždy 
vítán. V jednu chvíli se dokonce zdálo, že k podpisu smlouvy s Chicagem, 
které 186 centimetrů vysokého forvarda draftovalo ze 123. pozice (až po 
něm byli vybráni například Roman Polák, Pekka Rinne, Michail Grabovski, Kris 
Versteeg či Ryan Callahan), opravdu dojde. „Vedli jsme rozhovory, vypadalo 
to nadějně. Jenže klub podepsal spoustu hráčů. A i když byla domluva na 
spadnutí, nakonec se neuskutečnila," prozradil pro hokej.cz.  

Ve WHL strávil Karel Hromas, jehož tehdejším spoluhráčem 
v Everettu byl například Peter Mueller, dvě sezóny. Neoslňoval sice svou 
produktivitou, ale na ledě byl hodně platný. Jeho výkony mu pak vynesly i 
pozvánku na MSJ 2006. Tam však silný český výběr ztroskotal už ve 
čtvrtfinále.  

Před startem sezóny 2006/2007 své působení za velkou louží 
ukončil a po dvou letech se vrátil do Sparty. „Nikdy těch dvou let nebudu 
litovat, získal jsem mnoho zkušeností. Dobře jsem se naučil anglicky, za tři 
měsíce jsem plynule mluvil. Ze začátku to byl trochu boj. V týmu jsem měl 
ale slovenského spoluhráče a druhý rok Ondru Fialu, takže to šlo,“ sdělil pro 
hs-sparta.cz. „Zámořské angažmá mě určitě ovlivnilo i v bojovném smyslu 
hry. Nerad od té doby uhýbám soubojům, když mohu, tak hráče bez výčitek  
 

 

UKDO BYL HROMASOVÝM 
SPOLUHRÁČEM NA MS U-18? 

ROMAN POLÁK 

 
 

VLADIMÍR SOBOTKA 

 
 

LADISLAV ŠMÍD 

 
 

DAVID KREJČÍ 

 
 

MICHAEL FROLÍK 

„Nikdy těch dvou let v zámoří nebudu litovat.“  



 dohraju. Tehdejší trenér fyzickou hru 
vyžadoval, vedl si důkladné statistiky, hodně 
mu právě záleželo i na počtu hitů. I kluci v 
kabině mi říkali, že nemusím ani dávat góly, 

UDOTAZNÍK KARLA HROMASE 
zdroj: hokej.cz (Václav Jáchim) 

Oblíbení herci, herečky? "Jé, těch je. Víte, jsem veliký fanda do filmů. 
Pomalu každý den jezdím do videopůjčovny, abych se mohl podívat na další 
pěkný snímek. Mám spoustu oblíbenců. Například Toma Hankse, Jennifer 
Anistonovou. Z našich herců to jsou Vladimír Menšík, Jiří Sovák a 
spousta dalších."  

 
hlavně udělat minimálně pět ostrých nárazů 
do soupeře. Tenkrát mi to však přišlo trošku 
na palici,“ pokračoval. „Také kladli velký 
důraz na správném blokování střely, učili nás 
skákat do ran. V USA když člověk do střely 
neskočil, tak prostě příští zápas nehrál,“ 
dodal.  Jakou posloucháte muziku? "Nějakou do pohody, snesu cokoli. Mohu mít 

Metallicu, rock, popík, country. I dechovku. Ale mému naturelu je asi 
nejbližší rocková hudba." 

 

TITUL SE SPARTOU 
 Ihned po návratu do zámoří se Karel 
Hromas usadil v seniorském týmu 
ambiciózních Pražanů. Sice hrával ve čtvrté 
lajně a jen jednou se radoval ze vstřelené 
branky, nicméně svůj díl práce si pokaždé 
odvedl. „Bylo pro mě těžší se zpět 
aklimatizovat na menší hřiště, není lehké si 
zvyknout. Na širším hřišti se mi ale obecně 
hraje lépe, takže tím to zas bylo ulehčené,“ 
uvedl sympatický útočník.  

Co vás dokáže naštvat? "Jsem flegmatik, opravdu. To už musí být, aby mě 
na ledě něco vytočilo. Většinou jsem v pohodě, ale jakmile se to nahromadí, 
dokážu pěkně vybouchnout. V soukromí nemám rád pomluvy. Setkal jsem se 
s nimi, je to nepříjemné. Tohle však existuje všude na světě, nejen u nás." 

Co vám chutná? "Hlavně kuře s rohlíkem. Asi to všechny překvapí, ale já 
miluju rohlíky. Jsem jich schopen sníst třeba patnáct za den. Nemusím mít 
brambory ani rýži. Dám si třeba salám a deset rohlíků. Tak takhle já jím. 
Není to nejzdravější, jenže mně to prostě chutná. K pití mívám nejčastěji 
vodu se šťávou, džus, jakoukoli limonádu." Sparťané nakonec dotáhli sezónu  

 

„V USA když člověk do střely neskočil, tak prostě příští zápas nehrál.“ 



 2006/2007 až do úplného konce. Finále play-off ELH navíc mělo 
zlatou tečku. Karel Hromas tak hned po návratu ze Severní 
Ameriky slavil titul! „Rád na ty časy vzpomínám. Samotný titul byl 
pro mě největším hokejovým úspěchem. Někomu se ho nepovede 

 
získat za celou kariéru a mně se to povedlo už takhle mladému. 
Bylo to neuvěřitelné.“  

V holešovickém celku vydržel do ročníku 2010/2011. V 
posledních dvou sezónách pak ukázal, že může pomoci týmu i 
v ofenzivě. Dvakrát v řadě totiž pokořil hranici deseti bodů. 
„Nikdy jsem ale nebyl bodový hráč. Jsem takový buldočí typ. 
Snažím se vybojovat co nejvíce puků a hrát pro tým. Agresivní 
hokej do těla - to je můj styl hry,“ charakterizoval své dovednosti.  
 I když se Karel Hromas v extralize zabydlel a jeho role 
v týmu stoupala, po sparťanském fiasku v sezóně 2010/2011 
(Pražané hráli jen play-out) byl jako spoustu jeho spoluhráčů 
odejit. „Bylo jasné, že přijdou nějaké změny. Neúspěch odneslo 
pár hráčů a já jsem byl mezi nimi,“ uvedl pro sport.cz. „Sparta se 
pochopitelně neopouštěla lehce. Zažil jsem tam hezké roky, poznal 
řadu skvělých spoluhráčů, jako byli Jirka Vykoukal nebo David 
Výborný. Ale to už je minulost, takový je zkrátka hokejový život,“ 
dodal bojovný forvard. 
 

HROMAS PIRÁTEM 
 Karel Hromas si nakonec vybral jako svého nového 
zaměstnavatele Chomutov, mocně toužícím po postupu do ELH. 
 Stejně jako kdysi na Spartě, i začátek severočeského 
angažmá nemohl být vydařenější. Hned v ročníku 2011/2012 totiž 
Piráti slavili vytoužený úspěch. Karel Hromas k němu pomohl 
třinácti body v základní části a šesti body v play-off. Hodně si 
toho jako obvykle oddřel i v defenzivě a zařadil se mezi klíčové 
součástky postupového manšaftu.  

Berounský odchovanec v ambiciózním Chomutově setrval i 
pro následující ročník. Důrazný útočník si loni vedl rovněž velmi 
dobře, a značnou měrou tak přispěl k záchraně.  
 Karel Hromas však nezahálel ani v soukromém životě. 
Dodělal si totiž i maturitu. „Dřív jsem to vnímal jinak. Byl jsem 
mladý a blbý, když jsem si říkal, že to nějak dopadne a budu hrát 
hokej dlouho. Pak člověk trochu zestárne a ten pohled se změní,“ 
prozradil v interview s Liborem Kultem. „S přinucením se k učení 
jsem problémy neměl. Naštěstí jsem si uvědomoval, o co jde, takže 
jsem si vždycky jen na chvilku odpočinul a zase se učil,“ sdělil pro 
čtenáře piratichomutov.cz. „I když jsem se šest let takhle neučil, 
dokázal jsem se každý den soustředit a fakt pořádně se učit. 
Jsem rád, že se to projevilo a maturitu jsem zvládl,“ dodal. 
 

LETOŠNÍ SEZÓNA 
 Zatímco loni byl Karel Hromas stálicí v chomutovské 
sestavě, úvod letošního ročníku zatím tráví na farmě v Kadani. 
Před startem sezóny přitom věděl, že je pravděpodobné, že se do 
1. ligy uchýlí. Se svou rolí v chomutovské organizaci se však smířil a 
v týmu setrval. „Pro nás starší  kluky je složitější najít angažmá. 
Volal jsem si se spoustou známých, jestli už mají smlouvu a je 
těžké něco sehnat, takže i proto jsem neváhal a přijal nabídku 
Chomutova, i když možná více času strávím na farmě. Nechtěl 
jsem na nic čekat,“ uvedl pro piratichomutov.cz. „Zahraničí mě až 
tolik nelákalo. Takhle mám jistotu smlouvy a jde jen o to, kde budu 
hrát,“ uzavřel svůj profil v magazínu o 1. lize defenzivně laděný 
útočník, jenž zatím za partnerskou Kadaň nastoupil do šesti 
zápasů a nastřádal 4 body (2+2). „Sparta se neopouštěla lehce.“ 
  



 

UPETR OPRŠAL

Petr Opršal je náhradním brankářem 
Havlíčkova Brodu, jenž většinu času tráví 
sledováním zápasů z tribuny. Avšak v 1. lize 
je jeho jméno poměrně známé, a to zejména 
kvůli splněné sázce, o které se rozepíšeme 
na následujících stranách. 
----------------------------------- 
autor: HSfan 
foto: Tomáš Marek, Veronika Marková 
(hokejzr.cz) 
zdroj: Petr Veselka, havlickobrodsky.denik.cz, 
hokejzr.cz, hcrebel.cz  

 



 

STATISTIKY 
Sezóna   Klub                                     Z  Min.  OG Zás.  Prům.   %  SO 
2007-08  HC Rebel Havlíčkův Brod (1.liga)         1    49   4   20  4,90  83.3  0 
2008-09  HC Rebel Havlíčkův Brod (1.liga)         4    56   3   27  3,21  90.0  0 
         HC Rebel Havlíčkův Brod (1.liga,p-o)     1     6   0    4  0,00   100  0 
2010-11  HC Chotěboř (2.liga)                    19   956  84    -  5,27  00.0  0 
2011-12  HC Rebel Havlíčkův Brod (1.liga,p-o)     2    24   5    4 12,50  44.4  0 
         HC Lvi Chotěboř (2.liga)                21  1048  86    -  4,92  00.0  0 
         SKLH Žďár nad Sázavou (2.liga)           2   120   2    -  2,00  00.0  0 
         SKLH Žďár nad Sázavou (2.liga,p-o)       1    59   3    -  3,05  00.0  0 
2012-13  SKLH Žďár nad Sázavou (2.liga)          21  1120  72  523  3,86  87.9  0 
U         SKLH Žďár nad Sázavou (2.liga,p-o)       1    59   5   25  5,08  83.3  0 
 
Celkem   HC Rebel                                 8   135  12   55  5,33  82.1  0 
Celkem   Nejvyšší soutěž ČR                       0     0   0    0  0,00  00.0  0

BAVIČ KABINY 
 Petr Opršal není bůhvíjaký talent, jeho 
kvality zatím na 1. ligu, zdá se, nestačí. Avšak 
Havlíčkův Brod si služeb svého odchovance 
nadmíru cení. I proto možná zůstal 25letý 
brankář v týmu i pro letošní sezónu, přestože za 
předchozí tři ročníky dostal šanci jen ve dvou 
duelech, a to ještě jako střídající gólman. 
 Proč je tedy v Rebelu náhradní gólman 
stále tak ceněný? Odpověď je jednoduchá. 
Brankář chytající v helmě ala Dominik Hašek se 
totiž stará o dobrou zábavu za zdmi Kotliny. 
Havlíčkobrodská kabina je pro Opršala doslova 
pódiem v jeho one-man show. Postavou malý 
brankář (178cm) je skutečně rozeným bavičem, o 
čemž svědčí například tento videodotazník: 
https://www.youtube.com/watch?v=CSsFFMOWi
2c. Oproti tomu co probíhá mimo kameru je to 
však stále jen slabý odvar. Hokejisté Rebelu to 
mohou jen potvrdit. 

Věřte, že hokejisté Havlíčkova Brodu 
v předcházejících dvou ročnících skutečně 
potřebovali v šatně přijít na jiné myšlenky. 
Výsledkových zklamání, po kterých byla v kabině 
jistě nezáviděníhodná atmosféra, totiž bylo za 
poslední dva roky opravdu příliš. Nicméně i díky 
Opršalovi Rebel pokaždé proklouznul mezi osm 
nejlepších, přestože toho moc, respektive skoro 
nic, neodchytal. V kádru mateřského celku tedy 
místo rozhodně má.  

 
DRUHOLIGOVÉ STARTY 

 Petr Opršal však rozhodně během své 
kariéry jen nelenivěl, jezdil totiž vypomáhat 
hokejistům druholigového Žďáru nad Sázavou, 
respektive Chotěboře.   
 Zajímavostí je, že ještě před svým 
příchodem do Žďáru nad Sázavou byl u fanoušků 
hodně neoblíbený. Ještě coby hráč Chotěboře se 
totiž na žďárském ledě prezentoval 
provokativními gesty.  

„Hokej se hraje pro lidi a když si zaplatí, 
tak by měli odcházet pobavení, že je na 
tom ledě taky nějaká šou,“ Reakce na jeho příchod mezi Plameny 

tedy ze začátku rozhodně nebyly pozitivní. 

https://www.youtube.com/watch?v=CSsFFMOWi2c
https://www.youtube.com/watch?v=CSsFFMOWi2c


 

„Upřímně řečeno jsem se jim nedivil,“ přiznal 
v rozhovoru pro hokejzr.cz. „Jsem hecíř. Hokej se 
hraje pro lidi a když si zaplatí, tak by měli odcházet 
spokojení nejen s výsledkem, ale třeba i pobavení, že 

nemocnice) vyhrál, a to ještě s téměř 
čtyřhodinovou rezervou. Přitom před 
zahájením chůze/běhu mu věřilo jen trio 
hráčů (Soldán, Musil, Suchan). „Nikdy mě 
ani nena

je na tom ledě taky nějaká šou,“ pokračoval. 
„Samozřejmě jsem však věděl, že u fanoušků Žďáru 
mám vroubek. Ale já prostě pro dres, který mám na 
sobě, krvácím. Teď mám na sobě žďárský dres a 
budu krvácet a budu bojovat za Žďár, co budu 
moct,“ dodal.  
 Nakonec však fanoušci klubu, kde s hokejem 
začínali například Tomáš Rolinek a Petrové Koukal 
s Vampolou, vzali Opršala za svého. „Lidi byli 
fantastičtí, měl jsem z toho opravdu strach a obavy. 
Jsem moc rád, že mě přijali takhle pozitivně,“ 
poděkoval tehdy. 
 

SPLNĚNÁ SÁZKA- 116 
KILOMETRŮ ZA 20 HODIN 

 Upřímně řečeno, Petr Opršal se na hokejové 
scéně neproslavil svými výkony, ale sázkou 
z letošního léta. O co šlo? V rámci letní přípravy ušel 
náhradní gólman Havlíčkova Brodu štreku dlouhou 
116 kilometrů. Cesta mu trvala 20 hodin a patnáct 
minut. O něco podobného se pokoušel už loni.  

„Pro dres, který mám na sobě, krvácím.“ 

HRÁČSKÉ INFO

„Zakázalo to však vedení klubu, protože 
jsem chtěl jít z Havlíčkova Brodu do Prahy 
na Václavák a to by prý bylo moc 
nebezpečné,“ uvedl v rozhovoru pro 
hcrebel.cz.  

Trasu z Havlíčkova Brodu do Tisu, 
kde měl Rebel smluvený přátelský zápas 
s místními fotbalisty, mu však už vedení 
tradičního klubu schválilo. „Sázka vznikla v 
kabině, po tréninku. Začali jsme se tam 
hádat, ani už nevím, na co jsem tam 
odpověděl: ,Ty vole, za den, to bych došel 
do Prahy.´ Martin Ondráček s Romanem 
Vondráčkem se toho chytli a sázka byla na 
světě,“ uvedl v off-line rozhovoru na 
oficiální klubové stránce.  

Na konci června se tedy Petr 
Opršal vydal na cestu, kterou měl stihnout 
do 24 hodin. Sázku, v níž šlo o částku 
padesáti tisíc korun (část těchto peněz šlo 
na charitu- například do havlíčkobrodské 

padlo, že to vzdám nebo že to  

  
5. 12. 1988 
178cm, 82kg 

brankář 
2 Z, 1.25 G/Z, 

94,74% 

„Nikdy mě nenapadlo, že to vzdám.“ 



 

nedokážu. Věděl jsem, že se tam klidně doplazím, 
ale prostě to zvládnu.“ 

Petr Opršal zvolil výbornou taktiku: 
prvních dvacet kilometrů běžel, zbytek došel 
rychlejší chůzí. „Průběh závodu jsem čekal 
mnohem těžší. Bylo to dost o vůli. Cyklostezku 
ale už nechci do konce roku vidět,“ sdělil 
sympatický brankář. „Jediná velká krize přišla po 
84 km, když jsem si lehl do kufru auta a na pár 
minut zavřel oči. Pak to rozejít nebylo vůbec 
příjemné,“ pokračoval.  

Jiří Mička, trenér Rebelu, smekl nad 
skvělým výkonem svého svěřence klobouk. „Bylo 
to o vůli. Dostal se z těžké nemoci, takže ta vůle 
u něho je," sdělil v rozhovoru s Petrem Veselkou. 
Podobně hovořil i obránce Jan Soldán. 
„Stoprocentně jsem věřil, že to dokáže. Vím, jak 
velkou má vůli,“ uvedl pro 
havlickobrodsky.denik.cz.  

Nejhorší okamžiky z celé sázky přišly 
záhy po jejím ukončení. „Průběh závodu jsem 
sice čekal horší, ale to, co přišlo po tom závodě, 
to jsem vážně nečekal, že z toho budu tak 
rozbitý. Pěkně mě to rozsekalo,“ prozradil 25letý 
brankář. „V cíli mi bylo úžasně, horší to bylo, až 
když jsem přijel domů a lehl jsem do postele. 
Horečka, zimnice a trošku jsem blouznil. Prý 
jsem chodil i vleže. První týden po závodě byl  

hodně špatný. Nemohl jsem skoro stát, natož 
chodit,“ dodal. 
 I přes tuto neblahou zkušenost nezavrhuje, 
že by se mohla tato akce stát tradicí. „Dost lidi mi 
říkalo, že by se příští rok mohlo udělat něco 
podobného, akorát do toho zapojit víc lidí a média. 
Udělat to trošku ve větším. Vybrat co nejvíc peněz 
a dát to na nějakou dobrou věc. Mně osobně se 
tenhle nápad taky celkem libí, tak uvidíme. 
Necháme se překvapit, co bude,“ sdělil 
havlíčkobrodský vytrvalec.  
 

LETOŠNÍ SEZÓNA 
 Po letních změnách v Havlíčkově Brodě se 
z Opršala stala brankářská dvojka. Zkušený 
Jaroslav Suchan totiž ukončil kariéru a žádná 
náhrada za něj nepřišla (tedy pokud se z extraligy 
čas od času v havlíčkobrodské svatyni neobjeví 
Ondřej Kacetl).  

Petra Opršala, vyhlášeného baviče, tak 
možná čeká životní zkouška. Daniel Dolejš by totiž 
měl odletět na juniorské mistrovství světa, a 
Rebelu by tak tím pádem více jak dva týdny chyběl. 
Pokud by Havlíčkův Brod nemohl využít Kacetla, 
pravděpodobně by se zhostil Dolejšovy role Petr 
Opršal, jenž by tak poprvé kariéře dostal 
výraznější šanci. 

„Věděl jsem, že se tam klidně 
doplazím, ale prostě to zvládnu.“ 

Otázkou však je, jak by si s touto 
příležitostí poradil. Je to skutečně gólman 
prvoligových kvalit? Toť otázka. 



 

Lubomír Vosátko je základním stavebním kamenem 
havířovské defenzivy. Není divu, zkušeností má 
totiž vzhledem k jeho bohaté kariéře na 
rozdávání.  
---------------------------------------- 
autor: HSfan 
foto: Dalibor Durčák, Karel Vaculík 
zdroj: hokej.cz, sumpersky.denik.cz,  

ULUBORÍR VOSÁTKO 



HOKEJOVÉ ZAČÁTKY 
 Výrazná předsezónní posila do zadních řad 
nováčka soutěže se hokejovému řemeslu přiučila 
v Kobře Praha. V tomto klubu začínali například Radek 

 
Míka a Dominik Furch, kteří stejně jako Lubomír 
Vosátko okusili atmosféru extraligových stadionů.  
 V juniorském věku se nevysoký obránce 
přestěhoval o kus dál, jelikož zamířil do nedaleké 
Sparty. Toto angažmá mu však přerušila vojenská 
služba, kterou si zadák s tvrdou střelou odkroutil 
v Jindřichově Hradci, jenž tehdy hrál první ligu a 
Vosátko tam tak sbíral cenné zkušenosti se seniorským 
hokejem. Dalším zaměstnavatelem obránce, který je 
ceněný i kvůli držení hole (praváků s tak dobrou ranou 
není nikdy dost), se pak stala na jeden rok Olomouc. 
V ranných hokejových letech tedy Vosátko na jednom 
místě neposeděl a vyzkoušel spoustu různých působišť, 
což určitě také není na škodu. 
 

HVĚZDA OPAVY 
 Nicméně téměř každý hokejista vám potvrdí, 
že pro hokejový růst je přece jen lepší usadit se na 
jednom místě alespoň více jak dvě sezóny. A Lubomír 
Vosátko by tuto cestu určitě také doporučil. 
 

STATISTIKY 

 

 HRÁČSKÉ INFO 
26. 1. 1977 
180cm, 88kg 

hůl pravá 
obránce 

11Z, 1G, 4A, -6 +/-, 20 TM  



 

  V současnosti 36letý obránce Havířova se 
totiž od roku 1999 do sezóny 2003/2004 proháněl 
v dresu prvoligové Opavy. Každým rokem získával 
větší a větší roli v týmu, postupně se vypracoval 

ukázal až v následujících třech sezónách. V nich se 
pokaždé přehoupl přes hranici deseti bodů (ve všech 
třech případech skončil v této statistice čtvrtý 
mezi zlínskými beky). Jenže zatímco osobně 

v klíčového beka a zařadil se mezi nejlepší obránce 
druhé nejvyšší soutěže.  
 Jeho rostoucí sebevědomí a zlepšující se 
herní dovednosti se dají dobře doložit na jeho 
vzrůstajících bodových příspěvcích do klubové 
produktivity. V prvním ročníku na východě naší  
malebné republiky zaznamenal deset bodů, poté se 
zlepšil na čtrnáct, následně na patnáct a v sezóně 
2002/2003 dokázal v 37 kláních nasbírat více než 
slušných sedmnáct bodů (umístil se tak v první 
desítce kanadského bodování mezi beky).  
 

EXTRALIGOVÝ TITUL SE 
ZLÍNEM 

 Jenže během Vosátkova angažmá začaly 
finanční problémy opavského hokeje, který přitom 
na konci minulého tisíciletí zažíval zlaté časy 
v podobě působení v extralize. Produktivní tehdy 
26letý bek sice sezónu 2003/2004 zahájil v 1. lize, 
ale od poloviny ročníku vypomáhal i Zlínu. Od ledna 
pak definitivně zamířil na Valašsko, čímž tak napsal 
definitivní tečku za pětiletým angažmá ve Slezanu. 
S opavským dresem se tak rozloučil po 205 
utkáních (19+53). „Hodně jsem se tam naučil, 
hlavně jak být odolný proti různým vlivům. Své 
účinkování v Opavě hodnotím kladně, protože jsem  

se odtud vyšvihl do extraligy,“ shrnul. 
 Hned v premiérové sezóně mezi Berany se 
dočkal životního úspěchu. Se Zlínem, který táhli 
hráči jako Petr Leška, Jaroslav Balaštík, Igor Murín, 
Ondřej Veselý nebo Miroslav Blaťák, totiž došel až 
do finále play-off. A v něm Valaši sezónu snů dotáhli 
do vítězného konce. Zlín se tak dočkal prvního, a 
zároveň i  dosud posledního extraligového titulu. 
Lubomíra Vosátka a jeho spoluhráče už nikdo 
z historie tohoto úspěšného klubu nevymaže. Jeho 
jméno tak bude navždy vyryto na podstavci 
nejcennější hokejové trofeje našich končin.  
 V té době však byla Vosátkova role takzvaně 
udržovací. A tak tomu bylo i v sezóně nadcházející. 
Obrana obhájce titulu navíc byla vzhledem k výluce 
v NHL ještě kvalitnější než v mistrovské sezóně 
(přišel totiž Roman Hamrlík, v útoku pak řádily další 
posily z nejprestižnější hokejové ligy světa- Martin 
Erat, Petr Čajánek a Radek Bonk).  

Odchovanec Kobry si však nemohl i přes nízký 
ice-time na nic stěžovat, protože Zlín tehdy zvítězil 
v základní části a úspěch přišel i v play-off. Titul se 
sice Moravanům obhájit nepodařilo, ale druhé místo 
v tak velké konkurenci rozhodně není k zahození.  

Své ofenzivní choutky tak ex-opavský lídr 



se mu dařilo, zlínská medailová éra skončila. V ročníku 
2007/2008 dokonce Valaši skončili až na potupném 13. 
místě!  
 Vedení se tak pochopitelně po této blamáži rozhodlo 

„Vosátko vůči nám porušil farmářskou smlouvu. On může hrát 
buď v Třinci, nebo v Šumperku. Nikde jinde hrát nemůže,“ 
uvedl klíčový muž šumperského hokeje Radek Kučera.  

Nakonec však zvítězil zdravý rozum a Lubomír 

 
udělat změny v sestavě. A ty odnesl i 180 centimetrů vysoký 
bek.  

Vosátko nováčka soutěže posílil. „Luboše znám řadu let a má 
zkrátka ještě ambice hrát nejvyšší soutěž, což mu pro 
letošek zatím nevyšlo. Podle platné smlouvy s Třincem tak 
musí nastupovat v rámci hostování za Šumperk. Jsem však 
přesvědčen, že to nevnímá jako trest a bude mít snahu se 
ukázat a předvést, že je kvalitní hráč, který pro náš celek 
bude velkým přínosem,“ uzavřel „kauzu“ Vosátko tehdejší 
trenér Draků Jiří Režnar, jenž v minulosti vedl zkušeného 
zadáka v Opavě.  

 

ÚTĚK ZE ŠUMPERKA 
 Po čtyřech letech ve Zlíně si tak hledal nového 
zaměstnavatele. Vosátko nakonec zůstal na Moravě. Jeho 
novým působištěm se stal Třinec. „Jsem rád, že jsem odešel, 
protože ve Zlíně jsem nehrál. Zklamaný jsem ale z odchodu 
byl, mám tam rodinu," uvedl pro hokej.cz vášnivý rybář.  

  Pražský rodák vytvořil obrannou dvojici se zkušeným 
Miloslavem Gureněm, s kterým si hokejově sedl. Vosátko 
v Třinci rozhodně nezklamal (osm kanadských bodů). Jeho 
role v týmu ovšem rozhodně nebyla klíčová a na soupisku 
Ocelářů pro sezónu 2009/2010 se nevešel. Třinec tak 
zkušeného zadáka poslal na hostování do prvoligového 
Šumperka. Jenže Vosátkovi se do dračího doupěte evidentně 
moc nechtělo a začal bez vědomí Salithu vyjednávat 
s Košicemi. Jeho případ nakonec musela řešit APK.   

ZRANĚNÍ A SESTUP 
 Lubomír Vosátko hrál v ročníku 2009/2010 ve velké 
formě. Dokazoval, že na extraligu stále má. Jenže jeho 
návrat mezi elitu mu zhatilo vážnější zranění nohy. „Krátce 
po tom střetu jsem cítil nepředstavitelnou bolest a myslel, 
že to snad nevydržím. Věděl jsem, že je zle. Nemohl jsem ani 
stát a byla nutná operace. Do zlomené kosti mi dali dva 
šrouby,“ uvedl pro sumpersky.denik.cz. 
 



 Šumperk měl sice v oné sezóně poměrně nabitý kádr, 
ale zkušení hráči zklamali a Draci sestoupili. Přitom před 
sezónou by to do Moravanů asi tipnul málokdo, jelikož jejich 
zbrojení nahánělo strach. Na šumperském ledě se proháněli 

dohodl na odchodu a šel jsem do Vítkovic. Tam se mi celá 
sezóna líbila, bylo to jedno z mých nejlepších angažmá,“ 
uvedl pro hokej.cz zadák, jenž stihl ve Vítkovicích 26 zápasů 
(včetně play-off) s bilancí 1+6.  

 
Jiří Hašek, Roman Meluzín, Jakub Orsava, David Moravec, 
Roman Chatrnúch, Robert Kántor, Martin Ambruz, Zdeněk 
Pavelek, Martin Vojtek, Alexandr Hylák, Jakub Hulva, Janis 
Andersons a pochopitelně i Lubomír Vosátko. To opravdu 
nejsou jména, od kterých by se čekaly záchranářské boje. 
Právě poslední jmenovaný hrál jako jeden z mála aspoň 
trochu podle očekávání. V základní části stihl ve 26 
zápasech nastřádat patnáct bodů. Dal tedy zapomenout na 
předsezónní spory ohledně jeho angažmá v dračím doupěti.  

Není divu, že na Vítkovice vzpomíná v dobrém. 
S ostravským celkem totiž došel až do finále extraligy, 
v němž sice Slezané nestačili na nedaleký Třinec, ale i tak 
bylo druhé místo velkým úspěchem. Pro Vosátka to byla již 
jeho třetí medaile (1x zlato, 2x stříbro) v kariéře. 

V předminulé sezóně působil hokejista s více jak 
třemi sty starty ve Znojmě (EBEL), odkud v průběhu sezóny 
odešel do Nitry, ve které působil i celou loňskou sezónu (54 
zápasů, 11 bodů).  

  

STŘÍBRO S VÍTKOVICEMI HAVÍŘOVSKÁ POSILA 
 Po sezóně, která pro Vosátka a jeho Draky skončila 
tím nejhorším možným způsobem, se zkušený zadák opět 
dočkal úspěchu. 

 Přípravu na letošní ročník sice Vosátko zahájil 
v Jihlavě, ale nakonec zakotvil v Havířově, jelikož AZ navázal 
spolupráci s Třincem, jehož kmenovým hráčem zkušený 
zadák je. V Havířově patří k lídrům defenzivních řad. „Musím 
přiznat, že oproti jiným klubům, tady je ta atmosféra 
poměrně jiná. Je to tady taková jedna velká rodina,“ 
pochvaluje si obránce, jenž má momentálně na svém kontě 
XY kanadských bodů. 

 První poloviny ročníku s datováním 2010/2011 sice 
strávil ve Zvolenu, ale před play-off se vrátil do rodné vlasti, 
konkrétně do Vítkovic, které hledaly náhradu za 
odcházejícího Michala Barinku „Na Slovensku mi to nesedlo. 
Ani jejich hra, ani se mi tam nelíbilo, takže jsem se s nimi  



 

UNEJVĚTŠÍ PRVOLIGOVÉ OSOBNOSTI 
ZA POSLEDNÍCH DESET LET  



 

  Martin Ševc 
 

Lukáš Pech 
 

Tvořivý odchovanec Kladna působil v 1. lize v sezóně 
2003/2004. Zkušený zadák, jenž v současnosti za Lev 
Praha, nastupoval před deseti lety za Beroun. Byl tak u 
nejúspěšnější sezóny klubu, jelikož Medvědi tehdy 
opanovali základní část druhé nejvyšší soutěže. Martin 
Ševc, hráč se zkušenostmi z reprezentace, pomohl svému 
bývalému zaměstnavateli k tomuto úspěchu jedenácti 
kanadskými body. Od té doby působí v nejvyšších 
soutěžích, ať už v české extralize, ruské KHL či ve 
Skellefteå, odkud do Lva odešel.   

Odchovanec jihlavské Dukly, který ještě v juniorském věku 
přesedlal do Karlových Varů, hrával ve druhé nejvyšší 
soutěži v sezónách 2003/2004 a 2004/2005. Jeho umění 
a rychlé nohy mohli obdivovat fanoušci Kadaně. Za 
Severočechy odehrál dohromady 77 utkání, v nichž se 
blýskl 48 body. Od ročníku 2004/2005, v němž nastřílel 
slušných čtrnáct branek, působil 30letý forvard už jen 
v Karlových Varech, s nimiž byl i u mistrovského titulu. 
V posledních třech sezónách patřil k nejproduktivnějším 
hráčům soutěže a zajistil si lukrativní angažmá ve Spartě. 

Miroslav Kopřiva Roman Málek   

  
Berounští Medvědi měli v sezóně 2003/2004 opravdu 
fantastický mančaft. Krom výše uvedeného Martina Ševce 
v tomto provinčním klubu působil i Miroslav Kopřiva. Právě 
tento gólman, jenž za Středočechy nastupoval i 
v následujícím ročníku, byl klíčovou postavou klubu, který 
tehdy prožíval zlaté časy tamějšího hokeje. Miroslav 
Kopřiva byl za svého prvoligového působení možná vůbec 
nejlepším gólmanem soutěže. Na Kladně však tehdy 
dostávali příležitost jiní a Kopřiva po ukončení 
berounského angažmá nejprve zamířil do zámoří. 

Svoje prvoligové začátky spojil s Berounem, ale to bylo 
ještě v minulém století. Ale jelikož je tento přehled 
věnovaný největším prvoligovým osobnostem za posledních 
10 let, tak se rozepíšeme o sezóně 2005/2006, kdy tento 
zkušený gólman, jenž se účastnil i světových šampionátů, 
hájil svatyni Ústí nad Labem, kam zamířil z Plzně na závěr 
ročníku. Jeho působení tehdy bylo hodně mediálně 
propírané. Svůj nový tým dovedl Málek až do baráže, kde 
sice podal dobrý výkon, ale Slovan se do extraligy tehdy 
ještě neprobojoval. Od té doby už do 1. ligy nemusel.  



 

  Tomáš Pöpperle 
 

Jakub Štěpánek 
 

Miroslav Kopřiva a Tomáš Pöpperle, to byla dvojice 
gólmanů, která před deseti lety hájila svatyni berounských 
Medvědů. Pokud v současnosti již 29letý brankář v 1. lize 
nastoupil, byl takřka k nepřekonání. V sezóně 2003/2004 
měl úspěšnost zásahů 95,4%, v následujícím ročníku, kdy 
naskočil do 16 prvoligových klání, si pak držel procentuální 
úspěšnost na hranici čtyřiadevadesáti procent. Prvoligové 
angažmá mu vyneslo smlouvu v německé DEL, později pak i 
dva starty v Columbusu Blue Jackets. V současnosti působí 
v mateřské Spartě Praha. 

Ještě v sezóny 2008/2009, kdy Štěpánek debutoval na 
mistrovství světa, odchytal pět zápasů za prvoligovou 
Porubu. Z 1. ligy se pak vyšvihl do Vítkovic, s nimiž zažil 
pohádkové play-off. Snový ročník pak Jakub Štěpánek 
završil zmíněným MS 2009, kde mladý brankář plnil roli 
jedničky. V dresu Poruby (dříve Sarezy Ostrava) působil i 
v předešlých sezónách, v nichž si také vedl nadmíru dobře. 
Odchovanec Vsetína si vyzkoušel i KHL a stal se mistrem 
světa (v roce 2010), Minulý ročník se mu však moc 
nepovedl a jeho renomé kleslo. Dnes chytá za Čerepovec. 

Roman Turek Jiří Veber   

  
Nejlepší brankář MS 1996, v němž Česká republika poprvé 
slavila zlato, působil v 1. lize během výlukové sezóny 
2004/2005. Pochopitelně hájil barvy srdečního Motoru. 
V základní části nechával vyniknout Jana Cháberu, v play-
off a zejména baráži však bývalý gólman Dallasu, Calgary 
či St. Louis Blues, plnil roli týmové jedničky. Dlouhovlasý 
gólman nakonec svůj tým dokázal dotáhnout zpět do 
extraligy, i když cesta zpět mezi elitu byla trnitější než se 
čekalo. Hvězdami nadupaní Jihočeši totiž mále prohráli 
v semifinále s houževnatým Chomutovem. 

Mistr světa z roku 1996 zakončil svoji bohatou kariéru v 1. 
lize. V sezónách 2003/2004 a 2004/2005 totiž tvrdil 
muziku v defenzivě Berouna. Tehdy se ve středočeském 
klubu opravdu sešlo skvělé mužstvo a není divu, že právě 
v tomto období zažívali Medvědi své nejlepší časy. 
Trojnásobný Mistr ČR se Vsetínem už byl sice za zenitem, 
ale i tak stále odváděl pro mužstvo hodně cenné práce. 
Nechybělo moc a Beroun to mohl dotáhnout až do baráže. 
V ročníku 2003/2004 se totiž Medvědi probojovali až do 
finále 1. ligy, kde dlouho vzdorovali jihlavské Dukle. 



 

  Radek Bělohlav 
 

Václav Prospal 
 

Radek Bělohlav spojil s Pískem počátky své kariéry i její 
sklonek. Před více jak dvaceti lety totiž na jihu Čech sbíral 
zkušenosti, v předloňském ročníku pak za IHC nastupoval 
poté, co se nevešel do sestavy Kladna. V ročníku 
2011/2012 byl navíc hrajícím asistentem trenéra. 
Trojnásobný extraligový šampión a mistr světa z Vídně 
1996 si v sezóně, o které je řeč, za Písek odkroutil celkem 
32 zápasů, v nichž nasbíral pouze pět bodů. Očekával se od 
něj rozhodně lepší příspěvek do týmové produktivity. Po 
tomto ročníku svoji aktivní kariéru ukončil. 

Světoznámý hokejista odehrál v 1. lize pouze 39 utkání, i 
tak ale ve výlukové sezóně přepsal spoustu rekordů druhé 
nejvyšší soutěže. Jeho šedesát asistencí a 88 kanadských 
bodů asi dlouho nikdo nepřekoná. Však byl Prospal ve 
výlukové sezóně v nejlepším hokejovém věku (konec sezóny 
si osladil triumfem na mistrovství světa), navíc měl 
k dispozici kvalitní spoluhráče (například Radka Dvořáka). 
Svůj úkol tehdy splnil, i přes infarktovou sérii 
s Chomutovem totiž svůj tým dovedl zpět mezi elitu. Nyní 
je bez angažmá. Vrátí se do Motoru?   

Radek Martínek Radek Dvořák   

  
Odchovanec Havlíčkova Brodu, jehož srdce už ale spíše 
bije pro České Budějovice, kde si odkroutil první starty 
v nejvyšší soutěži a odkud se vyšvihl do prestižní NHL, 
stejně jako řada jiných hráčů vypomohl Motoru k návratu 
do extraligy, z níž Jihočeši sestoupili na úkor Jihlavy 
v ročníku 2003/2004. V základní části nastoupil ke třiceti 
zápasům, v nichž potvrdil své kvality a nastřádal stejný 
počet bodů (12+18). V play-off a následné baráži pak sice 
jeho produktivita klesla, ale i tak to Českým Budějovicím 
stačilo k návratu do soutěže, kterou v roce 1951 vyhráli. 

Stejně jako jeho velký kamarád Václav Prospal i Radek 
Dvořák zanechal v 1. lize hodně výraznou stopu, přestože 
v ní odehrál jen dvaatřicet zápasů základní části. Není to 
sice zrovna velká porce utkání, jenže Radek Dvořák byl na 
vrcholu sil a těžil ze spolupráce s ikonou českého hokeje 
Václavem Prospalem, takže i tak stihl na své konto 
nastřádat úctyhodných 58 bodů, které mu stačily 
k druhému místu v kanadském bodování 1. ligy. Pohádkovou 
sezónu nejenže završil návratem do extraligy, ale stejně 
jako Prospal byl členem zlatého týmu na MS 2005.   



 

Andrew Ference   

 

Stanislav Neckář 
 

Důležitým členem postupového týmu Českých Budějovic 
byl i tento rodák z kanadského Edmontonu. Nevysoký bek 
odehrál za České Budějovice v základní části 19 utkání, 
v nichž se trefil hned pětkrát a navrch přidal i šest 
asistencí. V play-off a baráži pak k postupu přispěl 
dohromady devíti kanadskými body. V jihočeském angažmá 
posbíral držitel Stanley Cupu z roku 2011 spoustu skvělých 
zážitků, takže když loni NHL opět zkrátila výluka, mile rád 
se zkušený zadák s vytříbeným bruslením vrátil na 
českobudějovický led.    

Rodák z Písku, který se do NHL probojoval již 
v juniorském věku, se do Českých Budějovic uchýlil jako 
čerstvý vítěz Stanley Cupu, který získal roku 2004 
v dresu Tampy Bay Lighting. Do NHL už se ale nevrátil. Po 
postupu s Českými Budějovicemi, kterým pomohl k návratu 
mezi elitu devíti body ze 32 zápasů, ještě zkoušel štěstí ve 
švédské Elitserien, ale po ročníku 2005/2006 se v brzkém 
hokejovém věku rozhodl ukončit kariéru. A že to byla 
úspěšná kariéra! Krom Stanley Cupu má Neckář ve sbírce i 
zlato z mistrovství světa 1996 (Neckářovi tehdy bylo 21),  

Jan Čaloun Roman Červenka   

  
Tento hokejista byl při tom. U čeho? No u nejslavnějšího 
okamžiku české hokejové historie. Byť Jan Čaloun patří 
k nejméně známým vítězům z Nagana, jistě má být na co 
pyšný. Dnes již muž v hokejovém důchodu patří možná 
vůbec k nejméně doceněným hráčům naší hokejové 
minulosti. Čaloun však patřil k nejlepším kanonýrům své 
doby. V NHL se sice neprosadil, i když to spíš byla vina 
trenérů, kteří nedávali obdivuhodnému talentu šanci na 
vyniknutí, ale v Evropě střílel jeden gól za druhým. Na 
sklonku kariéry hrál v mateřském Ústí n/L a ve Vrchlabí. 

Opora české reprezentace toho odehrála v 1. lize poměrně 
dost. Však ve druhé nejvyšší soutěži Roman Červenka 
nastupoval ještě v sezóně 2005/2006. Červenka postupně 
prošel brněnskou Kometou, později jako mladý Slávista 
farmou v Havlíčkově Brodě a naposledy bojoval za Ústí nad 
Labem. Celkově odehrál v současnosti kanonýr bohatého 
Petrohradu v 1. lize 73 utkání, v nichž dal 25 branek a na 
dalších dvaadvaceti se podílel asistencí. Od ročníku 
2005/2006 už byl nedílnou součástí Slavie, odkud se 
později vyšvihl do reprezentace či NHL. 



 

  Bedřich Ščerban 

 

Roman Meluzín 
 

Bedřich Ščerban je s 1. ligou úzce spojen i dosud, 
přestože už je to pět let, co sekl s aktivní kariérou. 
Odchovanec Dukly, který byl u posledního 
československého titulu bývalého armádního klubu, se 
může pochlubit úspěšnou minulostí. Účastnil se totiž dvou 
olympiád (1990 a 1994) a několika světových šampionátů. 
Štěstí zkoušel i ve Skandinávii či v Německu. V pokročilém 
věku pak působil nejprve v Berouně, na tři roky pak 
zakotvil v Třebíči, kde byl nejlepším hráčem mužstva, a 
brusle na hřebík pověsil v mateřské Jihlavě. 

Na útočníka, kterého draftoval Winnipeg, si jistě moc 
dobře vzpomenete. Vždyť v 1. lize válel ještě v ročníku 
2011/2012. Svoji kariéru spojil blanský rodák zejména 
s brněnskou Kometou, se Zlínem a na stará kolena bavil 
fanoušky Šumperka. Hodně toho dokázal i 
v reprezentačním dresu. Byl totiž členem zlatých mužstev 
z let 1996 a 1999. Mohl toho sice dokázat ještě více, ale 
jeho tělo bylo proti. Kvůli únavové nemoci musel s hokejem 
na nejvyšší úrovni předčasně skončit. Škoda, že doplatil na 
nepřízeň osudu. Mohl to dotáhnout až do slavné NHL. 

Milan Antoš Robert Kysela   

  
V současnosti hokejový expert v pořadu Buly- hokej živě si 
jméno neudělal jen díky elektronické tužce, ale i díky svým 
hokejovým schopnostem. V extralize odehrál takřka šest 
set utkání, v nichž nasbíral přes 300 kanadských bodů. 
V nejvyšší soutěži hájil barvy třech týmů- nejvíce času 
strávil v pražské Slavii, odkud si odskočil do Jihlavy, 
respektive Plzně. Zajímavostí je, že ve Slavii působil ještě 
za prvoligové éry, byl tak u časů zlých i těch dobrých. Na 
sklonku kariéry se do druhé nejvyšší soutěže vrátil- 
kapitánoval Ústí nad Labem, odkud pak zamířil do Mostu. 

Stejně jako Antoš, i on dostal nabídku od Roberta Záruby 
na post spolukomentátora. V současnosti ale tvář Kysely na 
obrazovkách neuvidíte, tedy pokud s ním zrovna nebude 
rozhovor s coby manažerem extraligového Litvínova. Právě 
se severočeskou baštou hokeje spojil i drtivou část své 
aktivní kariéry. V dresu Chemiků kdysi patřil k nejlepším a 
střílel spoustu branek. V sezóně 2001/2002 se vydal na 
Kladno, s kterým však sestoupil. Ale Kysela v týmu setrval 
a byl klíčovou postavou Buldoků v cestě za návratem do 
extraligy. Poslední zápasy kariéry odehrál v Ústí n/L. 



 

  Richard Král 
 

Josef Zajíc 
 

Zkušený útočník, který ještě stále válí v polské 
Jastrzebie, byl hlavním důvodem toho, proč sezóna 
2007/2008 skončila pro Mladou Boleslav velkým úspěchem 
v podobě postupu do nejvyšší soutěže. Ikona pardubického 
a třineckého hokeje, jež v extralize nasbíral přes 900 
kanadských bodů, totiž k vytouženému cíli přispěla coby 
kapitán Bruslařského klubu celkem 64 body 
z devětapadesáti odehraných zápasů ve zmiňovaném 
ročníku. Bohužel jeho odchod z Mladé Boleslavi byl 
kontroverzní. Byl překvapivě vyhozen. 

Bývalý kapitán Kladna toho v 1. lize moc neodehrál. Jen 
bezmála 70 utkání. Stopu však ve druhé nejvyšší soutěži 
rozhodně zanechal. Útočník, který okusil i atmosféru 
reprezentační kabiny, totiž v sezóně 2002/2003 pomohl 
vydatnou měrou k návratu Kladna do extraligy. Na ročník 
2006/2007 se do 1. ligy drobný centr vrátil, když se upsal 
Berounu. Jenže tam dal pouze tři branky ve 29 zápasech a 
pro závěr sezóny odešel do druholigového Mostu. Po konci 
kariéry jste ho mohli vídat na svých televizních 
obrazovkách, kouzlil totiž s elektronickou tužkou na ČT4. 

Pavel Janků Jan Tomajko   

  
Kanonýr par excellence. To byl Pavel Janků. Na počátku 
své kariéry nastřílel za tehdy ještě prvoligovou Kometu 42 
branek ve 47 zápasech. V sezóně 1994/1995 pak za Zlín 
nasázel 37 tref, což mu vyneslo nejen Korunu pro krále 
střelců naší nejvyšší soutěže, ale rovněž i nominaci na MS 
1995. I tam se gólově prosadil. Nejdelší úsek své kariéry 
strávil v Třinci, do ciziny se rozený kanonýr nikdy 
nepodíval. Do Ústí nad Labem přišel v ročníku 2006/2007, 
zažil tak i jednosezónní extraligovou éru Slovanu. V 1. lize 
stihl odehrát 213 utkání s bilancí 106+75. 

Čtyřnásobný extraligový šampión (3x se Vsetínem, jednou 
se Spartou) je odchovancem olomouckého hokeje, u 
kterého coby trenér mládeže působí i v současnosti. Jan 
Tomajko nikdy nepatřil k produktivním hráčům, byl 
typickým levým křídelníkem, který měl na starosti hlavně 
defenzivu. Přesto se nedá říci, že by byl fanoušky 
opomíjen. Však Tomajko válel i v reprezentačním dresu. 
Dokonce získal dvě zlaté medaile z MS 2000 a 2001. Pak 
ho však začala trápit zranění, která vyústila v odchod do 1. 
ligy, kde hájil barvy mateřské Mory. 



 

  Dušan Salfický 
 

Zdeněk Orct 
 

  

Dvojnásobný extraligový šampión, držitel dvou zlatých 
medailí z mistrovství světa, pět sezón v ruské Superlize... 
To je vizitka Dušana Salfického, který na sebe během celé 
své kariéry neupozorňuje jen skvělými zákroky, ale i 
šílenými kousky na vzbuzení euforie mezi fanoušky. 
Zkušený brankář si stejně jako během celé kariéry i v 1. 
lize prošel dobrými i zlými časy. Zprvu byl oporou Slovanu, 
jenže postupem čase jeho role v týmu klesala a klesala, až 
byl extrovertní gólman poslán do Litoměřic. I tam však 
zklamal. Vysvobození však našel v Pardubicích. 

Zdeněk Orct je stejně jako Dušan Salfický stále aktivním 
brankářem. I když u Orcta už je jeho role ve Slovanu 
hodně odlišná oproti předcházejícím letem. V  současnosti 
plní „Ori“ roli trojky, zároveň se ujal i pozice trenéra 
brankářů, což je rozumné, jelikož má mladším kolegům co 
dát. Vždyť Zdeněk Orct je držitelem dvou bronzových 
medailí, je držitelem extraligového rekordu v počtu nul 
v kariéře, byl miláčkem tatarského publika v Kazani a 
dodnes je považován za jednu z ikon litvínovského, 
respektive kladenského hokeje.  

Janis Andersons Jaroslav Nedvěd 
  
Lotyšský obránce zkoušel štěstí ve Švédsku, Česku, 
Bělorusku i na Ukrajině. V 1. lize toho tak moc neodehrál. 
Jednou přes hlavu oblékl dres Havířova, šestnáctkrát 
bojoval za Jihlavu, osmkrát pak za Šumperk. Hrál dobře a 
už tehdy bylo vidět, že má talent. Na trvalejší prosazení 
v české extralize však jeho schopnosti ještě nestačily, a 
tak se rozhodl vrátit zpět na východ Evropy. Zajímavostí 
je, že v sezóně 2009/2010, kdy krátce působil 
v Šumperku, si odbyl premiéru na mistrovství světa. Od té 
doby už vrcholný turnaj nevynechal.  

Česká republika, Slovinsko, Rusko, Slovensko, Spojené 
státy americké a Jižní Korea. V těchto zemích Jaroslav 
Nedvěd působil. Zejména angažmá v Asii bylo hodně 
zajímavé. Od tamějších fanoušků si vysloužil přezdívku bílý 
obr. Opravdu přiléhavé přízvisko. Vždyť starší bratr 
proslulého Petra Nedvěda měří takřka dva metry. Nejlepší 
extraligový obránce sezóny 2001/2002 a dvojnásobný 
šampión české nejvyšší soutěže strávil konec kariéry 
v prvoligovém Berouně. Od našeho magazínu si dokonce 
odnesl ocenění pro nejlepšího beka ročníku 2010/2011. 



 

  Marek Zadina 
 

Robert Kántor 
 

Osobnost Marka Zadiny rozhodně moc dobře znáte, 
přestože se mu reprezentační dres vyhýbal jako čert 
kříži. Rodák z Havlíčkova Brodu, jenž první seniorské 
angažmá strávil v nedaleké Jihlavě, odehrál v naší nejvyšší 
soutěži téměř 700 utkání. Nejdéle působil v Třinci, kde 
rovněž zažil své nejlepší hokejové časy. Hned dvakrát 
nasbíral během své extraligové kariéry přes padesát bodů. 
A to je hranice hodná úcty. Ve 34 letech odešel do 
Chrudimi, které nejprve pomohl k postupu do 1. ligy a 
následně i k udržení. 

Slibně rozjetá kariéra Roberta Kántora nabrala rychlý 
sešup. Už v osmnácti letech se sice proháněl po 
extraligovém ledě v dresu brněnské Komety, která ho 
hokejově odchovala, ale za dvanáct let později byl znovu 
tam, kde začínal. Opět v Kometě. Jenže ta už byla 
prvoligová. Mezitím důrazný obránce stabilně nastupoval 
v reprezentaci (účastnil se například MS 1998), vydělával 
si hokejem v Dynamu Moskva, zářil ve Finsku a Švédsku... 
Jenže sezóna 2008/2009 vše změnila. Kántor se úchylil 
domů a od té doby už se do prestižních lig nevrátil. 

Robert Schnabel Jan Benda   

  
Více jak metrákový zadák si okusil dvě desítky startů i 
v dresu Nashville Predators. Po návratu se zámoří (rok 
2004) se slávistický odchovanec uchýlil do Sparty, odkud 
zamířil na dva roky do Finska, kde získal stříbrnou a 
bronzovou medaili za úspěchy svého mužstva v play-off. 
Poté přestoupil do Kladna, odkud vypomohl Mladé Boleslavi 
k postupu do nejvyšší soutěže. V Bruslařském klubu vydržel 
i v nováčkovské sezóně, ale pak zamířil do Slovanu 
Bratislava a Skalice. Právě z Bratislavy si ho vytáhl 
Chomutov, zbrojící na ELH. Jenže v jeho dresu vyhořel. 

Účastník tří olympiád, několika mistrovství světa a 
obránce se zkušenostmi z NHL hrál v 1. lize v sezóně 
2010/2011. Do svých řad ho zlákali Piráti. Zajímavé je, že 
se zadák reprezentující Německo rok předtím stal 
nejproduktivnějším obráncem extraligy (nastřádal 35 bodů 
ve Strakově Plzni), takže jeho přestup do druhé nejvyšší 
soutěže byl hodně překvapivý. Hokejista s českými předky 
ovšem nakonec za Chomutov odehrál jen 23 zápasů (3+8), 
načež zamířil výměnou za Roberta Schnabela do Mladé 
Boleslavi. Nyní působí ve třetí německé lize. 



 

  Pavel Zubíček 
 

Miroslav Hlinka 
 

Pavel Zubíček byl obránce, který byl stabilním 
extraligovým zadákem, jenž takřka vždy patřil 
k nejspolehlivějším mužům svého mužstva. Drobný bek 
rozdával pasy v mateřské Kometě, ve Vsetíně či Zlíně. 
Pětkrát se stal ligovým šampiónem. To už je bilance hodna 
skutečného borce. Zubíček měl opravdu štěstí na kluby. Ve 
Vsetíně působil ve zlaté éře místního hokeje a slavil 
celkem čtyři tituly. Mistrem se stal i v nedalekém Zlíně. 
Navíc byl i u zmrtvýchvstání Komety, do které se vrátil 
ještě za prvoligové éry a zahrál si za ní i v nejvyšší soutěži. 

Sympatický forvard, který se parádně zhostil role experta 
na mistrovství světa 2011, je jedním ze symbolů 
nejslavnější éry slovenského hokeje. V roce 2000 bral 
bronz, dva roky nato rovnou zlato a na MS 2003 
zkompletoval svojí sbírku stříbrnou medailí. Paradoxně 
přitom bratranec Jaroslava Hlinky v sezóně 1998/1999 
reprezentoval Českou republiku. Je tak jediným hráčem, 
který si zahrál jak za naší reprezentaci, tak za slovenskou. 
V 1. lize působil v ročníku 2008/2009, kdy kapitánoval 
Chomutovu. Ve 35 zápasech získal 36 bodů (11+25). 

Tomáš Blažek David Pospíšil   

  
Pět extraligových sezón, v nichž nasbíral čtyřicet a více 
bodů. To je stručná, leč výstižná charakteristika 
pardubického odchovance. I v reprezentaci sbíral body jak 
na běžícím páse, ale nikdy nedostal příležitost vyniknout na 
mistrovství světa. Vše si vynahradil na klubové scéně. 
S Pardubicemi totiž slavil triumf ve výlukové sezóně 
2004/2005. Bývalý kapitán Pardubic poslední dva roky 
kariéry strávil v nedaleké Chrudimi, ale jeho angažmá 
nebylo zrovna dvakrát vyvedené. Byl trochu problémový a 
neustále končil kariéru, načež ohlašoval brzké návraty. 

Další z nepřeberného množství expertů Studia Buly 
v našem výčtu nikdy nepatřil k absolutním hvězdám 
extraligy, ale bývalé lídrem každého mužstva. I proto 
odehrál v nejvyšší soutěži 701 utkání, což už je opravdu 
úctyhodná porce. Působil jak v mateřských Pardubicích, 
tak v západočeské Plzni. Svoji prvoligovou kariéru zahájil 
v Mladé Boleslavi (2005/2006). V Bruslařském klubu však 
strávil pouze jeden rok, načež se stěhoval do Chrudimi. Té 
nejprve pomohl k postupu do 1. ligy a poté i k udržení této 
soutěže. Už byl ale za zenitem a 1. ligu raději opustil. 



 

  Jakub Krejčík 
 

Jan Kovář 
 

Talentovaný obránce, jenž momentálně působí v pražské 
Spartě, v 1. lize nikdy dlouhodobě nepůsobil, odehrál v ní 
pouze 13 utkání. Ještě coby neznámý junior párkrát 
nastoupil za Havlíčkův Brod, v závěru sezóny 2011/2012 
pak vyztužil řady Ústeckých Lvů v neúspěšném play-off. 
Tento ročník byl vůbec jeho nejúspěšnějším v kariéře, 
přestože angažmá ve Slovanu zrovna dvakrát dobře 
nedopadlo (triumf slavil konkurenční Chomutov). Jenže i 
tak si nakonec vybojoval místo na mistrovství světa 2012, 
kde získal bronzovou medaili a nasbíral spoustu zkušeností. 

Hráč, který za poslední dvě extraligové sezóny nasbíral ve 
136 zápasech neskutečných 136 kanadských bodů, loni 
dotáhl Plzeň k titulu pro mistra ČR a vysloužil si lukrativní 
angažmá v Magnitogorsku. V 1. lize má tento mladík pověst 
štístka. V sezóně 2009/2010 vypomáhal v závěru soutěže 
Chomutovu, kterému pomohl do baráže. Sám přispěl k 
postupu výraznou měrou, jelikož dal Ústí nad Labem 
vítězný gól. Rok nato slavil triumf v 1. lize znovu, 
tentokráte však zářil ve Slovanu. V předminulém ročníku se 
pak znovu vrátil k Pirátům a slavil další prvoligový titul.  

Dmitrij Jaškin Tomáš Hertl   

  
Dmitrij Jaškin, který loni zářil v juniorské QMJHL a 
připsal si první dva starty za St. Louis Blues, v 1. lize 
nastoupil pouze do deseti utkání. Syn známého ex-
vsetínského obránce v sezóně 2011/2012, ve které se mu 
nedařilo tak jako v průlomovém ročníku 2010/2011, kdy 
svými výkony oslnil celou extraligovou scénu, v rámci 
střídavých startů párkrát, konkrétně desetkrát, vypomohl 
prvoligovému Berounu. V oněch deseti zápasech dal dvě 
branky, k nimž do své produktivity přidal ještě šest 
asistencí. Letos se pokouší přes farmu probojovat do NHL. 

Nadějný forvard, jenž udivuje svými schopnostmi snad 
celý hokejový svět, nastoupil ve své kariéře pouze ke třem 
prvoligovým zápasům. Všechny nasbíral v play-off 2012, 
kam ho do svých řad z pražské Slavie zlákali Ústečtí Lvi. 
Mladý talent, který jak jistě dobře víte září v San Jose 
Sharks, se v oněch třech kláních trefil dvakrát, avšak 
Slovanu to nakonec nebylo moc platné a do baráže 
postoupil se svými chomutovskými spoluhráči Jan Kovář, 
s nímž se Hertl setkal na MS 2013. V říjnu letošního roku 
pak Hertl vedl bodování NHL, Kovář zase (ruské) KHL.  



 

  Jan Alinč 
 

Marek Trončinský 
 

Jan Alinč je stále aktivní prvoligista, ačkoliv to čekal 
málokdo. V loňském ročníku byl totiž mentorem Tomáše 
Hertla a dalších mladíků ve Slavii Praha. Nejenže předával 
zkušenosti, ale navíc sbíral na svůj věk i poměrně dost 
bodů. Před startem letošní sezóny se však zkušený centr 
vrátil do míst, odkud do Slavie odcházel. Tedy do lví 
smečky v severočeském kraji. Za Ústí nad Labem 
v předcházejících sezónách nasbíral 141 bodů, k čemuž mu 
stačilo pouze 149 utkání. Letos bude jistě znovu patřit 
k nejproduktivnějším hráčům týmu, i když ho trápí zranění. 

Stejně jako Jan Alinč, tak i reprezentační obránce Marek 
Trončinský je spjat s Ústeckými Lvy. Je totiž místním 
odchovancem. V 1. lize toho ale za Slovan moc neodehrál. 
Pouze osm zápasů v ročníku 2009/2010, kdy už byl sice 
respektovaným extraligovým obráncem, ale Slovanu 
vypomohl rozhodně rád. Jinak ve druhé nejvyšší soutěži 
nastoupil k jednomu zápasu za Benátky nad Jizerou, na 
začátku seniorské kariéry navíc prokazoval svůj potenciál, 
který se skutečně naplnil (vždyť Trončinský momentálně 
válí v bohaté KHL), v Horácké Slavii.  

Martin Štrba Michal Broš   

  
Dvojnásobný extraligový šampión byl na přelomu tisíciletí 
tahounem Českých Budějovic, s kterými však nemohl 
pomýšlet na výraznější týmový úspěch, a tak vzhledem ke 
svým ambicím posílil finančně zajištěnou Spartu Praha 
(předtím to ještě zkoušel ve Spartaku Moskva a Liberci). 
V úspěšném klubu z hlavního města České republiky strávil 
tři sezóny. Hned ve dvou z nich slavil mistrovský titul. 
V ročnících 2009/2010 a 2010/2011 působil v zadluženém 
Táboře. Dařilo se mu a dotáhl tým ke sportovní záchraně. 
Jenže klubová kasa zela prázdnotou...   

37letý odchovanec Olomouce si letos poprvé v kariéře 
zahrál druhou nejvyšší soutěž. Předtím dlouhá léta působil 
ve Spartě, kam přišel ze Vsetína. Působil tak ve dvou 
nejúspěšnějších klubech samostatné éry české extraligy. 
Útočník, jenž reprezentoval Českou republiku na dvou 
mistrovstvích světa (2000 a 2002), tak má ve své sbírce 
plno trofejí. Krom zlata z Petrohradu získal i čtyři 
extraligové tituly (dva Sparta, dva Vsetín). Krom české 
soutěže pak sbíral úspěchy i ve Finsku, kde sice strávil 
pouze tři roky, ale s Oulu získal dva triumfy v SM-Lize.   



 

  Radek Duda 
 

Milan Kraft 
 

Jen málo českých hokejistů má za sebou tolik průšvihů a 
skandálů. Radek Duda je navíc výborným hokejistou, takže 
jeho excesy média sledují ještě bedlivěji než u ostatních. 
Radek Duda si za vše však může takřka sám. Má pověst 
bouřliváka a problémového hokejisty. Není divu, ve zlém 
odešel jak třeba z Chomutova, tak i z Českých Budějovic. 
Hokejista je to ovšem parádní. V 1. lize odehrál za Piráty 
celkem 98 utkání, v nichž nasbíral skvělých 122 
kanadských bodů. Před letošním ročníkem se vrátil do 
Plzně, kde zažil skvělé časy. Dočká se 3. titulu v kariéře? 

Nebýt výluky a zdecimovaného těla, možná že by ještě 
dnes hrál v NHL. Vždyť v sezóně 2003/2004 dal 
v Pittsburghu skvělých devatenáct branek. Jenže pak se 
mu přestalo dařit, na čemž měl velkou zásluhu jeho 
zdravotní stav. Po výluce už se do NHL nikdy nevrátil. 
V extralize se mu navíc nešťastným způsobem vyhnul titul. 
Bývalý kapitán Chomutova, jenž v 1. lize odehrál tři 
úspěšné ročníky, totiž v sezóně 2007/2008 skončil druhý, 
rok nato si to zopakoval. Paradoxem je, že v play-off 2008 
hájil barvy Karlových Varů, které titul získaly napřesrok.  

David Hruška Radek Haman   

  
Stejně jako Duda, tak i David Hruška má pošramocenou 
pověst. No, možná by bylo lépe napsat, že jí měl. Ze svých 
problémových let už totiž narozdíl od Radka Dudy vyrostl. 
V minulosti hrál excelentní kanonýr automaty, vypěstoval 
si závislost a nasekal dluhy. Dokonce byl obviněn i 
z krádeží v kabině. V sezóně 2001/2002 však nastal 
v Hruškově kariéře a zároveň i životě velký zlom. Stal se 
nejlepším kanonýrem ligy (této pocty se mu dostalo i o 7 
let později) a všechny problémy hodil za hlavu. Po odchodu 
ze Slavie pomohl k postupu Chomutovu, kde hraje dodnes. 

Se seniorským hokejem začal v roce 1987, a dosud s ním 
neskončil (hraje kraj za Rosice). Na startu své životní 
etapy hájil barvy brněnské Komety a ještě nedávno bojoval 
za Znojmo v mezinárodní EBEL lize. Zažil vzestupy i pády 
obou klubů. V Brně začínal ještě v době, kdy hrálo 
extraligu. Pak zažil sestup, nicméně Haman v Kometě 
vydržel a kapitánoval jí. Na začátku tisíciletí odešel do 
Znojma, kde vydržel až do konce profesionální kariéry, 
přestože musel skousnout pád Orlů z extraligy do 1. ligy, 
kterou si s nimi samozřejmě zahrál. 



 

  David Moravec 
 

Martin Prusek 
 

Olympijský vítěz z Nagana je symbolem zlaté éry českého 
hokeje. Proč? Byl to totiž právě on, kdo svým gólem 
v prodloužení MS 2001 rozhodl o třetím titulu naší 
reprezentace na této vrcholné akci v řadě. Do dějin se 
pochopitelně nezapsal pouze touto brankou, byť je tento 
okamžik logicky jedním z nejsilnějších momentů v ledním 
hokeji. V 1. lize působil útočník, jenž v minulosti působil 
například ve Vítkovicích, v sezóně 2009/2010. Sezónu 
začal v Havířově, po krachu místního hokeje se přesunul do 
Šumperka. Odehrál 22 zápasů, v nichž získal 19 bodů. 

Gólman se zkušenostmi z NHL odchytal v 1. lize jedenáct 
utkání. V sezóně 2010/2011 byl dlouho na marodce a ve 
Vítkovicích zářil Roman Málek, takže zamířil na rozchytání 
do Olomouce. V Moře mu to čapalo, zejména v základní 
části. K dispozici byl i pro play-off, ale tam už tak jistý 
nebyl, přesto byli Hanáci moc rádi, že jim kryje záda 
persóna, jež má ve své sbírce i titul mistrů světa. Kvůli 
komplikovanému zranění nakonec po tomto ročníku ukončil 
svoji bohatou, leč poměrně krátkou kariéru. Na tohoto 
čaroděje se však v Olomouci bude vzpomínat ještě dlouho. 

Jaroslav Török Zdeněk Skořepa   

  
Jaroslav Török, slovenský forvard, působil 
v profesionálním hokeji rovných dvacet let. Převážnou část 
kariéry spojil s Martinem. Poslední sezónu (2010/2011)  
však strávil v 1. lize, kde hájil barvy jihočeského Tábora. 
Ten byl sice zmítán finančními problémy, nicméně na 
Törökovi se to výrazně nepodepsalo a byl tahounem husitů. 
Ve 29 zápasech, které stihl za kohouty odehrát, dal deset 
branek a na stejný počet asistoval. Po tomto ročníku, jak 
již bylo zmíněno, pověsil účastník olympijských her (2002) 
brusle na hřebík a vrhl se na trenéřinu. 

Útočník, který to kdysi zkoušel v kempu New Jersey 
Devils (a odehrál za ně i pár přípravných utkání), spojil 
svoji kariéru se třemi městy. S Litvínovem, kde působil na 
začátku kariéry, s Třincem, v němž vydržel nejdelší dobu a 
vyšvihl se až do reprezentace, a s Chomutovem, kterému 
kapitánoval, a kde zažil taktéž velmi pěkné časy, ať už 
coby aktivní hráč či trenér týmu. V 1. lize, v barvách 
Pirátů či ve farmářské Kadani, stihl včetně play-off 
nastoupit k 205 utkáním, v nichž nasbíral 157 bodů. Právem 
si ho fanoušci Chomutova moc váží.   



 

  Angel Krstev 
 

Petr Gřegořek 
 

Produktivní zadák toho ve druhé nejvyšší soutěži odehrál 
poměrně dost (přes 130 zápasů). Své prvoligové začátky 
spojil s Chomutovem, poté pomohl k postupu Liberci, 
v sezóně 2004/2005 pak byl i u prvenství Českých 
Budějovic. Obránce se zkušenostmi z KHL se do 1. ligy 
vrátil i v ročníku 2011/2012, kdy byl po rekonvalescenci 
přesunut na tři zápasy z pražské Sparty do partnerského 
Písku. V současnosti působí tento statný zadák 
v Litoměřicích. Čeká na nabídky, ale za každou cenu ze 
Stadionu odcházet nechce. Je tam spokojený.  

V roce 2010 se mu změnil život, zejména co se týče 
hokeje. Od té doby už měl totiž ve svém životopise 
uvedeno: mistr světa. Ano, nenápadný extraligový obránce 
byl u senzačního triumfu naší reprezentace na německém 
šampionátu. Od té doby se těší respektu od všech hráčů a 
nabyl značného (leč stále ještě zdravého) sebevědomí. Do 
svého kádru ho zlákala pražská Sparta. Petr Gřegořek by 
měl být klíčovým zadákem v cestě za znovuzískáním 
ztraceného lesku holešovického klubu. V 1. lize hrál během 
výluky za České Budějovice. Odehrál 18 zápasů (0+2). 

Václav Pletka Jiří Šimánek   

  
Václav Pletka prošel ve své kariéře mnoha kluby. Nejvíce si 
na něj však zřejmě pamatujeme z jeho 
českobudějovického působení. V dresů Jihočechů se 
proháněl i ve výlukové sezóně, přestože ročník zahájil 
v extraligovém Třinci, kde toho také zažil spoustu. 
V základní části 1. ligy tehdy nastoupil ke 12 zápasům. A 
teď se podržte, nastřílel v nich totiž 12 branek! Útočník, 
který okusil i atmosféru NHL (odehrál 1 zápas za 
Philadelphii Flyers), tak přispěl výraznou měrou k návratu 
Českých Budějovic do nejvyšší soutěže.  

Jiří Šimánek je symbolem českobudějovického hokeje. 
Klub svého srdce neopustil ani po sestupu do 1. ligy. Ve 43 
zápasech základní části přispěl k nejlepší výchozí pozici 
pro play-off jednatřiceti kanadskými body. Ve 
vyřazovacích bojích a v baráži pak spolehlivými výkony jak 
v ofenzivě, tak v defenzivě, přispěl k návratu Jihočechů 
mezi elitu. Jiří Šimánek stále ještě není za zenitem, ba 
naopak (loni si vytvořil osobní extraligové rekordy). Dal 18 
branek a připsal si třináct asistencí. Ex-reprezentační 
útočník nyní působí v Hradci Králové.  



 

Dwight Helminen   

 

Tomáš Duba 
 

Americký útočník přicházel do Chomutova v létě 2011 jako 
velká posila. Však byl nadprůměrným útočníkem finské SM-
ligy, navíc měl zkušenosti z NHL (27 zápasů, v nichž dal 
dvě branky). Jenže zasáhl osud. Šikovný útočník sice splnil 
očekávání a byl produktivní, avšak v polovině sezóny 
z nenadání odcestoval zpět za moře. Postihly ho totiž 
vážné rodinné problémy. Sezónu dohrál v USA, avšak loni 
znovu absentoval. Odehrál pouze tři klání. Škoda 
nadějného hokejisty. Snad se ještě forvard, který v 1. lize 
stihl 24 zápasů (4+14), k profesionálnímu hokeji vrátí. 

Chomutovu takřka vždy chyběl gólman, který by dokázal 
vyhrávat zápasy. Proto kdysi prohrál baráž s Mladou 
Boleslaví, kde čaroval Marek Schwarz. Před play-off 2012 
nechtěli Piráti nic riskovat a vynaložili spoustu peněz, aby 
přivedli špičkového brankáře. Zalovili v KHL, konkrétně ve 
Lvu Poprad. Tomáš Duba vycítil novou výzvu a nabídku 
přijal. Juniorský mistr světa a extraligový šampión z roku 
2007 (Sparta Praha) si však na prvoligový styl nezvykl. 
Zbytečně chyboval, poté se zranil a pozici v brankovišti 
získal Milan Řehoř. Chomutov už poté Dubu nepotřeboval.   

Jeff Jillson Marcel Melicherčík   

  
Americký bránce se 148 starty v NHL (San Jose Sharks, 
Boston Bruins a Buffalo Sabres) a bronzový medailista 
z MS 2004 přišel do Chomutova v rámci zbrojení na sezónu 
s datováním 2011/2012. Přicházel jako skvělá posila, 
jelikož byl na český hokej již adaptovaný. S Pardubicemi, 
kde se zařadil mezi defenzivní pilíře týmu, totiž slavil i 
extraligový titul. Ačkoliv byl ještě za univerzitní éry 
zvolen za nejlepšího ofenzivního beka NCAA, v dresu 
Pirátů spíše plnil obranné úkoly. Ačkoliv se možná čekalo 
více bodů, měl na postupu jednoznačně výrazný podíl. 

26letý brankář stále ještě nemá v naší zemi bůhvíjaké 
renomé, přestože loni oslnil svými výkony jak Litoměřice, 
tak Spartu. Na rodném Slovensku je však velmi populární. 
Není divu, byl to právě on, kdo patřil k tahounům Popradu. 
Ne nadarmo svými výkony oslovil i zástupce HC Lev Praha, 
odkud hostoval ve Spartě, respektive Litoměřicích, které 
málem dotáhl až do vyřazovací části. Od letošní sezóny pak 
tvoří brankářský tandem s Markem Schwarzem, jedničkou 
Bílých Tygrů Liberec. Tím pádem ho můžete čas od času 
vidět i v brankovišti partnerských Benátek nad Jizerou. 



 

  David Výborný 
 

Pavel Vostřák 
 

Bývalý reprezentační kapitán je zkrátka srdcař. Když 
mohl, tak vždy přijel reprezentovat na světový šampionát, 
přestože měl v nohách velkou porci zápasů v NHL, kde 
dlouhá léta snášel porážky v barvách Columbusu Blue 
Jackets. Zažil i těžké časy ve Spartě, kde se dostal 
v nelibost místních fanoušků, ačkoliv toho pro tento celek 
udělal opravdu mnoho. A nezradil ani Mladou Boleslav. 
Věděl, že na sestupu Středočechů nese podíl i on, takže 
neutekl a do druhé nejvyšší soutěže Bruslařský klub 
následoval. Zkrátka legenda českého hokeje.  

Kariéru zahájil v Karlových Varech, s kterými zažil i 
postup ze 2. ligy do té první. Poté ale nebral směr Plzeň. 
V ní zažil nejlepší časy a na začátku tisíciletí byl i součástí 
reprezentačního týmu. Poté zkoušel štěstí ve Finsku, 
Švýcarsku, Slovensku a Norsku. Poté se vrátil domů, 
nejprve do Berouna, posléze do sílící Komety, které dělal 
kapitána. Poslední roky pak působil v Plzni, jenže jeho role 
v týmu byla pomíjivá. Byl produktivní, ale moc prostoru 
nedostával. Loni sezónu zahájil v Berouně (23 zápasů, 19 
bodů). Celkově v 1. lize odehrál téměř 150 klání.  

Mario Cartelli Michal Mikeska   

  
Zadák s italskými předky loni nadchl svými výkony 
olomoucké fanoušky. Patřil k nejlepším zadákům soutěže, 
zejména při přesilových hrách byl k nezaplacení. Není divu,  
však Cartelli býval kdysi stabilním článkem reprezentační 
obrany a patřil k respektovaným extraligovým zadákům 
s ofenzivními choutkami. V Moře však vyčkával na nabídku 
ze zahraničí. A ta přišla. Ne sice z nějaké prestižní 
adresy, ale zato z krásného prostředí Itálie. Mora tak 
ztratila klíčového zadáka. Škoda, možná že by v baráži 
kousala více. Letos už je ale Cartelli opět Kohoutem. 

Odchovanec třebíčského hokeje na tom byl loni obdobně 
jako Mario Cartelli. Také tento zkušený útočník sice nalezl 
azyl v 1. lize, ale nadále čekal na nabídku z vyšších soutěží. 
Avšak narozdíl od Cartelliho marně. Bývalý forvard bohaté 
Ufy a nejproduktivnější hráč extraligy ve výlukové sezóně 
2004/2005 loni zažil hodně rozpačitou sezónu. Královští 
lvi se hodně trápili, a i když nakonec mezi osmičku na 
poslední chvíli proklouzli, kdovíjakou radost z toho kapitán 
Hradce Králové neměl. V tu dobu byl totiž zraněný a závěr 
sezóny strávil na marodce. Nyní je bez angažmá. 



 

  David Havíř 
 

Tomáš Slovák 
 

Obránce, který v extraligové sezóně 2001/2002 nasázel 
čtrnáct branek, během své kariéry mohutně oslavoval hned 
pětkrát. Čtyřikrát se stal vítězem extraligového play-off 
(naposledy letos na jaře s Plzní, kam přišel v průběhu 
sezóny z Liberce). Jinak byl u třech titulů pardubického 
mančaftu. Jednou oslavoval i trochu specifičtěji. Předloni 
byl totiž u toho, když se Chomutov po dlouhých letech 
vrátil do nejvyšší soutěže. Za Piráty si však vytouženou 
extraligu nezahrál a odešel do zmíněného Liberce. V 1. lize 
odehrál celkem 177 zápasů s bilancí 18+41.  

Slovenský obránce se v současnosti těší velké popularitě. 
A zaslouženě. Kvůli tomu, aby si zachoval svou čest, málem 
zkazil Plzni cestu za titulem. V posledních vteřinách 
rozhodujícího utkání play-off se Zlínem se totiž přiznal 
k teči. Vhazovalo se tak v obranném pásmu Indiánů. A toho 
Moravané využili a poslali zápas do prodloužení. Tomáš 
Slovák tak neprávem pykal. Naštěstí pro něj nakonec 
Martin Straka rozhodl o o titulu pro Západočechy. Tomáš 
Slovák, jenž v sezóně 2010/2011 působil v Chomutově 
(23Z, 16KB), krom zlaté medaile získal i cenu fair-play. 

Jindřich Kotrla Jiří Dopita   

  
Jindřich Kotrla patřil během své extraligové éry 
k nejméně nápadným extraligovým hráčům. Nestřílel 
kdovíjaký počet branek, ale svým přínosem pro tým byl 
nepostradatelný. Ne nadarmo se v dobách své nejlepší 
formy (tu zažil zejména v Litvínově a Českých 
Budějovicích) pravidelně objevoval i v reprezentačním 
dresu. Navíc se účastnil i mistrovství světa. To se psal rok 
2003. Bránící levý křídelník působil v posledních dvou 
letech v 1. lize. Střídal dva kluby- mateřský Most a Písek, 
kam ho posílalo jeho kmenové Kladno. 

V tomto speciálu největších prvoligových osobností 
posledních 10 let jsme vám připomněli bezmála sedmdesát 
osobností, ale jedna převyšuje všechny. A to nejen svou 
výškou. Tímto hráčem je Jiří Dopita, jedna z ústředních 
postav zlaté éry českého hokeje. Krom toho se 
nesmazatelně zapsal i do historie vsetínského a 
znojemského hokeje. Celkem sedmkrát se svým týmem 
opanoval nejvyšší soutěž, třikrát se stal světovým 
šampionem a navíc byl i u největšího úspěchu českého, 
potažmo československého hokeje (ZOH 1998).  



 

  Viktor Ujčík 
 

Michal Důras 
 

Viktora Ujčíka netřeba příliš představovat. Jeho jméno 
zná každý hokejový fanoušek. Na vrcholu kariéry byl na 
přelomu tisíciletí, kdy byl oporou naší reprezentace, s níž 
slavil tři světové tituly a byl autorem rozhodujícího 
nájezdu v semifinále MS 2001 proti Švédsku. Extraligoví 
fanoušci si ho pamatují díky jeho angažmá v Třinci, Slavii, 
Spartě a Vítkovicích. Titulu v naší nejvyšší soutěži se však 
nedočkal. Smutnit však nemusí, co se mu nepodařilo na 
domácí scéně, se mu vydařilo ve Finsku, kde slavil hned dva 
tituly v tamější SM-lize. 

31letý útočník má za sebou dlouhé extraligové angažmá. 
V nejvyšší soutěži totiž bojovaný forvard odehrál přes 500 
utkání, v nichž nasbíral více jak 200 kanadských bodů. 
Jeho maximem je dvacet vstřelených branek, to 
nastupoval v barvách Plzně. Hodně blízko byl i startům 
v reprezentaci, jenže pozvánky ho i přes vynikající formu 
míjely. Po dlouhých letech v nejvyšší soutěži se letos 
Michal Důras uchýlil do mateřské Dukly Jihlava. Tam přišel 
na přestup z Chomutova, kde loni odvedl velký kus práce a 
pomohl k záchraně. 

Václav Skuhravý Jan Novák   

  
Strmý sešup nabrala v posledních letech kariéra Václava 
Skuhravého. Ještě před čtyřmi lety byl hvězdou extraligy 
a Karlovy Vary dovedl do dvou finále play-off. Jednou 
smutnil, podruhé slavil. Jenže poté se Energie propadala 
tabulkou a místo bojů o titul se snažila nezabřednout do 
sestupových starostí. Ani Václav Skuhravý, jenž se 
účastnil MS 2008), už nebyl tak dominantním hráčem jako 
v nejslavnější éře karlovarského klubu, jemuž Skuhravý 
ještě loni kapitánoval. Před letošní sezónou zahájili 
Západočeši rozsáhlou přestavbu, odnesl jí i Skuhravý. 

34letý odchovanec Havlíčkova Brodu se účastnil MS 2004, 
které se hrálo na domácí půdě a atraktivita tohoto 
šampionátu tak byla předem zajištěna. Pro Nováka to byla 
ale první a zároveň i poslední účast na takto prestižní akci. 
A to i přes to, že byl v sezóně 2005/2006 vyhlášen 
nejlepším extraligovým zadákem. Dvojnásobný šampión naší 
nejvyšší soutěže (obě triumfy prožil se Slavií Praha) 
v posledních letech ze své výkonnosti značně slevil. Je na 
něm znát pokročilý věk. Avšak na 1. ligu se stále jedná o 
více než slušeného zadáka.  



 

  Aleš Kotalík 
 

Marek Posmyk 
 

Nestává se moc často, aby šel hrát do 1. ligy hokejista 
s takovým renomé, který přitom ještě není za zenitem. 
Bývalý sniper Buffala Sabres totiž ještě neoslavil ani 35. 
narozeniny, pár sezón má tedy ještě před sebou, i když 
v létě kvůli nejasným okolnostem ohledně 
českobudějovického hokeje uvažoval i o konci své kariéry, 
již ověnčil bronzovou medailí ze ZOH 2006. Aleš Kotalík 
odehrál v NHL bezmála 600 utkání a nasbíral přes 300 
kanadských bodů. Jeho maximem je 25 branek a 
sedmatřicet asistencí ze sezóny 2005/2006.  

Stejně jako Aleš Kotalík, i jeho současný parťák 
z Českých Budějovic Marek Posmyk má zkušenosti z NHL. 
V ní odehrál devatenáct utkání za Tampu Bay Lighting. Po 
návratu do Evropy si vyzkoušel německou, rakouskou i 
italskou soutěž, načež loni zakotvil v Litvínově, kde 
předváděl skvělé výkony a hodně fanoušků naštvalo, že mu 
Chemici nenabídli prodloužení smlouvy. Pro Marka Posmyka 
není 1. liga žádnou neznámou. Dva zápasy kdysi sehrál za 
Ústí nad Labem, v sezóně 2009/2010 hrál statný zadák za 
Chomutov.  

Martin Chabada Peter Jánský   

  
Ještě předloni byl oporou Lva Poprad v KHL. 36letý 
hokejista, jenž si dal v minulé sezóně od hokeje rok pauzu 
a věnoval se podnikání, má za sebou i angažmá v zámoří, do 
vysněné NHL se však neprobojoval. Útočník s bohatými 
extraligovými zkušenostmi se proslavil zejména díky 
působení ve Spartě. Tu dovedl ke třem extraligovým 
titulům. Solidní jméno si udělal i ve Švédsku, kde strávil 
pět sezón v Luleå, respektive Södertälje. Letos předává 
zkušenosti mladým sparťanům v Litoměřicím, jimž bude 
chtít pomoci do play-off. 

O útočníkovi se slovenském křestním jménem (to mu dal 
jeho otec, jenž obdivoval legendárního Petera Šťastného) 
se více může dočíst v tomto čísle magazínu o 1. lize. Jen ve 
stručnosti tak shrneme Jánského úspěchy. Mostecký 
rodák byl dlouhá léta tahounem Litvínova, kde dal v sezóně 
2010/2011 dvacet branek. Jeho výborné výkony neunikly 
ani pozornosti trenérů naší reprezentace, kteří Jánského 
nominovali na několik akcí. Nechybělo moc a dokonce mohl 
odletět i na MS v Kanadě. Přestup z Litvínova do Sparty 
mu však nevyšel a tak hraje za Stadion. 



 

UMICHAL ČERNÝ 



 V současnosti již 40letý hokejista odehrál v 1. lize 
celkem (v součtu s play-off) úctyhodnou porci zápasů, 
konkrétně 658 klání (248+266). Ty nastřádal díky působení 
v Prostějově, Brně a Olomouci. Chvíli se mihl i v barvách 

branek. Nevysoký útočník tak patřil ke klíčovým 
osobnostem jihomoravského celku, který se po sportovní 
stránce ne a ne probojovat mezi elitu. Nakonec se sice 
Brno do extraligy přece jen dostalo (odkupem licence od 
Znojma), ale nejvyšší soutěž si za Kometu Černý už 
nezahrál. Byl totiž poslán na hostování do Olomouce, kde 
kdysi zažil mistrovské oslavy. V Moře jeho výkonnost 
stagnovala a tak se po dvou letech v jejím dresu rozloučil 
s 1. ligou a zamířil do Prostějova. S ním bude letos chtít 
postoupit. 

 
Slezanu Opava.  
 Zejména působením v dresu Jestřábů se nesmazatelně 
zapsal do análů druhé nejvyšší soutěže. Za Prostějov odehrál 
osm prvoligových sezón a v uplynulých dvou letech přidal další 
dvě, tentokráte však pouze ve třetí nejvyšší soutěži.  
 Největších úspěchů pak dosáhl v barvách Olomouce. 
V tomto městě začal svojí seniorskou kariéru a poprvé si za ní 
zahrál extraligu. V sezóně 1993/1994, kterou později Kohouti 
senzačně opanovali, nastřádal na své konto solidních 26 bodů a 
byl důležitým členem mistrovského celku, na který se na Hané 
vzpomíná dodnes a bude se na něj vzpomínat ještě hodně 
dlouho, protože Moře už nikdo nikdy neodpáře fakt, že byla 
prvním celkem, který vyhrál samostatnou českou nejvyšší 
soutěž.  

 A Jestřábi mají skutečně velkou šanci 
proklouznout po letech nepříliš kvalitních sezón do druhé 
nejvyšší soutěže. V Prostějově se totiž vyměnilo vedení a 
klub sehnal několik zajímavých sponzorů. Vysoký rozpočet 
se pochopitelně projevil na skladbě týmu. Krom zmíněného 
Michala Černého tradiční hokejový klub táhnou talentovaní 
Šimon Antončík, Vladimír Stejskal, Martin Belay, Ondřej 
Kocián, Robin Malý, Frank Kučera, Matouš Venkrbec či 
Lukáš Luňák. Na Moravě se skutečně sešel kvalitní celek, 
který zatím drtí všechny své druholigové soupeře. 

Právě po této historické sezóně se však vydal na dlouhá 
léta do Prostějova, vyzkoušel si i angažmá ve Vítkovicích a 
slovenském Popradu.   Byl by to opravdu krásný konec kariéry, kdyby 

Michal Černý přispěl k návratu svého srdečního klubu do 1. 
ligy. 

V sezóně 2004/2005 pak začal svoji štaci v Brně. Za Kometu 
nakonec odkroutil pět sezón a pokaždé překonal hranici deseti 
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7. číslo: Shrnutí sezóny, TOP 100 hráčů sezóny, udílení trofejí, shrnutí play-off/out, výroky, Pavel Maláč 
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UZÁBAVA 

 
HLÁŠKY A VÝROKY 
 JAROMÍRA JÁGRA 

 
"Náš hlavní trenér měl s každým hráčem individuální 
pohovor. Každému sdělil, co od něj v sezoně očekává. 
Mně řekl, že chce, abych dal v každém zápase gól, 

napadal, bránil a někdy se i popral! Takže v pohodě, to 
zvládnu levou zadní." 

 
 

"Musel jsem do nich. Tomu se nešlo vyhnout. Dokonce 
jsem stával v první řadě a držel nějakou vlajku, 
protože jsem měl největší sílu. Často mi vrazili 

korejskou nebo vietnamskou." (O lampionových průvodech 
ve vzpomínkách na socialismus). 

 
 

"Je mnohem důležitější hrát za národ, než za peníze." 
 „Martin Brodeur? Nechodila jsem s ním na střední?“ 
 

"Pokud získáš ňákej úspěch v individuálním sportu, tak 
je to pěkná věc, ale není tam nikdo s kým to můžeš 

oslavit." 
 
 

"Na vzpomínky moc nejsem, ale na Nagano nejde 
zapomenout." 

 
 

"Odmalička jsem pořád slýchával: Musíte jezdit před 
bránu! A teď konečně chápu, co tím chtěli trenéři 

vždycky říct. Vědět to, když mi bylo 20, mohl jsem 
teď mít o sto gólů víc," vtipkoval Jágr o trefě, která 

rozhodla utkání a patřila k těm šťastnějším, které v 
kariéře zaznamenal. 

 
 

Před rozhovorem novináře požádal, zda si může sednout. 
"Jsem už starý," začal Jágr interview se svým typickým 

úsměvem. 
 
 

"Říkal jsem klukům z útoku, že se ještě zlepším. Bylo 
mi jich líto, že se mnou dneska museli hrát," prohlásil 

po utkání Jágr. 
 
 

T

odchod reagovali fanoušci Dallasu? Tento vystihuje 
všechny ostatní: "Pokud byste mě někdo hledali, budu 

pro zbytek dne vedle v místnosti mlátit hlavou o stůl." 
 

 

Jardovi se už připravuje v Bostonu dres. A jak na jeho 



KA 

UKVIZ TEST 

VÝSLEDKY NA DALŠÍ STRANĚ! 

KDO JE TO? 

Za každou správnou odpověď dva body. 

Poznáš legendu? Poznáš hráče? 
1. indicie: obránce, 6. 11. 1976, 103 kilogramů 1. indicie: 6. 2. 1979, tvořivý centr 

Maximálně 10 bodů z 
obou tajenek. Za každou 
použitou indicii -1 bod. 

2. indicie: tvrdý obránce z Chomutova 2. indicie: hrál za Duklu Jihlava  
3. indicie: v 1. lize naposledy v Kadani 3. indicie: v ELH debutoval za Kometu  
4. indicie: „vinná RÉVA“ 4. indicie: kapitán Třebíče 

 5. indicie: kř. jméno Josef 5. indicie: kř. jméno David 
 10 otázek S jakým náskokem loni vyhrál 

Roubík bodování před Nouzou? 6) Který obránce loni v ZČ nedal více jak 10 branek?1) Kdo měl loni nejvyšší úspěšnost zákroků?  
a) Jakub Bartoň a) Miroslav Hanuljak 
b) Aleš Holík b) Marek Čiliak 
c) Lukáš Poživil c) Libor Kašík 
d) Kamil Charousek d) Roman Will 
7) Kdo byl loni nejvylučovanější hráč soutěže?2) Koho jsme loni zvolili hráčem sezóny?  
a) Petr Přindiš a) Jaroslava Roubíka 
b) Lukáš Bohunický b) Matěje Pekra 
c) Pavel Mrňa c) Davida Výborného  
d) Ladislav Gengel  d) Tomáše Nouzu Kolikátý loni skončil Rebel? 8) Který útočník dal loni méně než 20 gólů?3) Kdo loni vyhrál bodování Mostu? 

a) Zdeněk Tauš 
b) Ladislav Gengel 
c) Kamil Charousek 
d) Marek Čurilla 
4) Kdo byl loni nejlepší střelec Třebíče? 
a) Tomáš Vondráček 
b)  David Dolníček 
c)  Vilém Burian 
d)  David Ostřížek 
U5) Kdo loni nechytal za Mladou Boleslav? 
a) Michal Valent 
b) Roman Will 
c) Vlastimil Lakosil 
d) Jaroslav Hübl 
 

 
a) Daniel Hodek 
b) Lukáš Havel 
c) Filip Seman 
d) Lukáš Pabiška 
9) S jakým náskokem vyhrál Roubík bodování? 
a) jednoho bodu 
b) dvou bodů 
c) tří bodů 

Pokud jste dosáhl/a… jste…d) čtyř bodů  
20-26 bodů Prezident klubu 

U10) Na kolikátém místě loni skončil Havl. Brod? 
16-19 bodů Generální manažer a) šestém 

b) sedmém 
c) osmém 
d) devátém 

12-15 bodů Hlavní trenér 
7-11   bodů Asistent trenéra 
3-6     bodů Trenér mládeže 
0-2     bodů Nosič vodZa každou správnou odpověď 1 bod y  



 

UPŘÍŠTÍ ČÍSLO 
VYCHÁZÍME 19. LISTOPADU 

 

- PETR PŘIKRYL 
- HC MOTOR ČESKÉ BUDĚJOVICE 

- TOP 15: ÚTOČNÉ FORMACE 
- MICHAL DŮRAS 

- PETR JÍRA 
- PETR KANKO 

foto: fotokraus.cz, google.cz, weby prvoligových klubů, Jiří Mokrý (hstrebic.cz), Miroslav Rosendorf, weby 
extraligových klubů 

Výsledky kvizu 10 otázekKdo je to?  
1) a   5) d  9) b 1. MILAN PŘIBYL 

2. PATRIK MOSKAL 
3. RADEK HUBÁČEK 
UPoznáš…? 
legenda: JOSEF RÉVAY 
hráč: DAVID DOLNÍČEK 

2) a   6) a  10) c 
3) b   7) c 
4) a   8) b 
 

UKontakty 
 
HSfan: HTUMarek.Hedbavny@seznam.cz UT 
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